
رئیس گروه مطالعات انرژی وین عنوان کرد

باید در انتظار موج جدیدی از کاهش سقف تولید اوپک پلاس باشیم
خریدار  برکشلی گفت:پیش بینی ها حکایت از 
آن دارد که اوپک پلاس ناچار باشد تا قبل از پایان 
سه ماهه سوم ســال، مجدداً تولید جمعی خود را 

کاهش دهد.
فریدون برکشــلی رئیس گــروه مطالعات انرژی 
وین، با اشــاره به همه گیری کرونــا و تأثیرات آن 
بر بازار جهانــی نفت، گفت: حالا یــک ماه تمام از 
سه ماهه دوم سال ۲۰۲۳ گذشــت و بازار جهانی 
نفت هنوز، واکنشی نسبت به توقف سیاست صفر-

کرونای چین و بازگشت این کشور به بازار، از خود 
نشان نداده است. چین بیش از بیست سال موتور 
رشــد تقاضای جهانی نفت بوده اســت، اما پس از 
همه گیری کرونا و اعمال قرنطینه های شدید، این 
موتور از نفس افتاد و طرف تقاضا در بازار به شدت 
آسیب دید. اما حالا هم، بازار با تردید به آینده رشد 
پرشتاب گذشته تقاضای چین نگاه می کند. شاید 
دو دلی بازار نســبت به رشد تقاضای چین منبعث 
از عوامل فراســاختاری اســت که به آن خواهیم 

پرداخت.

تقاضای جهانی نفت
وی ادامه داد: در طرف تقاضا, بازار برای نزدیک به 
سال بی صبرانه در انتظار بازگشت چین به عنوان 
مهم ترین نقش آفرین بخــش تقاضای انرژی بود. 
زیرا که کرونا، به بخش تولیــد و خدمات و تمامی 
زنجیره ارزش، لطمــه زده بــود. از آنجا که چین 
برای چند دهه، عمده تریــن مصرف کننده انرژی 
و مواد اولیه خــام و تولید کننــده و عرضه کننده 
محصولات تمام ســاخته یا نیمه ســاخته شده، 
مصرفی بود، پیش بینی ها بر روی بازگشــت چین 
معطوف شده بود. چین از دسامبر ۲۰۲۲، سیاست 
قرنطینه کامل را متوقف کــرد و از ژانویه ۲۰۲۳ به 
شــرایط کم و بیش عادی بازگشت. اما طی همین 

مدت بازار نفت اتفاقات مهمی را تجربه کرده بود.
ایــن کارشــناس ارشــد انــرژی توضیــح داد: 
بزرگ ترین حادثه بــازار نفت جنــگ اوکراین از 
اکتبر ۲۰۲۲ بود. بیشــتر تحلیل گران بر این باور 
بودند که جنگ در مدت کوتاهی تمام می شود. اما 
جنگ طولانی شــد و در همان اوایل دو خط لوله 
انتقال گاز طبیعی از روســیه به اروپا، منهدم شد. 
بازار نفت از زمان جنگ جهانــی دوم، این چنین 
پشت به پشــت با بحران مواجه نشــده بود. اروپا و 
تعدادی دیگر از کشورهایی که وابستگی زیادی به 
منابع نفت، گاز و فرآورده روســیه بودند، با سرعت 
برنامه های متنوع ســازی منابع تأمین جایگزین 
را شــروع کردند. اولیــن جایگزین هــم واردات 
نفت، فرآورده و ال. ان. جی از آمریــکا بود. البته با 
قیمت های بالا و تا چهار برابر قیمتی که قبلًا برای 
واردات از روسیه پرداخت می کردند. اتحادیه اروپا، 
تصمیم خــود را گرفته و می خواهــد به هر قیمت 

واردات از روسیه را به حداقل برساند.

عرضه نفت و عوامل فراساختاری مرتبط
 با طرف عرضه

برکشلی اضافه کرد: آمریکا سیاست اعمال سقف 
قیمت ۶۰ دلار در هر بشــکه را برای معاملات نفت 
خام روسیه را عملیاتی کرد. از ۵ فوریه خریدارانی 
که از اعمال ســقف ۶۰ دلار در هربشکه برای نفت 
روسیه، تخلف می کردند، تحت تحریم های ثانویه 
آمریکا قرار می گرفتند. شــرکت های بیمه گر که 
بیش از ۸۰ درصدشان اروپایی هستند هم مجاز به 

بیمه نفت روسی، بیش از قیمت ۶۰ دلار نبودند.
وی ادامه داد: در عمل آنچه که اتفاق افتاد، بر پایی 
اصل قیمت های توافقی بود. روســیه نفت خود را 
با تخفیف های زیاد به مشــتریان عرضه کرد. نکته 
قابل توجه این است که در واقعیت صادرات نفت و 
فراورده های روسی، قدری هم افزایش پیدا کرده 

است. 
حدود ۶۸ درصــد نفت خام اورال بــه چین صادر 
می شــود. لیکن، پس از پالایش به سایر کشورها 
منجمله اروپــا، ژاپن، کره جنوبــی و حتی آمریکا 
صادر می شود. بر همین اساس هست که گشایش 
بازار چیــن پــس از توقف قرنطینه های ســخت 
گیرانه، کماکان مصرف کننده بزرگی که قبلًا بازار 
می شناخت نیست. در واقع چین با خرید، پالایش 
و ذخیره ســازی نفت خام های ارزان روسیه، حالا 
خود بــه رقیبی برای اوپک )پلاس(، مبدل شــده 

است.
رئیس گــروه مطالعات انرژی ویــن اضافه کرد: 
هندوســتان هم ســود زیادی کســب می کند. 
حدود ۲۵ درصد نفت خام روسیه به هند می رود 
و پس از پالایش به بقیه دنیا صادر می شــود. هند 
هم مانند چین، ظرفیت پالایشــی بالایی دارد، 
اما مخازن کافی برای ذخیره ســازی در اختیار 
ندارد. نفتکــش هایی که نفت روســیه را به هند 
حمل می کنند، ناچارند بــرای مدت طولانی در 

بنادر و یا در ســطح آب توقف داشــته باشند که 
این خود هزینه تمام شــده برای هر بشکه نفت 
خام را افزایش می دهد. البته لازم اســت در نظر 
داشــت که تداوم صادرات نفت خام روسیه الزاماً 
به معنای درآمد بیشتر نیســت، زیرا که آمریکا با 
تحریم بانک مرکزی روســیه و مسدود ساختن 
سیستم سوییفت، امکان نقل و انتقالات مالی را 
برای روســیه و برای خریدان نفت روسیه تقریباً 

ناممکن ساخته است.
وی با اشــاره به اینکه تحریم ها به یک ابزار جنگ 
اقتصادی بدون هزینه تبدیل شــده است در این 
زمینه توضیح داد: در واقع یکــی از دلایل تعجیل 
روسیه برای ســامان دادن به گروه بریکس، برای 
طراحی و راه انــدازی احتمالی نظــام بانکداری 
مستقل از سیستم بریکس است. کشورهای عضو 
بریکس و بریکس پلاس در مــاه اکتبر در آفریقای 
جنوبی، گــرد هم می آیند تــا در خصوص برپایی 
نظام نقل و انتقالات پولــی، اعتباری و بانکی میان 

اعضا برنامه ریزی کنند. 
واقعیت این اســت که تحریم برای واشــنگتن 
به یک ابــزار جنگ اقتصادی مهم تبدیل شــده 
اســت. جنگی، بدون هزینه و برپایه دیکتاتوری 

دلار.
وی خاطر نشــان کرد: پیش بینی ها حکایت از ان 
دارد که اوپک پلاس ناچار باشد که تا قبل از پایان 
سه ماهه سوم ســال، مجدداً تولید جمعی خود را 
کاهش دهد. شــاید کاهشــی در حد یک میلیون 

بشکه در روز اجتناب ناپذیر باشد.
 بیشتر کشورهای عضو اوپک و منجمله جمهوری 
اسلامی ایران، بودجه های ســالانه خود را بر پایه 
نفت ۸۰ دلاری تنظیم کرده اند. لذا در صورتی که 
بازار نســبت به تصمیم قبلی اوپــک پلاس توجه 
نکنند، باید در انتظار موج جدیدی از کاهش سقف 

تولید اوپک پلاس باشیم.

تحلیل یک کارشناس از مسیر حرکت بورس 

امکان تکرار سقوط تاریخی بورس وجود دارد؟

صفحه 2
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خانه  هنر   میرا

رئیس جمهور در همایش ملی روز شوراها:
شوراها زمینه ایجاد قانون را فراهم کنند

 با وجود تصویب اساسنامه صندوق در آبان ۱۴۰۱،  اما هنوز عملکرد 
این صندوق عینیت پیدا نکرده است

ود؟ منابع صندوق ملی مسکن کجا می ر

۲۵ درصد یا بیشتر
 کرایه های حمل ونقل عمومی چقدر افزایش یافت؟

 کم کاری دستگاه های اجرایی در اتصال
 به سامانه املاک و اسکان
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راهبرد مقاومت، کارآمد و اثربخش
مهدی فضائلی  تحولاتی که  در عرض چند ماه اخیر بعد از توافق ایران و عربســتان 
به وقوع پیوسته است، یک پیام واضح و با صدای رسا دارد و آن کارآمدی و اثربخشی 
راهبرد مقاومت اســت؛ راهبردی که در جریان انقلاب اسلامی و بخصوص در دوران 
دفاع مقدس آزمون خود را پس داده بود.اول؛ عربستان سعودی که از دی ماه ۱۳۹۴، 
در یک تصمیم شــتابزده  البته در پی رفتار خودســرانه و غیرقابل دفاع عده ای که به 

سفارت این کشور حمله کرده بودند روابط خود را با ایران قطع کرده بود...

یادداشت

در دیدار جمعی از کارگران سراسر کشور

رهبرمعظم انقلاب: جامعه 
کارگری با دشمن مرزبندی دارد

آگهی مناقصه عمومی دو مرحله ای
)همراه با ارزیابی کیفی( )نوبت دوم(

شناسه آگهی : 1484114

شرکت ملی نفت ایران
)سهامی خاص(

  موضوع مناقصه : خرید  به شرح 
0134236 )اورکت ( 0132511 )تایر، شال و تیوپ ( 0132498 )تایر، شال و تیوپ ( 0132313 )قطعات موتور دیزل GM (- تجدید 0110238 )رنگ مخصوص کف بتن و رنگ پلی اورتان

 تجدید 0107248002 )پکیج دستگاه آنالیز روغن(- تجدید 0107248001 )پکیج دستگاه آنالیز فلزات(- تجدید 0003848012 )GAS CHROMATOGRAPH(- تجدید
مشخصات مناقصه : 

مبلغ برآورد )ریال/ارز(شرح تقاضاشماره فراخوان سامانه ستادشماره تقاضا/ مناقصهنام مناقصه گزار

31,300,000,000اورکت0134236شرکت ملی حفاری ایران

179,389,660,000تایر،شال و تیوپ 0132511شرکت ملی حفاری ایران

120,922,120,000تایر،شال و تیوپ 0132498شرکت ملی حفاری ایران

13,868,600,000قطعات موتور دیزل 0132313GMشرکت ملی حفاری ایران

10,232,500,000رنگ مخصوص کف بتن و رنگ پلی اورتان0110238شرکت ملی حفاری ایران

36,000,000,000پکیج دستگاه آنالیز روغن0107248002شرکت ملی حفاری ایران

36,000,000,000پکیج دستگاه آنالیز فلزات0107248001شرکت ملی حفاری ایران

0003848012GAS CHROMATOGRAPH11,250,000,000شرکت ملی حفاری ایران
 روش ارزیابی کیفی مناقصه گران :

 بر اساس کسب حداقل امتیاز مربوط به معیارهای موجود در استعلام های ارزیابی کیفی که توسط متقاضیان شرکت در مناقصه تکمیل می شود، انجام می گردد.)حداقل امتیاز 50(روش ارزیابی 
 نحوه دریافت/ تحویل اسناد مناقصه : 

دریافت اسناد
توسط شرکت

توزیع اسناد از یک روز پس از چاپ آگهی نوبت دوم آغاز شده و تا 10 روز پس از آن ادامه خواهد داشتتاریخ شروع دریافت

از طرق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به نشانی  www.setadiran.ir  –  گروه مناقصات تلفن تماس   34148777-061محل دریافت

تحویل اسناد به
شرکت

  14 روز پس از آخرین روز دریافت اسناد              آخرین مهلت

محل تحویل
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( درپایگاه  www.setadiran.ir و اصل ضمانتنامه به اهواز- بلوار پاسداران بالاتر از 
میدان فرودگاه – شرکت ملی حفاری ایران – ساختمان پایگاه عملیاتی – طبقه اول پارت B – اتاق 107- دبیرخانه کمیسیون 

مناقصات- شماره تماس 34148569 – 061-34148580
 تضمین شرکت در مناقصه )فرآیند ارجاع کار(: 

مبلغ تضمین 

1/565/000/000  ) یک میلیارد و پانصد و شصت و پنج میلیون ریال (    تقاضای شماره  0134236
8/970/000/000 ) هشت میلیارد و نهصد و هفتاد میلیون ریال (     تقاضای شماره 0132511 

6/047/000/000 ) شش میلیارد و چهل و هفت میلیون ریال ( تقاضای شماره 0132498 
694/000/000 ) ششصد و نود و چهار میلیون ریال ( تقاضای شماره 0132313 
512/000/000 ) پانصد و دوازده  میلیون ریال (     تقاضای شماره 0110238 

 1/800/000/000 ) یک میلیارد و هشتصد میلیون ریال (      تقاضای شماره 0107248002 
 1/800/000/000  ) یک میلیارد و هشتصد میلیون ریال (      تقاضای شماره 0107248001 

563/000/000 ) پانصد و شصت و سه میلیون ریال (        تقاضای شماره 0003848012 

انواع تضامین قابل قبول

ضمانتنامه بانکی و یا ضمانتنامه های صادره از سوی موسسات اعتباری غیر بانکی دارای مجوز فعالیت از بانک مرکزی
اصل فیش واریز وجه نقد به حساب شماره 4001114006376636  نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران تحت عنوان تمرکز وجوه سپرده شرکت ملی حفاری ایران

 )IR 350100004001114006376636 :شماره شبا(
-و سایر تضمین های معتبر در آیین نامه تضمین معاملات دولتی به شماره  50659  ت / 123402 مورخ 94/09/22 مورد قبول و پذیرش می باشد.

90روز ) برای یک بار در سقف مدت اعتبار اولیه قابل تمدید باشد(مدت اعتبار پیشنهاد/ تضمین
 تذکر : با توجه به بخشنامه شماره 98/138665 مورخ 98/04/03 معاونت پژوهش و فناوری وزارت نفت مبنی بربکارگیری سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( ثبت نام کلیه متقاضیان 

حضوردرمناقصات،مزایدات شرکت ملی حفاری ایران درپایگاه  www.setadiran.ir  الزامی می باشد. 
کانال های  اطلاع رسانی شرکت ملی حفاری ایران : www.nidc.ir- http://sapp.ir/nidc_pr    تاریخ انتشار نوبت اول:1402/02/09  تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/02/10                            

شرکت ملی حفاری ایران

 نوبت اول
آگهی مناقصه عمومی

 شهرداری باغستان در نظر دارد فراخوان جدولگذاری معابر نصیرآباد را از طریق سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. بدینوسیله از اشخاص حقوقی واجد شـرایط )دارا بودن 
حداقل رتبه 5 در رشته راه و باند از سازمان مدیریت و برنامه ریزی( جهت شرکت در مناقصـه 

دعوت بعمل می آید.
کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی پاکتها از طریق 
انجام   www.setadiran.ir آدرس به  )ستاد(  دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  درگاه 

خواهد شد.
شرح مناقصه :

1- مبلغ برآورد قرارداد تا سقف 40/000/000/000 ریال با کلیه کسورات قانونی و 9 % مالیات 
بر ارزش افزوده. 

2- سپرده شرکت در مناقصه 2/000/000/000 ریال که به صورت واریز نقدی و ضمانت نامه 
معتبر بانکی مورد پذیرش شهرداری باغستان می باشد.

تا پایان وقت اداری مورخ  از مورخ 1402/02/17 یکشنبه  3-مهلت خرید اسناد مناقصه 
1402/02/20 چهارشنبه و اسناد و مدارک از طریق مراجعه به سامانه تدارکات دولت به نشانی 

www.setadiran.ir  قابل دریافت می باشد .
باشد که به حساب  4-قیمت اسناد مناقصه مبلغ 2.000.000 ) دو میلیون ریال ( می 
0105369696009 بانک ملی شعبه خادم آباد به صورت الکترونیک از طریق سامانه تدارکات 

الکترونیک دولت www.setadiran.ir   قابل پرداخت می باشد. 
5-مهلت تحویل پیشنهادات تا پایان وقت اداری مورخ 1402/03/01 روز دوشنبه و نحوه 

تحویل اسناد از طریق بارگزاری در سامانه تدارکات الکترونیک دولت می باشد.
6- تاریخ تشکیل کمیسیون معاملات عمده و بازگشایی پاکت ها در تاریخ 1402/03/02  )روز 

سه شنبه (
7- مناقصه گران می بایست اصل فیش واریز نقدی و ضمانت نامه شرکت در مناقصه را پیش از 

پایان مهلت تحویل پیشنهادات به امور قراردادهای شهرداری باغستان تحویل نمایند .
8- هزینه چاپ دو نوبت آگهی در روزنامه بعهده برنده مناقصه می باشد.

آدرس : شهریار ـ باغستان ـ بلوار امام خمینی)ره( ـ بلوار ولیعصر)عج( خیابان لاله دوم اصلی ـ 
    baghestan.ir :شهرداری باغستان ـ امور قراردادها تلفن: 65238006-021  سایت شهرداری

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/02/10  تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/02/17 

   یگانه مظهر -شهردار باغستان

 نوبت اول



رئیس جمهور در همایش ملی روز شوراها:

شوراها زمینه ایجاد قانون را فراهم کنند

در دیدار جمعی از کارگران سراسر کشور

رهبرمعظم انقلاب: جامعه کارگری با دشمن مرزبندی دارد

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rیکشنبه      ۱۰ اردیبهشت ۱۴۰۲    شماره ۱3۰6

راهبرد مقاومت، کارآمد و اثربخش
مهدی فضائلی  تحولاتی که  در عرض چند ماه اخیر بعد از توافق ایران 
و عربستان به وقوع پیوسته اســت، یک پیام واضح و با صدای رسا دارد و 
آن کارآمدی و اثربخشی راهبرد مقاومت است؛ راهبردی که در جریان 
انقلاب اســلامی و بخصوص در دوران دفاع مقدس آزمون خود را پس 

داده بود.
اول؛ عربستان ســعودی که از دی ماه ۱۳۹۴، در یک تصمیم شتابزده  
البته در پــی رفتار خودســرانه و غیرقابل دفاع عده ای که به ســفارت 
این کشــور حمله کرده بودند روابط خود را با ایران قطــع کرده بود، از 
رئیس جمهور چین درخواســت می  کند برای عادی ســازی روابط با 

جمهوری اسلامی ایران میانجیگری کند.
دوم؛ عربســتان ســعودی که در ۲۵ مارس ۲۰۱۵ میــلادی، برابر با ۶ 
فروردین ۱۳۹۴، در رأس ائتلافی از کشــورهای منطقه، حمله نظامی 
به یمن را با نام عملیــات طوفان قاطعیت )عملیــة عاصِفة الحزم ( آغاز 
کرده بود، شکست را پذیرفته و برای خاتمه جنگ، با انصارالله یمن وارد 

مذاکره می شود. 
سوم؛ کشورهای عربی که پس از بحران سوریه، در حمایت از مسلحین 
و گروه های تکفیری، روابط خود با این کشــور را قطع کرده بودند یکی 
پس از دیگری دنبال از ســرگیری روابط با این کشــور هستند و احمد 
ابوالغیط، دبیرکل مصری اتحادیه عرب نیز دیروز به صراحت اعلام کرد 
بشاراسد جنگ را برد و بازگشت سوریه به اتحادیه عرب که بیش از یازده 
سال پیش به حالت تعلیق درآمد حتمی است. همه این تحولات که در 
عرض چند ماه اخیر به وقوع پیوسته اســت، یک پیام واضح و با صدای 
رسا دارد و آن کارآمدی و اثربخشی راهبرد مقاومت است؛ راهبردی که 
در جریان انقلاب اسلامی و بخصوص در دوران دفاع مقدس آزمون خود 
را پس داده بود.نتیجه بخشــی راهبرد مقاومت در جریان هشت سال 
دفاع مقدس ،به گفته سیدالشــهدای مقاومت یعنی سردار سلیمانی، 
دفاع مقدس ما را چون قله ای در سلســله جبال مقاومت سربلند کرد و 
سپس در فلسطین و لبنان و عراق و ونزوئلا و...نیز اثربخشی  اش را تکرار 
کرد و به نمایش گذاشــت. این راهبرد البته بی هزینه نبوده و نیست اما 
اولا هزینه اش از سازش و تســلیم به مراتب کمتر است و ثانیا برخلاف 
راهبرد ســازش که همراه با ذلت و سرافکندگی است، عزت و سربلندی 
را به همراه دارد که خود ســرمایه و دســتاوردی است بس ذی قیمت و 
غیرقابل ارزش گــذاری مادی.توفیقات این راهبرد، موجب گشــته تا 
اثربازدارندگی هم پیدا کند و دشــمنان دیگر جــرأت نکنند به راحتی 

قصد تجاوز و دست اندازی به ذهن خود راه بدهند.
و همه اینها تحقق وعده های الهی و صادق بودن آنهاست.

ا وَمَنْ أصَْدَقُ مِنَ الَلهّ قیِلًا ...وَعْدَ الَلهّ حَقًّ

کنعانی خبر داد
وج ۶۵ ایرانی   همکاری موثر عربستان برای خر

از سودان
ســخنگوی وزارت خارجه در خصوص خروج و انتقال اتبــاع ایرانی از 
سودان، پیگیری و رســیدگی به وضعیت و ســلامت ایرانیان خارج از 

کشور را یکی از وظایف مهم وزارت امور خارجه دانست.
 ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص خروج و انتقال 
اتباع ایرانی از سودان اظهار داشت: از ابتدای بروز ناآرامی ها در سودان، 
وزارت امور خارجه موضوع خارج کردن ۶۵ تبعه ایرانی ســاکن در این 
کشور را با جدیت در دســتور کار قرار داد و  پس از انجام هماهنگی های 
لازم، انتقال امن اتباع کشــورمان از خارطوم به پورت سودان و سپس 

خروج و اعزام آن ها به بندر جده صورت گرفت.
ســخنگوی وزارت امور خارجه با اعلام اینکه ترتیبات لازم برای انتقال 
این گروه از هم میهنان از عربســتان به کشورمان  نیز فراهم شده است، 
خاطرنشــان کرد: در این مســیر، همکاری موثر کشــور عربســتان و 

مساعدت دولت سودان کمک کننده بود که جای تقدیر و تشکر دارد.
کنعانی در پایان تاکید کرد: پیگیری و رســیدگی به وضعیت و سلامت 

ایرانیان خارج از کشور یکی از وظایف مهم وزارت امور خارجه است.

وحیدی:
شوراها برای تحقق راهبرد چهارگانه رهبری 

درباره انتخابات تلاش کنند
وزیر کشــور گفت: انتظار اســت که شــوراها همه تلاش خود را برای 
عینیت بخشــیدن به راهبرد چهارگانه رهبر معظم انقلاب اسلامی در 
خصوص انتخابات پرشور متمرکز کنند. احمد وحیدی که در همایش 
روز ملی شوراها در تالار بزرگ کشــور و در حضور رئیس جمهور سخن 
می گفت، ضمن تشکر از حجت الاسلام ســید ابراهیم رئیسی به خاطر 
توجه ویژه به موضوع شوراها، اظهار کرد: شوراها جلوه حقیقی و واقعی 
مردم سالاری هستند و نقش مهمی در مشــارکت مردم در امور کشور 

دارند.

وی افزود: از نکات قابل توجه این است که بخش قابل توجهی از بودجه 
کشور امروزه توسط شوراها برنامه ریزی و عملیاتی می شود.

وزیر کشــور همچنین برنامه ریزی های اجتماعی، فرهنگی، عمرانی و 
زیست محیطی را از جمله حوزه های مهمی دانســت که شوراها باید به 
آن اهتمام بورزند.وحیدی با بیان اینکه شوراها به شکلی واقعی و رسمی 
برای مدیریت های محلی، می کوشند تا مناسب ترین و بهترین گزینه ها 
را به کار گیرند، نقش شــوراها را در مشــارکت همگانی مردم در تعیین 
سرنوشت خود بسیار حائز اهمیت دانست.وی با اشاره به تعداد جمعیت 
نمایندگان مردم در شوراهای اسلامی شهر و روســتا که اداره امور را در 
حوزه های شهری و روستایی بر عهده دارند، گفت ۱۳۰ هزار نفر در سطح 
شوراهای شهر و ۷۰ هزار نفر در سطح شــوراهای روستایی، اداره امور را 
بر عهده دارد که کیفیت زندگی در شهرها و روستاها به برنامه ریزی این 

شوراها بستگی دارد و بار سنگینی را بر دوش آنها قرار داده است.
وزیر کشور ادامه داد انتظار جدی از شــوراها وجود دارد که در کیفیت 
بخشــی به برنامه ها و اقدامات برای جلب اعتماد مــردم گام بردارند و 
خاطرنشان کرد: جلب اعتماد و مشارکت بیشتر مردم در سرنوشت خود 
یک ســرمایه اجتماعی اســت که به مدد و نوع کار و تلاش در شوراها 
محقق می شود.وحیدی موضوع شوراها را از جمله دستور کارهای ویژه 
در وزارت کشور دانست و گفت قرارگاه جهاد توسعه روستایی با همین 
رویکرد ایجاد شده است.وی آگاهی و دانش دهیاران و مسئولان محلی 
نسبت به ۴۷ وظیفه در حیطه کاری شأن را از مهمترین اقدامات مغفول 
در دوره های گذشته دانســت و تاکید کرد از مهمترین دستور کارهای 
وزارت کشور، آموزش دهیاران در قالب ۱۶ گروه کاری است که این امر 

بر کیفیت خدمات رسانی به مردم مؤثر خواهد بود.

یادداشت

تریبون

خریدار  رئیس جمهور با بیان این که »در 
سال های پس از انقلاب اســلامی کارهای 
زیادی انجام شــده اســت«، متذکر شد که 
کارهای زیادی هــم باید انجام شــود و لذا 
نیازمنــد کار جمعی و مشــارکت عمومی 
هستیم و بهترین مســیر برای فعال کردن 
و نقش دادن هر چه بیشــتر بــه مردم، نهاد 

شوراهاست.
 ســید ابراهیــم رئیســی در همایش ملی 
روز شــوراها که با حضور ۳ هزار نفر اعضای 
منتخب شــوراهای اســلامی شــهرها و 
روســتاهای سراسر کشــور در تالار بزرگ 
وزارت کشــور برگزار شد، شــوراها را نماد 
روشــن مردم ســالاری دینی و تحقق اراده 
مردم دانســت و از حمایت تمام قد دولت از 

این نهاد مدنی سخن گفت.
رئیس جمهور گفت: شــوراها هم ریشه در 
فرهنگ و مبنای دینــی و قرآنی دارند و هم 
در قانون اساسی به امر شــورا و تدبیر و خرد 

جمعی توجه ویژه شده است.
وی با اشــاره به ۴ عنصر اصلی شکل گیری 
امت، تصریح کرد: امــت از ۴ ویژگی هدفدار 
بودن، امام و مقتدا داشتن، حرکت و پویایی 
برخوردار است و توقف و ایستایی در آن راه 

ندارد.
وی بــا بیان این کــه »در نظــام جمهوری 
اسلامی همه نهادها برخاسته از رأی و اراده 
مردم هســتند«، اظهار داشت: از افتخارات 
جمهوری اسلامی این اســت که مبتنی بر 

اراده مردم و رأی عمومی اســت و مجموعه 
دولت و ملت و شــوراها دارای یک مقصد و 

مقصود هستند.
رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش 
از تجمیــع دمکراســی و آرمان خواهی به 
عنوان ویژگــی منحصر به فــرد جمهوری 
اســلامی یاد کــرد و گفت: امروز کســانی 
که مدعــی دمکراســی هســتند از برخی 
دولت هایی حمایت می کنند که حتی یکبار 
هم انتخابات در کشورشــان برگزار نشده و 
مراجعه به آرای عمومی نداشته اند، در حالی 
که در کشــور ما به طور متوســط هر سال 
انتخابات برگزار شــده است، اما با وجود این 
شــکل دمکراتیک بودن، مورد حقد و کینه 

دشمنان است.
وی با بیــان این که »شــوراها بــه عنوان 
مجمعــی از فرهیختگان و برجســتگان و 
نمایندگان مردم ظرفیت عظیم و بی بدیلی 
دارند که می توانند کارهای بســیاری انجام 
دهند«، اظهار داشــت: شــوراها با مردم و 
لایه های اجتماعــی در ارتباط هســتند و 
خواست و نیاز مردم را به خوبی می شناسند 
و راهکارهــای برون رفــت از مشــکلات را 

می دانند.
وی افزود: مجلس برخاســته از رأی مردم 
بوده و جایگاه خود را دارد، اما شــوراها نیز 
می توانند زمینه و بستر بســیاری از قوانین 
و تصمیمات را فراهــم کنند، چرا که از نظام 
مسائل شهر و روستا و تنگناهای اقتصادی، 

فرهنگی و اجتماعی آگاهند.
رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش 
با اشاره به ایرادات توسعه یافتگی در برخی 
کشــورها، اظهار داشــت: امروز بسیاری از 
کشورهای توسعه یافته در حوزه اقتصادی و 
تولیدی پیشرفت کردند، اما ممکن است در 
مســائل اجتماعی و اخلاق و معنویت موفق 

نباشند.
رئیسی افزود: مشــکلی که با تعریف غربی 
توســعه یافتگی داریم این است که تعریف 
آنها از انســان و نیاز انســان محدود به نظام 
اقتصادی و مادیات اســت، در حالی که باید 
به نیازهای معنوی و غیرمادی انسان ها نیز 

توجه داشت.
وی با بیان این کــه »در ســال های پس از 
انقلاب اســلامی کارهای زیادی انجام شده 
اســت«، متذکر شــد: کارهای زیادی هم 
باید انجام شــود و لذا نیازمند کار جمعی و 

مشارکت عمومی هســتیم و بهترین مسیر 
برای فعال کردن و نقش دادن هر چه بیشتر 

به مردم، نهاد شوراهاست.
وی بــا اشــاره بــه نقــش شــوراها در 
تصمیم گیری های کلان گفــت: مدیریت 
شهری و روســتایی ابعاد مختلف دارد که 
یک بخــش آن خدمات عمومی اســت و 
شوراها باید در ســایر حوزه های اجتماعی 
و فرهنگی و اقتصادی و رفع آســیب های 
اجتماعی که مــردم را رنــج می دهد هم 

نقش آفرین باشند.
رئیسی بر همین اســاس از شوراها خواست 
که تلاش کنند، شــهرداری ها به سازمانی 
چابک و فعال تبدیل شوند و اگر کسی برای 
اشتغال به شوراها مراجعه می کند و اعضای 
شوراها نســبت به او احســاس مسئولیت 
می کنند، به همین اندازه برای همه مردم و 

کشور نیز احساس مسئولیت کنند.
رئیس جمهــور از ضــرورت ثروت آفرینی 
در کشــور نیز ســخن گفت و اظهار داشت: 
شوراها با برنامه ریزی برای راه اندازی تولید، 
ایجاد بازارچه های مرزی و توجه به اقتصاد 
دریا و اقتصاد گردشگری، توسعه فعالیت ها 
در حوزه آبزیان و رونق معادن و کشاورزی، 
می تواننــد ثروت های هنگفــت موجود در 

کشور را از قوه به فعل برسانند.
وی با بیــان این که »دولت خــود را ملزم به 
حمایت از شــوراها می دانــد«، تأکید کرد: 
هر جا نیاز به اصلاحات ســاختاری از طریق 

قانون گــذاری باشــد، دولت موضــوع را از 
مجاری قانونی دنبال کرده و تلاش می کند 
وضعیت شــوراها در ســال آینده با امسال 
متفاوت شود و این نهاد مردمی بیش از پیش 
ارتقا یابد تا شوراها هم با تمام وجود از کشور 

و ملت حمایت کنند.
پیش از ســخنان رئیس جمهــور، »احمد 
وحیدی« وزیر کشــور در سخنانی شوراها 
را نقطه بلند مشارکت مردم و مردم سالاری 
دینی دانســت و با اشــاره به مســئولیت 
شــوراها در اداره شــهرها و روســتاها، از 
آنها خواســت براســاس مدیریت ایرانی و 
اســلامی در جهت بهبود شــرایط زندگی 
مــردم و وضعیــت اجتماعــی و فرهنگی 

کشور گام بردارند.
پرویز سروری رئیس شورای عالی استان ها 
نیز در ایــن گردهمایی با اشــاره به ۳ دیدار 
رئیس جمهور با اعضای شوراها در ماه های 
اخیر، این رویــداد را نمایانگر عــزم و اراده 
دولت بــرای مردمــی کــردن حوزه های 

تصمیم گیری و تصمیم سازی دانست.
وی از رئیســی به عنوان رئیــس جمهوری 
شــورا باور و شــورایاور یاد کرد و با اشاره به 
دســتورات ۸ بندی، رئیســی در اجلاس 
یازدهم شــورای عالی اســتان ها خواستار 
»مســاعدت دولت برای تحقــق مدیریت 
یکپارچه شــهری و روســتایی« و »تعیین 
متولی واحــد برای مدیریت روســتایی در 

سطح ملی« شد.

وزیر دفاع از تشــکیل شــبکه ملی اطلاعــات و مرکز 
راهبردی دفاعــی وزارت دفاع و پشــتیبانی نیروهای 
مسلح خبر داد. امیر محمدرضا آشــتیانی وزیر دفاع و 
پشتیبانی نیروهای مســلح با حضور در جمع معاونان 
و مدیران وزارت دفاع طی ســخنانی اظهار داشت: هر 
سازمان و ارگانی برای رســیدن به اهداف خود نیازمند 
ترسیم نقشه راه اســت؛ به همین منظور ما در وزارت 
دفاع مواردی را برای رســیدن به اهداف خود ترســیم 
و تنظیم نموده ایم که محورهای اصلی ما می باشــد و 
می تواند در تعامــلات ما و نیروهای مســلح می تواند 

راهگشــا و کارساز باشــد.وی اظهار داشت: 
اعتصام به شجره طیبه الهی و تبعیت محض 
از رهبــری شــجاع، حکیم و مقتــدر نظام، 
ســرفصل همه برنامه نیروهای مسلح است 
ما نیز بــه مانند دیگر بخش هــای نیروهای 
مسلح با توکل به خداوند و توسل به اهل بیت 
عصمت و طهــارت و هم چنین بــا تبعیت از 

فرامین مطاع فرماندهی معظم کل قوا )مدظله العالی( 
در جهت اهداف نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 
قدم بر می داریم و امیدواریم این تلاش ما مورد رضایت 

خداوند متعال قرار گیرد.
وزیر دفاع پیــش بینی و تــدارک اثر بخش 
حوزه امنیــت و دفاع در مســیر بازدارندگی 
موثر و صحنه های مواجه با دشمن را از دیگر 
اهداف وزارت دفاع بر شــمرد و تصریح کرد: 
نمونه های این تدارک اثــر بخش را می توان 
در پهپاد هایی که در هفته گذشــته تحویل 
نیروهای مســلح گردید، دید و ارائه این دســتاوردها 
استمرار خواهد داشــت.وی اولویت بخشــی به فضا، 
پدافند هوایی، موشــکی، پهپادی و عرصه های جنگ 

شــناختی را از برنامه های اصلــی وزارت دفاع خواند و 
اظهار داشت: ایجاد زیر ساخت ها و تقویت سامانه های 
ملی، ارتباطی، اطلاعاتی و سایبری به منظور جلوگیری 
از غافلگیــری راهبردی و اســتمرار عملیــات آفندی 
و پدافنــدی در فضــای تهدید با هدف عمق بخشــی 
راهبردی و به کارگیری قدرت نرم نیز از اقدامات مهمی 
است که توسط وزارت دفاع دنبال می شود که به همین 
منظور شــبکه ملی اطلاعات و مرکز راهبردی دفاعی و 
دجا تشکیل شده اســت که به دنبال آن هستیم که این 

مرکز به سمت سازمان شدن حرکت کند.

وزیر

تشکیل شبکه ملی اطلاعات و مرکز راهبردی دفاعی وزارت دفاع

خریدار  رهبر معظم انقلاب اســلامی در 
دیدار جمعی از کارگران سراســر کشــور با 
بیان اینکه اعتراض هایی در محیط کارگری 
وجود داشته است، گفتند: خوشبختانه در 
همه قضایای اعتراضــی، جامعه کارگری با 
مرزبندی و اعلام مرزبندی با دشمن و تأکید 
بر همراهی و رفاقت با نظام نگذاشــته است 
بدخواهان از اعتراض و تجمع سوء استفاده 

کنند.
رهبر معظم انقلاب اســلامی در دیدار بیش 
از هزار نفر از کارگران، اعضای تشــکل های 
کارگری و مســئولان وزارت تعــاون، کار و 
رفاه اجتماعی با تأکید بر لزوم انجام شــدن 
یک حرکت محســوس برای ارتقاء ســطح 
زندگی کارگران، جامعــه کارگری و مقابله 
هوشــیارانه کارگران با تحریکات دشمنان 
را تحسین کردند و فرهنگ ســازی درباره 
»رابطه مســتقیم درآمد و ثروت بــا کار و 
تــلاش« را نیــاز حقیقی کشــور و جامعه 

خواندند.
حضرت آیــت الله خامنه ای هــدف از دیدار 
ســالانه با کارگران را برجسته شدن ارزش 
کارگر در جامعه برشمردند و افزودند: »کار« 
به علت تأمیــن کردن همه نیازهــا و لوازم 
زندگی مردم و کشور، در واقع حیات جامعه 
است اما اگر کارگر نباشــد، از کار و آثار آن 
و پیشرفت و شکوفایی کشور خبری نیست 
بنابراین ارزش کارگر،  ارزش حیات جامعه و 

زندگی مردم است.
ایشــان درک اهمیت کار و کارگر را موجب 
تلاش بــرای تولیــد کار حقیقــی و مفید 
دانســتند و گفتنــد: نیاز حیاتی کشــور و 
جامعه به کار، نیاز کارگر بــه کار برای اداره 
زندگی، نیاز روحی انســان بــه کار و تأثیر 
کاملًا محســوس کار در رفع و جلوگیری از 
بروز انواع فساد، نشان دهنده اهمیت فراوان 
برنامه ریزی، ســرمایه گذاری و اقدام برای 

تولید کار و اشتغال حقیقی است.
رهبر انقلاب با استناد به آیات قرآن مجید، 
بــه تبیین رابطه مســتقیم درآمــد و کار و 
ضــرورت فرهنگ ســازی در ایــن زمینه 
پرداختند و افزودند: از نگاه اســلام، درآمد 
باید ناشــی از ســعی و کار و تلاش باشــد؛ 
بنابرایــن پول هــا و ثروت های بــادآورده، 
واسطه گری، سوداگری، دلال بازی، رشوه، 
ویژه خواری به علت ارتباط با فلان شــخص 
و رباخواری، مخالف منطق قرآنی و دســتور 

پروردگار است.
ایشــان وجــود مصادیقــی از مُترَفیــن و 

انســان های غرق در ثروت و فســاد و غرور 
در جامعه را ناشــی از قطع شــدن ارتباط 
درآمد بــا کار و تلاش دانســتند و افزودند: 
فرهنگ ســازی در این زمینه، کار بســیار 
دشــوار و بلندمدت اما کاملًا ضروری است 
و هر گام در مبارزه با فســاد، گامی در ایجاد 

این فرهنگ است.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به فرمان 
بیست سال قبل خود درباره ضرورت مبارزه 
همه جانبه با اژدهای هفت سر فساد گفتند: 
اگر از آن زمان، دولت ها و مســئولان اقدام 
می کردند، امروز وضع بهتری داشــتیم که 
امیدواریم دولــت و مجلس ایــن مبارزه را 

جدی دنبال کنند.
ایشــان نداشــتن جرأت مبارزه با مفســد 
داخلی را موجب سلب شــجاعت مبارزه با 
زورگویی های دشــمن خارجی دانســتند 
و افزودند: اگر مســئولی به عنــوان مثال، 
جــرأت مقابله با سوءاســتفاده کنندگان از 
تجارت یا اعتبارات بانکی را نداشــته باشد 
و با بدهکاران عمده بانکــی مقابله نکند، در 
مقابل خواســته های دولت زورگویی مثل 

آمریکا هم جرأت مقابله نخواهد داشت.
بخش دیگری از ســخنان رهبــر انقلاب به 
بیــان وظایف مســئولان در قبــال جامعه 

کارگری اختصاص داشت.
ایشــان تعریف زبانی از کارگران را خوب اما 
ناکافی خواندند و به مسئولان و کارآفرینان 
و ســرمایه گذاران خاطرنشان کردند: ارتقاء 

زندگی کارگر و اطمینان خاطرش به امنیت 
شــغلی و چرخیدن راحت چــرخ زندگی، 
باعث افزایش کیفیت کار و محصول می شود 
بنابراین، هر تلاشــی برای ارتقــاء زندگی 
کارگران، در واقع سرمایه گذاری برای سود 

بیشتر است.
حضرت آیت الله خامنه ای تولید را ســتون 
فقرات کشــور و کارگران را ســتون فقرات 
تولید برشــمردند و گفتنــد: بخش مهمی 
از شعار امسال یعنی رشــد تولید، به جامعه 
کارگری مربوط می شــود و کارگران برای 
انجام وظایف در این زمینــه باید با دلگرمی 

و اطمینان خاطر پای کار بیایند.
»ســهم بری عادلانه از درآمــد کار« نکته 
دیگری بود که رهبر انقــلاب با تأکید بر آن 
گفتند: ســهم کارگر در ایجــاد ارزش برای 
محصــول بیــش از عناصر و عوامــل دیگر 
اســت، بنابراین بــرای ایجــاد ارزش بالا 
برای محصــولات باید در زمینــه آموزش، 
مهارت آمــوزی و تجربه انــدوزی کارگران 

برنامه ریزی جدی شود.
ایشــان توجه به ســهم کارگر را به معنای 
نادیده گرفتن ســرمایه گذار و ایجاد جبهه 
در مقابل آن ندانستند و خاطرنشان کردند: 
کارآفرین و کارگر هر دو به یکدیگر احتیاج 
دارند و بر خلاف کمونیســت ها که با دروغ 
و شــعارِ بدون عمل، به دنبال ایجاد فضای 
جنگ و تضــاد در روابــط کار بودند، آنچه 
موجب تأمین ســهم عادلانه در روابط کار 

می شــود، انصاف، همراهی، همدلی و ناظر 
دانستن خدا است.

رهبر انقلاب در این زمینه افزودند: البته در 
مواردی ابزار سرمایه موجب تضییع حقوق 
کارگر می شــود که جلوی آنها باید گرفته 
شود، ضمن اینکه محدودیت های احتمالی 
سرمایه گذار و کارآفرین هم باید مورد توجه 

باشد.
ایشــان بالا بــردن توانایی هــای کارگران 
را وظیفه خواندند و با اشــاره به روایتی که 
»ظلم به کارگر را موجب نابودی همه اعمال 
خیر و حرام شــدن بوی بهشــت می داند«، 
گفتند: ظلم به کارگر فقط دســتمزد ندادن 
نیســت بلکه اقدام نکــردن در زمینه بیمه، 
بهداشــت، آموزش، ابتکار، مهارت افزایی، 
ســلامت خانوادگی و امنیت شغلی نیز ظلم 

به کارگران است.
حضرت آیت الله خامنه ای ۱۴ هزار شــهید 
جامعــه کارگری را ۱۴ هــزار پرچم افتخار 
در دســت کارگران خواندند و با اشــاره به 
وفاداری کارگران به انقلاب و نظام، افزودند: 
مهمترین نشانه وفاداری جامعه کارگری به 
نظام، رفتار هوشمندانه آنها در این چند دهه 
یعنی ناکام گذاشتن تلاش های گروهک ها 
در اوایل انقلاب برای زمین گیر کردن نظام 
از طریق بــه تعطیلی کشــاندن کارگاهها و 
همچنین ایستادگی هوشمندانه در مقابل 
تبلیغات انبوه بدخواهان خارجی برای قرار 

دادن جامعه کارگری در مقابل نظام است.

ایشان هوشیاری و تأثیرناپذیری کارگران از 
تحریکات بیگانگان را »جهاد بزرگ جامعه 
کارگری« خواندنــد و تأکید کردند: تا امروز 
نتوانســتند و بعد از این نیز بــه حول و قوه 
الهی نخواهند توانست جامعه کارگری را در 

مقابل نظام قرار دهند.
رهبــر انقــلاب در عیــن حــال برخــی 
اعتراض هــا در محیط کارگــری از جمله 
اعتراض به تأخیــر در پرداخت حقوق ها و یا 
واگذاری های غلط و فاســد را بجا دانستند 
و گفتند: این اعتراض هــا در واقع کمک به 
دولت و نظام و آگاه کردن آنها است و در این 
موارد نیز هر جا دستگاههای مسئول مانند 
قوه قضائیه وارد شــدند، دیدنــد که حق با 

کارگران است.
ایشان در همین زمینه افزودند: خوشبختانه 
در همه قضایای اعتراضی، جامعه کارگری با 
مرزبندی و اعلام مرزبندی با دشمن و تأکید 
بر همراهی و رفاقت با نظام نگذاشــته است 
بدخواهان از اعتراض و تجمع سوء استفاده 

کنند.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای در بیــان 
نکته ای دیگر، ایجاد اشــتغال برای جوانان 
تحصیل کرده امــا بیکار یا دارای مشــاغل 
نامربوط و همچنین جوانانی را که اساســاً 
به دنبــال تحصیل و اشــتغال نیســتند، 
ضروری خواندند و گفتند: همه این جوانان 
سرمایه های کشور هســتند و صاحبنظران 
سیاســی، اقتصادی و اجتماعــی باید برای 
جلوگیری از معطل ماندن این سرمایه ها به 

دولت کمک فکری کنند.
ایشــان همچنین گزارش وزیر کار را حاوی 
نکات مهمی دانستند و با اشــاره به سوابق 
خوب آقــای مرتضوی در مســئولیت های 
قبلــی و ضــرورت پیگیــری برنامه های 
اعلام شــده، گفتند: باید در اعلام هرگونه 
آمار به خصوص در مــوارد مهمی همچون 
اشــتغال، مســکن و بیمه دقت کامل کرد 
تا برخــلاف برخی دولت هــای قبلی، همه  
آمارهای ارائه شــده دقیق و بدون مسامحه 

و سهل انگاری باشد.
در ابتدای ایــن دیدار، آقای ســیدصولت 
مرتضوی وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
به بیان گزارشــی از برنامه ها و فعالیت های 
ایــن وزارتخانــه از جمله در زمینــه ایجاد 
اشــتغال، آموزش و مهارت افزایی کارگران، 
توســعه بخش تعاونی، افزایــش حمایت از 
مددجویان، گســترش تأمین اجتماعی و 

حمایت های بیمه ای پرداخت.
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ج ترین دولت خاورمیانه  دولت ایران کم خر
شناخته شد

 صندوق بین المللی پول دولت ایران را به عنــوان کم خرج ترین دولت 
خاورمیانه از نظر نســبت هزینه کرد به تولید ناخالص داخلی در ســال 

۲۰۲۲ معرفی کرد.
 جدیدترین آمار ارائه شــده از ســوی صندوق بین المللی پول نشــان 
می دهد دولت ایران کم خرج ترین دولت در میان دولت های خاورمیانه 

در سال ۲۰۲۲ بوده است.
نســبت هزینه های دولت ایران به تولید ناخالص داخلی در سال ۲۰۲۲ 
بالغ بر ۱۲.۲۹ درصد بوده اســت که کمترین رقــم در میان ۱۱ دولت 

خاورمیانه ای در این سال بوده است.
یمن و قطر به ترتیب پــس از ایران در جایگاه دومین و ســومین دولت 
کم خرج خاورمیانه در ســال ۲۰۲۲ قرار گرفته اند. نســبت هزینه کرد 
دولت به تولید ناخالص داخلی یمن در ســال میلادی گذشته ۱۲.۷۳ 

درصد و این رقم برای قطر ۲۵.۴۲ درصد برآورد شده است.
دولت های امارات، عربســتان، فلســطین، عمان، بحرین، اردن، عراق 
و کویت نیــز به ترتیب در رتبه هــای چهارم تا یازدهــم از این نظر قرار 

گرفته اند.
کویت با نســبت ۴۰.۶۷ درصدی هزینه کرد دولت بــه تولید ناخالص 

داخلی پرخرج ترین دولت خاورمیانه از این نظر شناخته شده است.
بر اساس آمار صندوق بین المللی پول با روی کار آمدن دولت سیزدهم 
در ســال ۲۰۲۱ هزینه کرد دولت در ایران کاهش یافت و در حالی که 
نسبت هزینه کرد دولت به تولید ناخالص داخلی در سال ۲۰۲۰ بالغ بر 
۱۳ درصد بود این رقم در سال ۲۰۲۱ به ۱۲.۲ درصد کاهش یافت و در 

سال ۲۰۲۲ با افزایش نسبی به ۱۲.۲۹ درصد رسیده است.

وهای مونتاژی به طور متوسط بیش  قیمت خودر
از ۱۴۰ میلیون پایین آمد

در دو هفته اخیر با آغاز عرضه انبوه خــودرو به بازار، قیمت خودروهای 
مونتاژی به طور میانگین بیش از ۱۴۰ میلیون تومان پایین آمده است.

قیمت خودروهای چینی که در کارخانجات داخلی مونتاژ می شوند در 
دو هفته اخیر کاهش چشمگیری پیدا کرده است.

در بین خودروهــای مونتاژی، رکــورددار کاهش قیمــت،   خودروی 
فونیکس اکسنت است که ۳۶۰ میلیون تومان پایین آمده است.

همچنین خودرو هایمــا اس پلاس ۱۰۰ میلیون تومــان، هایما اس ۷ 
پلاس ۱۵۰ ملیون تومان، هایمان اس ۷ پلاس سفارشــی ۸۵ میلیون 
تومان و هایمان اس هشــت ۲۰۰ میلیون تومان نسبت به دو هفته قبل 

ارزان شده اند.
در همین مــدت، خودروهای ام وی ام ایکــس ۲۲ دنده ای ۵۸ میلیون 
تومان، ام وی ام ایکس ۲۲ اتومات ۶۰ میلیــون تومان، ام وی ام ایکس 
۲۲ پرو ۷۰ میلیون تومان، ام وی ام ایکــس ۵۵ پرو ۹۵ میلیون تومان، 
ام وی ام ایکس ۵۵ پرو اســپورت ۱۰۵ میلیون تومان با کاهش قیمت 

مواجه شده اند.

بر اساس همین گزارش قیمت چری آریزو ۵ جدید ۷۰ میلیون تومان، 
چری آریزو ۶ پرو ۸۰ میلیون تومان، تیگو هفــت ۱۵۵ میلیون تومان، 
فونیکس تیگو ۷ پــرو ۱۳۰ میلیون تومان، فونیکــس تیگو ۸ پرو ۲۶۰ 
میلیــون تومان، فونیکــس تیگــو ۸ پرومکس ۲۵۰ میلیــون تومان، 
فونیکس پریمیــوم ۳۲۰ میلیــون تومان و فونیکس اکســلنت ۳۶۰ 

میلیون تومان پایین آمده است.
علاوه بر این جک آپشــنال ۲۵ میلیون تومان، جــک اس ۳ حدود ۵۰ 
میلیون تومان، جک اس ۵ حدود ۲۱۰ میلیون تومان، ریســپکت ۷۰ 
میلیون تومان، فیدلیتی ۵ نفره ۱۹۰ میلیــون تومان، فیدلیتی ۷ نفره 
۱۲۰ میلیون تومان، دیگنیتی پرایــم ۱۶۰ میلیون تومان، و دیگنیتی 

پرستیژ ۲۱۰ میلیون تومان کاهش قیمت داشته اند.

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد
 مهلت ۲ ماهه برای تکمیل سامانه جامع

 ثبت تصادفات
 معــاون حمل ونقل وزارت راه و شهرســازی با اشــاره بــه برنامه این 
وزارتخانه برای کاهش تصادفات جاده ای، اعلام کرد: سامانه جامع ثبت 
سوانح با تجمیع همه اطلاعات مربوط به تصادفات به تفکیک استان ها 

و علل وقوع، تا پایان خردادماه امسال باید تکمیل شود.
به گزارش وزارت راه و شهرســازی، »شــهریار افندی زاده« در یکصد و 
بیست و هشتمین نشست کمیســیون ایمنی راه های کشور به برنامه 

ریزی برای کاهش تصادفات جاده ای در سال ۱۴۰۲ تاکید کرد.
وی به عوامل مهم موثر در تعداد و شــدت تصادفات اشاره کرد و گفت: 
مثلث ایمنی راه از سه عامل انسان، جاده و وسیله نقلیه تشکیل می شود 
و هر کدام از این عوامل سهم بسزایی در تصادفات رانندگی ایفا می کند 
که پس از تحلیل تصادفــات میزان اثرگذاری اقدامــات موثر در بهبود 

شرایط مرتبط هر کدام از این سه عامل قابل بررسی است.
وی افزود: وضعیت ایمنــی جاده ها، رعایت اصــول و قوانین رانندگی 
ایمن توســط راننــدگان و کیفیت وســایل نقلیه در کاهش شــدت 

تصادفات موثر است.
افندی زاده پس از اســتماع آمارها و گزارش هایــی از میزان تصادفات 
رخ داده در ســفرهای نوروزی به تفکیک استان ها، بر ضرورت بررسی و 
تجزیه و تحلیل علل و عوامل تصادفات و تصمیم گیری و اقدام بر اساس 

آن ها برای کاهش این آمار تاکید کرد.
معــاون حمل ونقل وزیر راه و شهرســازی بر تکمیل ســامانه جامع 
ثبت ســوانح حمل ونقل تا پایان خردادماه ۱۴۰۲ تاکید کرد و گفت: 
همه اطلاعات مربوط به تصادفات توســط همه سازمان های مرتبط 
به تفکیک علت رخ دادن این تصادفات باید در این ســامانه تجمیع 

شود.
وی ادامه داد: همه ســازمان های عضو کمیســیون ایمنی راه ها باید به 

اطلاعات سامانه جامع ثبت سوانح حمل ونقل دسترسی داشته باشند.
افندی زاده خاطرنشــان کرد: در جلسه بعدی کمیســیون ایمنی راه ها 
نیاز اســت گزارشــی از وضعیت صنعت خودرو و محورهای مهمی که 
در تصادفات نوروزی ســال ۱۴۰۲ و همچنین وضعیت استان ها در این 

خصوص نقش داشته اند، تنظیم و ارائه شود.
 در این نشســت پروژه ارتقای ایمنــی راه های ایران که با مشــارکت 
»اسکاپ« )کمیســیون اقتصادی و اجتماعی سازمان ملل متحد برای 
آسیا و اقیانوســیه- ESCAP( و حمایت مالی صندوق ایمنی سازمان 
ملل متحد انجام خواهد شــد، معرفی و مقرر شد اعضاء در انجام هر چه 
بهتر این پــروژه بین المللی همــکاری لازم را با دبیرخانه کمیســیون 

ایمنی راه ها به عمل آورند.

بازار

مدیرعامل شرکت کشــتیرانی دریای خزر گفت: پس 
از فعال شــدن بخش دریایی کریدور شــمال- جنوب 
در دریای خزر، این مسیر شــاهد رشد ۳۶۰ درصدی 
جابه جایی کالا توســط کشــتیرانی دریای خزر بوده 

است.
به گزارش گروه کشــتیرانی جمهوری اسلامی ایران، 
»کامبیز جهانبانــی« افزود: کشــتیرانی دریای خزر 
و ســایر شــرکت های کشــتیرانی به دنبال بازاریابی 
به منظور جــذب کالاهای صادراتــی و ترانزیتی برای 
تکمیل ظرفیــت ناوگان خود هســتند و اکنون عرضه 
ناوگان برای حمل کالاهای صادراتی، بیشتر از تقاضای 

موجود برای حمل بار صادراتی است.
وی تصریح کرد: هم اکنون کالاهــای صادراتی کاملًا 
روان و با ســهولت بارگیری می شــوند، بــه گونه ای 

که بــا ظرفیت خالــی کشــتی ها در حمل 
ترانزیتــی و  محموله هــای صادراتــی و 
همچنین عــدم وجــود رســوب کالاهای 
صادراتــی در بنادر شــمال ایــران مواجه 

هستیم.
جهانبانی، از صاحبان بار درخواســت کرد 
برای حمل بــار صادراتی خــود در دریای 

خزر، درخواست را به کشــتیرانی دریای خزر اعلام 
کرده یا بــا مراجعه به این شــرکت، درخواســت را 

پیگیری کنند.
وی گفت: شرکت کشــتیرانی خزر آمادگی لازم برای 
حمل بــار صادراتــی صادرکننــدگان را دارد، ضمن 
اینکه کشتی های این شــرکت در قالب خطوط مداوم، 
حمــل کالای صادراتی را به بنادر روســیه، جمهوری 

آذربایجان، داغســتان و قزاقســتان انجام 
می دهند.

این مســوول با بیان اینکه کشتیرانی دریای 
خزر در بحث حمل کانتینرهــای صادراتی 
رشــد ۷۵ درصدی را به ثبت رسانده است، 
تصریح کرد: همچنین در حوزه لجســتیک 
کانتینری به ارزش ۱۰ میلیون دلار کانتینر 
از طریق اتصال کشــتیرانی خزر به شــبکه کانتینری 
کشتیرانی جمهوری اســلامی ایران وارد چرخه حمل 

کشتیرانی دریای خزر شده است.
مدیرعامل کشــتیرانی خــزر گفت: با برنامــه ریزی و 
اقدامات کشتیرانی دریای خزر، بخش دریایی کریدور 
شــمال- جنوب در دریای خزر راه اندازی و فعال شده 
که مسیر کریدور شــمال- جنوب شــاهد رشد ۳۶۰ 

درصدی جابه جایی کالا توسط کشتیرانی دریای خزر 
بوده است.

جهانبانی ادامــه داد: مطابق برنامــه ریزی های انجام 
شده، رسوب و انباشــت کالای صادراتی و ترانزیتی در 
بنادر شمال کشور به حداقل رسیده و به صورت روان و 

بروز در حال بارگیری و حمل است.
وی با تاکید بــر اینکه ایران آمادگــی لازم برای حمل 
بارهــای کریدوری از کشــورهای آســیایی و ســایر 
کشــورهای منطقه به صــورت حمل و نقــل ترکیبی 
بــه مقاصــد روســیه و کشــورهای CIS را دارد، 
خاطرنشان کرد: گروه کشــتیرانی جمهوری اسلامی 
ایران در قالب کریدور شــمال- جنوب آمادگی دارد تا 
همه مُدهای حمل ونقلی را از مبدأ تــا مقصد نهایی به 

مشتری ارائه دهد.

عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس خاطر نشان 
کرد: دولــت می داند که فاطمی امیــن عملکرد خوبی 
ندارد اگر بــه این باور نمی رســید از او در مجلس دفاع 
می کرد. به نظر می رســد فاطمی امین بعد از تفکیک 
وزارتخانه ها نیز مدیر خوبی نباشــد بــرای اثبات این 
ادعا می توان به آمــار فعالیت وی در حوزه های مختلف 

صنعت و معدن استناد کرد.
لطف الله ســیاه کلی، با بیــان اینکــه وزارت صمت و 
طرفداران فاطمــی امین پیش از اســتیضاح عملیات 
روانی را آغاز کردند، گفت: نماینــدگان مجلس باید از 
حق مردم دفــاع  کنند و درخصوص اســتیفای حقوق 
آنها نیز با هیچ کس معامله نخواهند کرد؛ ممکن است 

اشــخاصی در این میان خطا کرده باشــند اما قاطبه 
مجلس انقلابی است و نباید تخریب شود.

وی با اشــاره به مصمم بودن مجلس بــرای برگزاری 
جلسه اســتیضاح، افزود: پاســخ وزیر باید قانع کننده 
باشــد؛ من پیش بینی می کنم اســتیضاح رای خواهد 
آورد و فاطمــی امیــن فعالیت اش در صمــت منتفی 

خواهد شــد.نماینده مــردم قزوین در پاســخ به این 
پرســش که تا چه میزان نقــل دریافــت حواله های 
خودروهای شاســی بلنــد از ســوی وزارت صمت به 
نمایندگان مجلس در استیضاح قبلی می تواند فضای 
جلسه را مســموم کند؟ تصریح کرد: پیش از برگزاری 

هر جلسه استیضاحی چنین سخنانی طرح می شود.

کشتی

صمت

خریدار  صنــدوق ملی مســکن باهدف 
تأمین خانه برای نیازمندان تأسیس شده اما 
تاکنون عملکرد قابل دفاعی نداشته است و 
این سوال مطرح است که منابع این صندوق 

چگونه خرج می شود؟
 مسکن به عنوان یکی از اصلی ترین نیازهای 
مردم شناخته می شــود و بی توجهی به این 
موضوع در دهه گذشته ســبب شده است 
که مشکلات بزرگی در حوزه مسکن ایجاد 
شــود، به طورکلی کاهش ساخت وساز در 
ســالیان اخیر به افزایش افسارگســیخته 
اجاره بها و همچنین رشــد عجیب وغریب 

قیمت مسکن منجر شده است.
نکته جالب توجه این بــوده که به طورکلی 
خانه دار شــدن مردم، بســیاری از مسائل 
غیراقتصادی نظیر ازدواج دیرهنگام جوانان 
را نیز مرتفع می سازد بااین وجود مسئولان 
در سال های اخیر نسبت به این نیاز اساسی 
مردم توجه لازم را نداشــته و اقدامات کافی 
برای بهبود وضعیت بازار مســکن را انجام 
نداده اند.البته در دولت های گذشته شاهد 
اقداماتی بوده ایم، با این وجود به دلیل عدم 
مطالعات علمی کافی و درعین حال اجرای 
نادرســت، شــاهد رخداد مثبتی در حوزه 
مســکن نبوده ایم، از ســوی دیگر فعالان 
بازار مســکن، یکی از اصلی ترین مشکلات 
این حــوزه را کمبــود منابع مالــی عنوان 
داشــته اند و در جهت حل این موضوع، بعد 
از مدت ها صندوق ملی مســکن راه اندازی 
شــد. همچنین با وجود اینکه اساســنامه 
این صندوق در آبان سال ۱۴۰۱ به تصویب 
رسیده اما هنوز عملکرد این صندوق عینیت 

پیدا نکرده است.

صندوق ملی مسکن و وظایف خطیر 
در این حوزه

مطابق با اساســنامه صندوق ملی مسکن، 
ایجــاد هم افزایی، تقویت تــوان حمایتی و 
تخصیص بهینه منابع ملی بخش مسکن از 

اهداف این صندوق عنوان شده است.
همچنین مطابق با ماده ۲ این اساســنامه، 
تشــویق، حمایــت و مشــارکت در تأمین 
مالی و ســرمایه گذاری داخلــی و خارجی 
در آماده سازی اراضی، ســاخت و بهسازی 
و نوســازی مســکن، تولید مصالــح نوین، 
ارائه تضمین های لازم بــرای خانواده های 
کم درآمــد و ســاکنین بافت فرســوده و 
ناکارآمد شــهری جهت دریافت تسهیلات، 
حمایت و تشــویق کلیه طرح های حمایتی 
در بخــش مســکن از جملــه فرایندهای 
پیش فروش مسکن، مشــارکت در شرکت 
طرح هــای حــوزه مســکن و… از جمله 
فعالیت هــا و وظایف صندوق ملی مســکن 

عنوان شده است.
هر چند برای صندوق ملی مســکن وظایف 
خطیری به تصویب رسیده است؛ اما برخی 
از دســتگاه ها همــواره صندوق هایی نظیر 
صندوق ملی مسکن را ابزار کمکی در جهت 

تأمین منابع مالی خــود می دانند، بنابراین 
در مواقع کســری بودجــه از منابــع این 

صندوق ها استفاده می کنند.
به جهت اهمیت این موضوع در تبصره ماده 
۶ اساســنامه صندوق ملی مسکن مشاهده 
می شود که اســتفاده از منابع این صندوق 
به هر شــکل برای تأمین اعتبارات و تملک 
دارایی هــای ســرمایه ای و بــاز پرداخت 

بدی های دولت ممنوع است.
همچنین مطابق با همین ماده، ۸ بند جهت 
مصارف منابع صندوق ملی مســکن عنوان 

شده است:
۱ پرداخت یارانه و کمک ســود تسهیلات 

بخش مسکن و اوراق تأمین مالی صندوق
۲ پرداخت بابت تخفیــف در هزینه صدور و 
تمدید پروانه ساختمانی و گواهی پایان کار 
موضوع قانون جهش تولید مسکن، مطابق 

مقررات
۳ تأمین بخشــی از هزینه های آماده سازی 

اراضی و تأمین و انتقال زیرســاخت پایگاه 
)ســایت( ها و طرح )پروژه( های مسکونی 
طرح های مســکن موضــوع قانون جهش 
تولید مسکن و حمایت از تولید مصالح نوین 

و فناوری ساخت
۴ مشــارکت در ایجــاد امکانــات، خدمات 
روبنایی و کاربری های غیرانتفاعی )آموزشی، 
مذهبی، درمانــی، فضای ســبز، فرهنگی، 
ورزشی و تجهیزات شــهری( طرح )پروژه( 

های مسکونی طرح های حمایتی مسکن
۵ پرداخت هزینه خدمات نظام مهندســی 
موضــوع قانون جهش تولید مســکن برای 
مددجویان، معلولان و مشــمولان موضوع 
ماده )۱( قانــون جامع خدمات رســانی به 
ایثارگران و رزمندگان معسر در چهارچوب 

قوانین مربوط
۶ مشــارکت و تلفیــق منابع بــا بانک ها و 
مؤسسات اعتباری برای پرداخت تسهیلات 
ارزان قیمت بخش مســکن در چهارچوب 

و  راه  وزارت  برنامه هــای  و  سیاســت ها 
شهرسازی

۷ هزینه هــای مربــوط به ارائــه خدمات 
ضمانتی طرح های تأمین مسکن وزارت راه 

و شهرسازی از سوی صندوق
۸ ســایر هزینه ها به تشــخیص و تصویب 
هیئت امنای صندوق در چهارچوب قوانین 
و مقررات و طرح های تأمین مسکن وزارت 

راه و شهرسازی
همان طور که مشــاهده می شــود در حوزه 
مصارف هیچ بنــدی در خصــوص تأمین 
منابع مالی دولــت به جهــت بازپرداخت 

بدهی ها مشاهده نمی شود.

منابع مالی صندوق ملی مسکن چه 
شده است؟

در خصوص منابع مالی صندوق ملی مسکن 
باید گفت که مطابق با اساسنامه دولت، یک 
هزار میلیارد ریال به عنوان سرمایه اولیه این 
صندوق در نظر گرفته شــده است که باید 
از محل بودجه عمومی تأمیــن و پرداخت 
شــود، همچنین منابع مالی دیگری نظیر 
کلیه درآمدهای مالیاتــی این بخش، منابع 
حاصل از واگذاری و عرضــه زمین های در 
اختیار و… برای صندوق نیز در نظر گرفته 

شده است.
از ســوی دیگر مطابق با بنــد »ط« بودجه 
ســال ۱۴۰۱، وزارت راه و شهرســازی 
مجاز اســت که از محل منابع صندوق ملی 
مســکن مبلغ دو هزار میلیارد ریال اعتبار 
جهت توسعه ســامانه های بخش مسکن از 
جمله ســامانه ملی املاک و اسکان، سامانه 
ثبت نام و پالایش متقاضیان، سامانه نظارت 
طرح برنامه های تولید مســکن و همچنین 
پشتیبانی، نظارت و پایش طرح های قانون 
جهش تولید مســکن هزینه نمایــد و این 
سوال باقی اســت که آیا این منابع در جای 
خود هزینه شده اســت یا به مصارف دیگر 

رسیده است.

جابجایی کالا در کریدور دریایی شمال- جنوب ۳۶۰ درصد رشد کرد

 عملکرد فاطمی امین قابل دفاع نیست

تحلیل یک کارشناس از مسیر حرکت بورس 

امکان تکرار سقوط تاریخی بورس وجود دارد؟
نگارعلی یک کارشــناس بازار ســرمایه، 
بر این باور اســت که بازار در حال حاضر در 
مسیر مدیریت شده و درســتی در حرکت 
اســت و تنها تنش های شــدید سیاســی 

می تواند آن را از این مسیر خارج کند.
پس از بیش از دو ســال عقب ماندگی بازار 
ســرمایه از بازارهای موازی وتــورم، حال 
شــاخص کل در حــال ثبــت رکوردهای 
جدیدی اســت و در حال حاضر در محدوده 
۲ میلیــون و ۳۶۵ هــزار واحــدی قــرار 

گرفته است.
حمید میرمعینی، کارشناس بازار سرمایه، 
در گفــت و گو بــا خبرنــگار خبرآنلاین و 
در واکنش به رشــد چشــمگیر بورس در 
هفته های اخیر؛ گفت:» ســال ها است که 
رشــد بورس در نتیجه توسعه شرکت های 
صنعتی و معدنی و خدماتی و رشــد درآمد 
شــرکت ها حاصــل از تولید و یــا خدمات 
نبوده است، بلکه عمدتا در نتیجه رشد تورم 
بوده است و تورم منجر به رشد درآمد ریالی 

خیلی از شرکت ها شده است.«
این کارشــناس بــازار ســرمایه در ادامه 

گفت:» در چند ســال اخیر تولید ناخالص 
داخلی نه تنها صفر بوده اســت بلکه منفی 
نیز بوده اســت؛ در ســال ۱۳۹۴ نزدیک به 
۴۲۰ میلیارد دلار تولیــد ناخالص داخلی 
داشــته ایم و در حال حاضر تولید ناخالص 
داخلی به ۲۸۰ میلیارد دلار رسیده است که 
در نتیجه کاهش درآمدهای نفتی و کاهش 
ارزش پول ملی بوده است و در نتیجه درآمد 
ســرانه در کشور کاهش چشــمگیری پیدا 

کرده است.«
میرمعینی در ادامه گفت:» در چند ســال 
اخیر از نظر ریالی درآمد شرکت ها دو تا سه 
برابر شده اســت که در نتیجه رشد قیمت ها 
و یا جهش تورمی بوده اســت و این رشــد 
شــاخص کل بورس ســوء مدیریت ها را از 
طریق تورم پوشــش داده است و شرکت ها 
عمدتا نتوانستند رشــد واقعی و حقیقی را 
که باید از میزان تولید و یا توســعه کسب و 
کار باشــد را به نمایش بگذارند و در نتیجه 
رشد شاخصی که ما شــاهد آن هستیم در 
نتیجه رشــد عمومی قیمت هــا و یا جهش 

تورم است.«

او در ادامه در خصوص شرایطی که در سال 
۱۳۹۹ منجر به سقوط بورس شد؛ گفت:» 
طول ســال ۱۳۹۸ و ۱۳۹۹ دلایلی از قبیل 
کم عمــق بودن بــازار، عــدم هماهنگی و 
مدیریت صحیح بازار سرمایه و عدم آمادگی 
بازار سرمایه برای جذب نقدینگی منجر به 
ایجاد یک دوره هیجانی در بازار سرمایه شد 
و خیلی از شرکت ها وارد فاز حباب شدند و 
به ارزندگی نرســیدند و تمام عوامل دست 
به دســت یکدیگر دادند تا بازار شــروع به 
ریــزش کنــد و ناهماهنگی در ســاختار 
تصمیم گیری دولت و افزایــش نرخ بهره و 
صندوق هایی که به بازار عرضه شــد دست 
به دست یکدیگر دادند تا روند بازار سرمایه 
به ســمت تنزل حرکت کنــد و در نهایت 
افت دو ســاله ای رقم خورد که تاثیر بسیار 
زیادی بر اعتماد مردم گذاشــت و تنها یک 
عامل نبوده اســت که بر سقوط بورس تاثیر 
گذاشت، بلکه چندین عامل دست به دست 

یکدیگر دادند.«
این کارشناس بازار سرمایه در ادامه با اشاره 
به اینکه خیلی بعید به نظر می رســد که در 

شــرایط فعلی افت ناگهانی شــاخص کل 
بورس رقم بخورد؛ گفــت:» در صورتی که 
جریان سیاســی به حالت تنش زا بازگردد 
و قیمت دلار در بازارهای موازی رشــدهای 
شارپی را تجربه کند، ممکن است شاهد افت 
شاخص کل بورس باشــیم و در صورتی که 
رخ دادهای خاص سیاسی نداشته باشیم، به 

نظر نمی رسد که شــاخص کل بورس دچار 
روند کاهشی شود.«

میرمعینی در آخر گفــت:» در حال حاضر 
بازار ســرمایه در مســیر درســتی در حال 
حرکت اســت و تعداد انگشت شــماری از 
ســهم های کوچک رشــد حبابی را تجربه 

می کنند و کلیت بازار مدیریت شده است.«



معاون برنامه ریزی صندوق تشریح کرد

جزئیات واگذاری سهام به فرهنگیان بازنشسته عضو صندوق

۲۵ درصد یا بیشتر

 کرایه های حمل ونقل عمومی چقدر افزایش یافت؟
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مدیرکل راهداری البرز:
 آزادراه تهران - شمال و جاده چالوس به مدت

وز مسدود می شود  ۳ ر
مدیرکل راهــداری و حمل و نقل جاده ای البرز گفــت: آزادراه تهران - 

شمال و جاده چالوس از امروز یکشنبه به مدت سه روز مسدود می شود
علی زندی فر اظهار کرد: آزادراه تهران - شمال و جاده چالوس از  امروز 

یکشنبه به مدت سه روز مسدود می شود
وی بیان کرد: این انسداد از ساعت ۸ صبح تا ۱۷ به دلیل انجام عملیات 
عمرانی در این محورها در محدوده ســیاه بیشه در اســتان مازندران 

صورت می گیرد.
مدیرکل راهداری و حمل و نقــل جاده ای البرز تصریح کرد: انســداد 
آزادراه تهران - شمال به طور کامل است اما تردد وسیله نقلیه از میدان 

امیرکبیر کرج تا دیزین به صورت دسترسی محلی صورت می گیرد.

 به بهانه روز ملی روانشناس و مشاور
معرفی روانشناس نماها ادامه دارد

 رئیس ســازمان نظام روان شناسی و مشاوره کشــور با اشاره به معرفی 
روانشناس نماها گفت: فهرست تکمیلی گروه های فاقد مجوز در حوزه 
روانشناســی نیز به مردم اعلام و مذاکراتی هم بــا نهادهای نظارتی و 

امنیتی به منظور مقابله با متخلفان این حوزه انجام شده است.
محمــد حاتمی   همزمــان بــا روز ملی روانشــناس و مشــاور  افزود: 
روانشناســی و مشــاوره از منظر مردم و حاکمیت در ارتقای سلامت 
روان جامعه نقشــی اساســی ایفا می کند؛ در ایران نیز از سال ۱۳۸۲ با 
تاسیس »سازمان نظام روانشناسی و مشاوره« در کشور این علم به طور 

گسترده مطرح شد.

تصویب تعرفه های خدمات روانشناسی و مشاوره
وی ضمن تبریک روز ملی روانشناس و مشــاور به مردم، روانشناسان، 
مشــاوران و دانشــجویان این حوزه تصریح کرد: ساختارســازی های 
ارزشــمندی نیز در این رابطه در کشور انجام شــده است؛ تعرفه های 
خدمات روانشناســی و مشاوره توســط هیات دولت مصوب شد و علم 
روانشناسی و مشــاوره با وجود ســازمان رســمی نظام روانشناسی و 

مشاوره هویت یافت.

صدور مجوز فعالیت های روانشناسی با »سازمان نظام 
روانشناسی و مشاوره« است

رئیس ســازمان نظام روان شناســی و مشاوره کشــور تاکید کرد: این 
ســازمان علاوه بر صدور مجــوز فعالیت های روانشناســی و خدمات 
مشاوره ای، نظارت و اســتانداردهای لازم را نیز دنبال می کند. اقدامات 
ارزشمندی هم در راستای شغل یابی و نهادینه سازی این شاخه علمی 
در نهادها و سازمان ها در ســال های اخیر انجام شــده و روانشناسی و 

مشاوره رشد فزاینده ای داشته است.
حاتمی با اشــاره به نقش پررنگ رســانه ها در این زمینه، ادامه داد: در 
سه سال اخیر باتوجه به شیوع کرونا، ترس روانی و تداوم قرنطینه های 
خانگی، نیاز جامعه به خدمات این رشــته افزایش یافت و کارآمدی این 

علم بیش از پیش روشن شد.

رئیس ســازمان نظام روان شناسی و مشاوره یادآور شــد: به طور کل، 
انســان نیازمند تعامل با روانشناســان و دریافت راهنمایی و مشاوره 
برای »بهتر زندگی کردن«، تقویت ارتباطــات میان فردی و چگونگی 

برقراری رابطه به ویژه با کودکان و نوجوانان است.
حاتمی ادامه داد: در همین راســتا، در ســال گذشته ســازمان نظام 
روانشناســی و مشــاوره در یک اقدام جســورانه، روانشــناس نماها 
)اعــم از گروه های فاقد مجــوز فعالیت و تحصیلات دانشــگاهی( را به 
جامعه معرفی کرد؛ این جمعیت با شناســایی نیازهای مردم در حوزه 

روانشناسی اقدام به ارائه خدمات مشاوره  در فضای مجازی می کردند.
وی تاکیــد کرد: با بررســی های دقیق و کارشناســانه ســازمان نظام 
روانشناسی و مشاوره مشخص شد که گروه های قابل توجهی از جامعه 
نیز به این جمعیت مراجعــه و )از روانشــناس نماها( خدمات دریافت 
می کنند.سازمان نظام روانشناسی و مشــاوره کشور ۲۳ اسفند ۱۴۰۱ 
در اطلاعیه ای فهرستی از روانشــناس نماها و مشاوران فاقد مجوز را به 
همراه صفحات مجازی این گروه منتشــر و اعلام کرد که این فهرست 
اولیه است و عناوین اشــخاص فاقد مجوز در آینده به روزرسانی خواهد 

شد.
حاتمی پیش از این هم ســه فهرســت از اســامی روانشــناس نماها و 
مشــاوران فاقد مجوز را منتشــر کرده و گفته بود: بیشــترین فعالیت 
روانشــناس نماها در حــوزه انرژی درمانــی، عرفان هــای نوظهور و 
کوچینگ )مربیگری( بوده اســت.وی همچنین گفته بــود، برخی از 

سوء استفاده های مالی و اخلاقی باعث اعلام این اسامی شد.

»روانشناسی« علم محبوب مردم است
حاتمی اظهار داشت: در نمایشگاه کتاب ســال گذشته بیشترین نرخ 
آمار فروش مربوط به کتب روانشناسی و مشــاوره بود و این امر حاکی 
از توجه آحاد جامعه به این شــاخه علمی است؛ روانشناسی در حقیقت 
علم محبوب مردم و خانواده ها است و اکنون پیشرفت های ارزشمندی 

در این حوزه حاصل شده است.
وی افزود: امــروزه حاکمیت نیز بر نقش و کارآمــدی این علم در حوزه 
سلامت روان واقف است و رئیس جمهوری برای کنگره مربوط به کرونا 
که در وزارت کشــور برگزار شد، شــخصا پیام داد و برای بیمه های پایه 
و تکمیلی هم دستور مستقیم داد. مجلس شــورای اسلامی نیز به این 
حوزه توجه شــایانی دارد و ایــن عوامل گواه بر نقش روانشناســی در 

سلامت جامعه است.
حاتمی گفت: علم روانشناسی در حوزه پیشگیری و آموزش، مداخله و 
درمان فعالیت می کند؛ اما نقش اساسی آن در »پیشگیری و آموزش« 
است. امسال نیز روز روانشناس و مشاوره با رویکرد سلامت روان برگزار 
شده است و شــنبه )نهم اردیبهشت ماه( ســاعت ۱۷ در محل سازمان 
نظام روانشناسی و مشاوره مراسم بزرگداشت این روز با اعضای شورای 

مرکزی سازمان را خواهیم داشت.
حاتمی در پاسخ به پرسشــی مبنی بر ادامه معرفی روانشناس نماها نیز 
گفت: تاکنون سه فهرست از گروه روانشــناس نماها به جامعه معرفی 
شده است و این اقدام بدون شــک تداوم خواهد داشت زیرا این اقدام از 
وظایف سازمان نظام روانشناسی و مشاوره اســت و باید جمعیت فاقد 
صلاحیت در این حوزه به مردم معرفی شــود؛ فهرســت چهارم نیز در 
این رابطه تکمیل و اعلام خواهد شــد.حاتمی یادآور شد: سازمان نظام 
روانشناســی در این باره با نهادهای نظارتی و امنیتی برای فعالیت های 
غیرقانونی روانشــناس نماها وارد مذاکره شــده و مقرر شده است که 

تمهیدات لازم برای برخورد با متخلفان انجام شود.

دیوار

نظــام  کیفیــت  تضمیــن  و  ارزشــیابی  مرکــز 
آموزش وپرورش اعلام کرد که متقاضیان ایجاد سابقه 
تحصیلی و ترمیم نمره تا روز دوشنبه، ۱۱ اردیبهشت 

ماه برای دریافت کدسابقه تحصیلی فرصت دارند.
در اطلاعیه  منتشــر شــده از ســوی این مرکز آمده 
اســت که متقاضیان ایجاد ســابقه تحصیلی و ترمیم 
نمره می توانند در زمان تعیین شــده بــه پنجره واحد 
خدمات دولت الکترونیــک وزارت آموزش وپرورش به 
آدرس my.medu.ir مراجعه و پس از ثبت اطلاعات 
تحصیلی، کد ســابقه تحصیلــی )کــد ۱۹ رقمی( را 
دریافــت کنند.دانش آمــوزان برای انتخــاب واحد 
)درس( به مدارس محل تحصیــل و فارغ التحصیلان 
به مــدارس معرفی شــده در پایــگاه اطلاع رســانی 

آموزش وپرورش استان مربوط، مراجعه کنند.
براین اســاس، متقاضیان می توانند تا تاریخ اعلامی، با 
مراجعه به درگاه خدمات وزارت آموزش و پرورش، کد 

مذکور را به شرح زیر دریافت کنند:
۱- ورود به درگاه خدمــات وزارت آموزش و 

my.medu.ir پرورش به نشانی
و  دوازدهــم  پایــه  دانش آمــوزان   -
فارغ التحصیلان دی مــاه ۱۴۰۱ و بعد از آن، 
با انتخاب  نقش دانش آمــوز و با درج کد ملی 
و شماره سریال شناسنامه برای دانش آموزان 

ایرانی و کد دانش آموزی و تاریخ تولد برای اتباع ســایر 
کشــورها، وارد درگاه فوق شوند و بر اســاس بند )۲( 

اقدام کنند.
- سایر متقاضیان ایرانی و اتباع )اعم از فارغ التحصیلان 
شــهریور ۱۴۰۱ و قبل از آن/  طلاب/ فارغ التحصیلان 
و دانش آمــوزان پایــه دوازدهم مــدارس بین الملل/ 
و  متوســطه  دوره  معــادل  مــدرک  دارنــدگان 
پیش دانشگاهی صادره از کمیسیون ارزشیابی مدارک 
تحصیلی خارجی و ...(، پس از مراجعه به درگاه فوق، با 

انتخاب نقش والدین و سایر وارد درگاه شوند 
و بر اساس بند )۲( اقدام کنند.

تذکر: مشمولین بند فوق )۱-۲( در صورتیکه 
فاقد سیمکارت شخصی باشــند می توانند 
با اظهــار ایــن موضــوع در درگاه خدمات 
الکترونیکی آموزش و پرورش ثبت نام کنند 
و سپس بر اســاس بند )۲( اقدام کنند. توجه 
شــود این گروه باید نام کاربری و کلمــه عبور درگاه را 

برای مراجعات بعدی نگهداری کنند.
۲- دریافت کد سابقه تحصیلی: تمام متقاضیان مندرج 
در بندهای )۱-۱و۱-۲(، پــس از ورود به درگاه فوق، 
گزینه »ســوابق تحصیلی« را انتخاب و مشــخصات 
هویتی خود را مشــاهده و پــس از تائیــد، اطلاعات 
تحصیلی را  ثبت و کد سابقه تحصیلی )کد ۱۹ رقمی( 

را دریافت کنند.
 تبصره: در صورتی که متقاضیان در مشخصات هویتی 

خود مغایرتی مشــاهده کردند، گزینــه »عدم تائید و 
استعلام از ثبت احوال/ وزارت کشور« را انتخاب کنند. 
متقاضی با انتخــاب این گزینه )بین ســاعت ۸ صبح 
الی ۲۴شب(، و زدن دکمه بررســی پاسخ ثبت احوال، 
مشخصات هویتی خود را مشاهده و سپس به شرح بند 
)۲( اقدام کنند.توجه: استعلام از ســامانه ثبت احوال 

ممکن است دقایقی زمان گیر باشد.
۳- مشاهده و بررسی ســوابق نمره ای: متقاضیان برای 
مشاهده و بررســی ســوابق نمره ای خود از تاریخ ۱۰ 
خرداد تا ۱۰ تیر ۱۴۰۲ مجدداً به درگاه خدمات وزارت 
 )https://my.medu.ir(آموزش و پرورش به نشانی
مراجعه و مطابق بــا راهنمایی که متعاقباً در ســامانه 
اطلاع رســانی می شــود، اقدام کنند. برای مشاهده و 
بررسی نمراتی که در آزمون های نهایی خرداد ۱۴۰۲ 
کســب می شــود از تاریخ پنجم تا دهم تیر ۱۴۰۲ در 

درگاه مذکور اقدام شود.

دبیر ستاد حقوق بشــر درباره واکنش مداخله جویانه 
اروپا در خصوص حکم اعدام یک تبعه ایرانی تروریست 

انتقاد کرد.
کاظم غریب آبادی، معاون امور بین الملل قوه قضائیه و 

دبیر ستاد حقوق بشر با انتشار توییتی به بیانیه مداخله 
جویانه جوزپ بورل، مسئول سیاست خارجی اتحادیه 
اروپا درباره حکم اعدام جمشــید شارمهد، تبعه ایرانی 
تروریست و سرکرده گروهک تروریستی تندر واکنش 

نشان داد.وی نوشــت: یک تبعه ایرانی تروریست را در 
اروپا و آمریکا جای داده و حمایــت کردند؛ حال که به 
چنگال عدالت افتاده، بــه جای محکوم کردن اقدامات 
تروریســتی او و فاصله گرفتن از تروریســم، باز هم از 

تروریســت دفاع می کنند و حقوق قربانیــان نزد آنان 
هیچ جایگاهی ندارد!

غریب آبــادی در پایــان تاکید کرد: این اســت چهره 
اروپای به ظاهر مدافع حقوق بشر!

کنکور

حقوق بشر

خریدار  درحالی که قرار بــود بلیت مترو 
تهران ۲۵ درصد افزایش داشــته باشــد و 
افزایش کرایه تاکســی ها نیز مطابق با رفاه 
حال کارگران و رانندگان باشد اما مشاهده 

می شود که این اتفاق رخ نداده است.
 همه ســاله و در پایان سال شــورای شهر 
تهران موظف است تا نرخ کرایه های ناوگان 
حمل و نقل عمومی را افزایش دهد و امسال 
نیز با تصویب اعضای شــورای شهر تهران 
نرخ کرایه ها ناوگان حمــل و نقل عمومی از 
ابتدای اردیبشهت ماه افزایش داشته است؛ 
مطابق با آنچه که اعضای شورای شهر تهران 
در یکصد و سی و هشــتمین جلسه شورای 
شــهر تهران به تصویب رساندند بهای بلیت 
مترو تهران ۲۵ درصد، بهــای اتوبوس ۴۰ 
درصد و بهای تاکسی نیز حداقل ۴۵ درصد 

و حداکثر ۶۰ درصد افزایش داشته است.
اما در شــرایطی که اعضای شــورای شهر 
مصوب کرده بودند تا بهــای بلیت مترو ۲۵ 
درصد افزایش داشته باشد مشاهده می شود 
که گویا اعداد و ارقام بــه نحو دیگری تغییر 
کرده و این مصوبــه نادیده گرفته شــده و 
بهای بلیت مترو تهران بــا ۳۱ و نیم درصد 
افزایش در ایســتگاه های متــرو تهران به 

فروش می رسد.
سال گذشــته بهای بلیت مترو تهران برای 
بلیت تک ســفره مبلغ ۲ هزار و ۵۰۰ تومان 
بود اما در ســال جدید و مطابــق با آنچه که 
شــهروندان گزارش داده انــد قیمت بلیت 
مترو به ۳ هزار و ۶۵۰ تومان رســیده و این 
حاکی از آن اســت که نه تنها به ۲۵ درصد 
افزایشی که شورای شهر تهران آن را مصوب 
کرده بود توجهی نشده اســت بلکه بلیت با 
قیمتی بالاتر و با ۳۱ و نیــم درصد در حال 

فروش است.

قانونگذار خود قانون را نادیده گرفت
علاوه بر اینکه جای ســوال اســت که چرا 
قانــون مقابل چشــمان قانونگــذار نقض 
می شــود باید به این موضوع نیز پاسخ داده 
شود که چرا شــهروندان باید بلیتی گران تر 
از آنچه کــه در پارلمان شــهری به تصویب 

رسیده است را خریداری کنند؟
به دنبــال همین افزایــش قیمت ها بود که 

نمایندگان مجلس شــورای اسلامی نسبت 
به بهای ناوگان حمل و نقل عمومی واکنش 
نشــان دادند و ســید حمیدرضــا کاظمی 
نایب رئیس کمیســیون امور داخلی کشور 
و شوراهای مجلس شــورای اسلامی ضمن 
ابراز مخالفت بــا افزایش بیــش از حد نرخ 
کرایه هــای حمل ونقــل عمومــی گفت: 
ســال ۱۴۰۲ توســط مقام معظم رهبری 
به شعار مهار تورم، رشــد تولید مزین شده 
است و صحیح نیســت که در این سال خود 
دســتگاه های مرتبط با حاکمیت از جمله 
شــوراها که باید مدافع حقوق مردم و قشر 
ضعیف جامعه باشــند، با بالا بردن بیش از 
حد قیمت کرایه ها، هم به ســبد معیشتی 
خانوارهای کم برخوردار فشــار وارد کنند و 

هم به افزایش تورم در کشور دامن بزنند.
نمایندگان مجلس حتماً می توانند در زمینه 
کرایه ها خیلی صریح با دولت و وزارت کشور 
مذاکره کننــد و مانع افزایــش بیش از حد 
قیمت کرایه ها شــوند پیگیری های لازم را 
برای تعدیل میــزان افزایش نرخ کرایه های 

حمل ونقل عمومی انجام خواهیم داد
کاظمی گفــت: نماینــدگان مجلس حتماً 
می توانند در ایــن زمینه خیلــی صریح با 

دولت، وزارت کشور، شوراها و شهرداری ها 
مذاکره کننــد و مانع افزایــش بیش از حد 
قیمت کرایه ها شــوند و بر همین اســاس 
پیگیری هــای لازم را در مجلس شــورای 
اســلامی برای تعدیل میــزان افزایش نرخ 
کرایه هــای حمل ونقــل عمومــی انجام 

خواهیم داد.

کرایه هایی که از حقوق کارگران هم 
بیشتر است

در شــرایط فعلی اقتصادی و از آنجایی که 
حقوق کارگــران تنها ۲۷ درصــد افزایش 
داشته است بالا بردن کرایه ها آن هم به این 
میزان و خلاف آنچه که شورای شهر تهران 
به تصویب رسانده اســت نوعی اجحاف در 
حق شهروندان اســت و البته رئیس شورای 
شهر تهران معتقد است که نرخ بهای حمل 

و نقل عمومی از تورم کمتر است.
مهدی چمران رئیس شــورای شهر تهران 
در گفت و گــو با خبرنگار مهــر، در واکنش 
به ایــن موضوع که آیا ممکن اســت قیمت 
ناوگان حمل و نقل عمومــی کاهش یابد یا 
خیر گفت: این موضوع باید در شورای شهر 

مطرح شود.

وی با بیــان اینکه نرخ تعیین شــده از نرخ 
تورم کمتر است اظهار کرد: در حالی که نرخ 
حقوق کارگر مترو ۲۷ درصد افزایش داشته 
اســت اما نرخ بهای بلیت مترو را ۲۵ درصد 

افزایش داده ایم.

تعیین بهای مترو برعهده شهرداری
 و شورای شهر است

چمران ادامه داد: تعیین بهای مترو برعهده 
شهرداری و شورای شهر اســت اما تاکسی 
نیمه عمومی و شــخصی اســت و متعلق به 
شهرداری و شــورای شهر نیســت و علاوه 
بر آن راننده تاکســی خود درگیر تورم ۴۸ 
درصد است و بر همین اســاس نمی توانیم 
به راننده تاکســی تحمیل کنیــم که بهای 

کمتری را دریافت کند.
رئیس شــورای شــهر تهران دربــاره ورود 
نمایندگان مجلس به کرایه ناوگان حمل و 
نقل عمومی و گلایه های آنها مبنی بر اعمال 
بیش از اندازه کرایه ها گفت: اگر نمایندگان 
مجلس نســبت به بهای ناوگان حمل و نقل 
عمومی شکایت دارند باید فاصله میان تورم 
و بهــای را بدهند آن زمان مــا دیگر حرفی 
نداریم.وی با بیان اینکه اتوبوس های بخش 

خصوصی همه خوابیده اند گفت: رانندگان 
بخش خصوصی می گویند برایشــان صرف 
نمی کند کــه وارد خط شــوند می گویند 
تعمیر اتوبوسشــان ۵۰۰ میلیــون تومان 
هزینه دارد و بــر همین اســاس آنها دیگر 

اتوبوس ها را وارد خط نمی کنند.
رئیس شــورای شــهر تهران بیان کرد: ما 
نمی توانیم به بخش خصوصی ایراد بگیریم 
اگــر دولت می توانــد بخــش خصوصی را 
کنترل کند این کار را انجــام دهد ما از خدا 
می خواهیــم که بخش خصوصــی کنترل 
شــود تا بهای ناوگان حمــل و نقل عمومی 
کاهش یابد بخش خصوصــی بهای بلیط را 
۴۰ درصد بالا برده اســت در حالی که تورم 

۴۸ درصد است.

آیا مصوبه شورای شهر توسط مترو 
نقض شده است؟

در حالی که رئیس شــورای شــهر تهران 
می گوید افزایش بلیت مترو کمتر از افزایش 
حقوق کارگران اســت این موضوع به ذهن 
متبادر می شــود که گویــی وی اطلاعی از 
افزایش ۳۱ و نیم درصدی بهای مترو ندارد 
و گمان می کند همــان ۲۵ درصدی که به 

تصویب رسیده در حال اعمال است.
در واکنش به دفاعیات رئیس شــورای شهر 
نیز می توان گفت که گویی وی تنها به جیب 
رانندگان تاکســی توجه دارد و در شرایطی 
که حقوق یــک کارگر ۲۷ درصــد افزایش 
داشــته وی چگونه می توانــد از پس کرایه 
تاکسی که ۴۵ الی ۶۰ درصد افزایش یافته 

برآید؟
مهدی چمران در حالــی می گوید که نرخ 
تعیین شــده از نرخ تورم و حقوق کارگران 
کمتر اســت که مشــاهدات عینی نشــان 
می دهد این ســخن صحیح نیست در این 
میان جــای خالــی نظارت ها بر ســازمان 
تاکســیرانی و شــرکت مترو نیــز بیش از 
پیش نمایان شــده و جای ســوال است که 
چرا شــورای شــهر به عنوان نهاد نظارتی 
و تصویــب کننــده مصوبه بهــای حمل و 
نقل عمومــی به قیمت ها نظــارت ندارند و 
اجازه افزایش بیش از انــدازه بلیت مترو را 

می دهند.

خریدار  معــاون برنامه ریــزی صندوق 
ذخیــره فرهنگیــان گفــت: فرهنگیــان 
بازنشســته علاوه بر دریافت سهم الشرکه 
و سود ســالیانه به صورت نقدی، از مزایای 
طرح ارزش مالکانه نیز بهــره مند خواهند 
شــد.حمید باقرنژاد دبیر کارگــروه ارزش 
مالکانه درباره جزئیات طرح ارزش مالکانه و 
واگذاری سهام به فرهنگیان با اشاره به اینکه 
این فرآیند در ســه مرحله تعییــن، تقویم 
و تحویــل ارزش مالکانه مــورد توجه قرار 
گرفته است گفت: در حال حاضر که فرایند 
محاســبات به پایان رســیده و جمع آوری 
اطلاعات کد بورســی فرهنگیــان در حال 
تکمیل اســت، ما در مرحله نخست تحویل 

سهام به فرهنگیان قرار داریم.
وی ادامه داد: نحــوه تعیین، تقویم و تحویل 
ارزش مالکانــه به فرهنگیــان از روش های 
گوناگون با حضور صاحب نظران و استادان 
حوزه های مالی و بازار سرمایه مورد بررسی 

قرار گرفت و نهایتاً به این نتیجه رســیدیم 
که فرایند مذکور از طریــق روش ترکیبی 
و اقتضایی ورود شــرکت های مؤسســه و 
ســپس هلدینگ های تخصصــی به بورس 
بهترین مســیر اســت.معاون برنامه ریزی 
و توسعه کســب و کار مؤسســه با تاکید بر 
اینکه طبق اساسنامه ارزش افزوده به تمام 
اعضای صندوق تعلق می گیرد، اضافه کرد: 
بر این اســاس تمام افراد اعم از شــاغلان، 
بازنشســتگان، افراد انصرافی و فوتی و … 
از ارزش مالکانــه بهره مند می شــوند؛ ولی 
در ایــن مرحله تمام شــرکت های منتخب 
فقط به بازنشســتگان قبل از ۲۹ اســفند 
۱۴۰۱ تعلق می گیرد.عضــو هیئت مدیره 
مؤسســه صندوق ذخیره فرهنگیان با بیان 
اینکــه برای اطلاع رســانی بــه فرهنگیان 
بازنشســته مشــمول طرح مزبــور، بانک 
اطلاعاتی از طریق اطلاعات ثبت شــده در 
مؤسســه همچنین معاونــت برنامه ریزی 

و توســعه منابع وزارت آمــوزش و پرورش، 
بانک صادرات دریافت شــده است، گفت: 
از هــر دســتگاه دیگری هم کــه اطلاعات 
بازنشســتگان را داشــته باشــند، در حال 
رایزنی بــرای دریافت اطلاعات هســتیم تا 
علاوه بر اطلاع رســانی های انجام شده، این 
روند تا ثبت کامل کد بورسی تمام مشمولان 
انجام شــود.عضو هیئت مدیره مؤسســه 

صندوق ذخیره فرهنگیان با اشاره به اینکه 
از میان حدود یک میلیون و ۶۰۰ هزار عضو 
مؤسســه، نزدیک به ۸۵۰ هزار بازنشسته 
داریم کــه در گام اول طرح، ســهام ارزش 
مالکانه به آنان تحویل می شــود، بیان کرد: 
برای اینکه این روش دقیق تر باشد ابتدا در 
این هفته سود سالیانه ســال مالی منتهی 
به ۳۱ شــهریور ۱۴۰۱ بین اعضای محترم 
مؤسسه توزیع نقدی می شــود و بعد از آن 

تخصیص سهام آنها انجام می شود.
معاون برنامه ریزی و توســعه کســب و کار 
مؤسســه صندوق ذخیره فرهنگیان تاکید 
کرد: ســود ســالیانه مؤسســه برای سایر 
اعضا که شاغل هســتند هم طی این هفته 
در حســاب آنها قرار می گیرد.عضو هیئت 
مدیره مؤسســه صندوق ذخیره فرهنگیان 
تاکید کرد: از گذشته تاکنون برای محاسبه 
ارزش مالکانه و در دوران مدیریتی گوناگون 
زحماتی بســیاری کشیده شــده و در حال 

حاضر که این فرایند عملیاتی شــده است، 
بــه تدریج پیــش مــی رود و فرهنگیان در 
حال حاضر بخشــی از کل ارزش مالکانه را 
دریافت می کنند؛ امــا در مراحل بعدی این 
روند تکمیل خواهد شــد و با بورسی شدن 
دیگر شرکت ها سهام آن هم واگذار می شود 
و در آینده نزدیک سهم ارزش مالکانه همراه 
با سهم الشرکه به اعضای بازنشسته واگذار 
می شــود.وی با تاکید بر ارتقــای دانش 
بورســی فرهنگیان اظهار کرد: فرهنگیان 
معزز به نحــوی مدیریت ســهام خود را 
داشته باشــند و هیجانی وارد بازار خرید 
و فروش نشــوند چراکه این روند می تواند 
در از بیــن رفتن اصل دارایــی فرهنگیان 
در مؤسســه صندوق ذخیره اثرگذار باشد 
و در این زمینــه فرایندهای کنترلی نظیر 
ســبدگردانی ایجاد گردید، اما فرهنگیان 
هم به عنوان صاحب ســهام از دارایی خود 

مراقبت کنند.

فرصت پشت کنکوری ها برای دریافت کد سابقه تحصیلی تا ۱۱ اردیبهشت

وریستی »شارمهد« از او حمایت می کند غرب به جای محکومیت اقدامات تر



حجازی فر مطرح کرد

دیگر با پول دولتی فیلم دفاع مقدسی نمی سازم

فرهنگ
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وزیر ارشاد: 
در تابستان جشنواره مد و لباس خواهیم داشت

 وزیر ارشــاد در خصوص برنامه های این وزارتخانه در حوزه پوشــاک 
متناســب با الگوی اســلامی گفت: کارگروه مد و لبــاس، برنامه های 
مفصلی در این زمینه تدارک دیده و تابستان امســال »جشنواره فجرِ 
مد و لباس« را خواهیم داشت.»محمد مهدی اسماعیلی« توضیح داد: 

برای برگزاری این جشنواره، ۱۲ سکو در تهران پیش بینی شده است.
اســماعیلی ادامه داد: علاوه بر برگزاری یک جشنواره ملی، در استان ها 

نیز جشنواره هایی را در این زمینه برگزار خواهیم کرد.
وزیــر فرهنــگ و ارشــاد دربــاره آخریــن وضعیــت ســاماندهی 
خبرگزاری های دولتــی تصریح کرد: فرایند مقدماتــی این طرح طی 

شده و به زودی عملیاتی خواهد شد.
اســماعیلی خاطر نشــان کرد: گام اول ادغام خبرگزاری های دولتی از 

خبرگزاری های وابسته به وزارت ارشاد آغاز می شود.
وزیــر فرهنگ در بخــش دیگری از ایــن گفت وگو، دربــاره برگزاری 
نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران و حضور کشورهای خارجی در این 
نمایشگاه خاطر نشان کرد: نمایشگاه کتاب از بیستم اردیبهشت آغاز به 
کار خواهد کرد و تا امروز حدود ۳۵ کشور برای حضور در این نمایشگاه 

کتاب اعلام آمادگی کرده اند.
اسماعیلی افزود: برای برگزاری نمایشگاه کتاب تقریباً مساحت بالایی 
در محل مصلی تهران در نظر گرفته  شــده و تلاش می کنیم با استفاده 
از مشــوق های مهم یارانه ای امکان خرید کتاب را بــرای همه مردم و 

علاقمندان به کتاب و کتابخوانی فراهم کنیم.

سری دوم سریال »دهکده پرماجرا« آماده 
پخش شد

سری دوم مجموعه انیمیشن »دهکده پرماجرا« به کارگردانی مرجان 
کشانی و شهاب شمسی برای پخش از تلویزیون آماده شد.

 »دهکده پرماجرا۲« داستان روستایی است که اهالی آن مردمانی دانا و 
باهوش هستند و مشکلاتی را که در هر قسمت از داستان اتفاق می افتد 

به کمک یکدیگر و البته بچه ها حل می کنند.
مرجان کشانی کارگردان و تهیه کننده این سریال در خصوص زنده نگه 
داشتن انیمیشن صنعتی در ایران و همچنین تلاش بی وقفه گروه تولید 
خود برای ساخت این مجموعه گفت: ســاخت انیمیشن در ایران بدون 

گذشت و فداکاری دوستداران انیمیشن امکان پذیر نیست.
کشــانی افزود: البته نباید این نکتــه را از نظر دور نگــه داریم که برای 
انیمیشن ساز ایرانی وجود و بروز فرهنگ ایرانی در کل کار یک اولویت 
است.وی هدف اصلی این سریال را کمک به توسعه فرهنگ اندیشیدن 
به کودکان توصیف کرد و یادآور شد: من احساس می کنم این داستانها 

تاثیر خوبی بر کودکان می گذارد.

شمســی کارگردان دیگر این ســریال در خصوص ابتکار گروه سازنده 
»دهکده پرماجرا ۲« اظهار کرد: ما پس از اتمام هر قسمت، از بچه های 
دبســتانی مدارس برای تماشــای کار دعــوت می کنیــم و اینگونه از 
تاثیراتی کــه اثر بر ذهــن و رفتار کودکان گذاشــته آگاه می شــویم. 
همچنین در این مســیر از مشاوران و روانشناســان کودک نیز کمک 

می گیریم.
این سریال انیمیشنی به تهیه کنندگی مرجان کشانی و سرمایه گذاری 
مرکز پویانمایی صبا، به کارگردانی مرجان کشــانی و شــهاب شمسی 
در ۲۶ قسمت ۱۱ دقیقه ای با تکنیک عروســکی تک فرم تولید شده و 

قسمت های آن آماده پخش است.

ناشران از ۱۲ اردیبهشت ماه نسبت به ساخت 
غرفه های خود اقدام کنند

 مدیر کمیته اجرایی و رفاهی ســی وچهارمین نمایشــگاه بین المللی 
کتاب تهران گفت: ناشــران از ۱۲ اردیبهشــت ماه ۱۴۰۲ نســبت به 

ساخت غرفه های خود )غرفه های خودساز( اقدام کنند.
به گزارش ستاد خبری ســی وچهارمین نمایشگاه بین المللی کتاب 
تهران، حسین صفری از آماده ســازی بیش از ۸۰ درصد غرفه بندی 
ناشــران در این دوره از نمایشــگاه خبر داد و گفت: فعالیت در همه 
بخش های نمایشگاه آغاز شده و برخی از فعالیت ها رو به پایان است. 
با توجه به تسریع در آماده سازی فضای نمایشگاه، بیش از ۸۰ درصد 
غرفه بندی های نمایشــگاه آماده شــده و غرفه بندی ها رو به پایان 

است.
صفری ادامه داد: در این دوره از نمایشــگاه بنا است غرفه ها سریع تر از 
نمایشگاه های دوره های گذشته به ناشــران تحویل داده شود. از این رو 
کار ســاخت غرفه هــای خودســاز از ۱۲ اردیبهشــت ماه ۱۴۰۲ آغاز 
می شــود. همچنین به منظور رعایت اســتاندارد غرفه سازی از سوی 
ناشران حاضر در نمایشــگاه، غرفه های خودساز قبل از غرفه سازی باید 
نقشــه، مواد اولیه و گواهی واریز وجه اجاره بهای غرفه خود را به واحد 
فنی مهندسی کمیته اجرایی و رفاهی این دوره از نمایشگاه کتاب ارائه 

و تائیدیه دریافت کنند.

اجرای »فراموشان« تمدید شد
اجرای نمایش »فراموشــان« به نویســندگی و کارگردانی امیر امیری 
تا بیســت و هفتم اردیبهشت تمدید شــد. به نقل از روابط عمومی اثر، 
اجرای نمایش »فراموشان« به نویسندگی و کارگردانی امیر امیری که 
از بیست  و هفتم فرودین در تالار قشــقایی روی صحنه مجموعه تئاتر 
شــهر بود تا بیســت و هفتم اردیبهشت ســال جاری تمدید شد.پوریا 
فرجی، علی مربی، هانیه رحیمی، نگار عزیــزی، مروارید کفایی، مریم 
تولایی و مهدی اذعانــی در این نمایش به ایفای نقــش می پردازند.در 
خلاصه داســتان این اثر آمده است: »بعد از بیست ســال یه قدمی اون 
قاتلم، یه فشنگ توی اسلحه می ذارم، به ترتیب قرعه می چکونم تا رولور 
اجدادی بگه قاتل کیه ... .«دیگر عوامل این اثر نمایشی عبارتند از: مبینا 
هوشمندی دســتیار کارگردان، حســین ظاهری طراح صحنه، مریم 
عبداللهی طراح گریم، میلاد جباری مولانا مشــاور کارگردان، ساجده 
ایزدی مدیر صحنه، علیرضا نامنی دســتیار نور و صدا، نگار امیری مدیر 

روابط عمومی و مشاور رسانه و یاسمن پارسا مدیر هماهنگی.

قاب

جیمز گان کارگــردان فصل بعدی »ســوپرمن« که 
همچنان در حال بررسی گزینه ها برای نقش اصلی این 
فرانچایز است، می گوید: سوپرمن باید فردی مهربان و 

دلسوز و کسی باشد که بخواهی او را در آغوش بگیری.
 جیمز گان گفته که فیلم آینده اش ســوپرمن: میراث 
هنوز مرد اصلــی خود را پیدا نکرده اســت، اما در حال 

بررسی گزینه های واقعاً عالی است.
این کارگردان که ســومین فصل از نگهبانان کهکشان 
را هفته پیش رو به روی پرده بزرگ می برد درباره نقش 

سوپرمن و این که چه کســی برای این نقش 
انتخاب خواهد شد گفت که به دنبال کلارک 
کنت خود است. ســوپرمن بعدی باید کسی 
باشــد که تمام انسانیت ســوپرمن را داشته 
باشد در عین حالی که او همچنین یک غریبه 
است.او در این باره که آیا کریس پرت ستاره 
نگهبانان کهکشــان را برای این نقش در نظر 

دارد خاطرنشــان کرد: اگر چند ســال کوچکتر بود، 
شاید. سوپر من کریس پرت نیست.

جیمــز گان رئیس اســتودیو دی ســی ماه 
ســپتامبر بود که اعلام کرد در حال نوشتن 
فیلم آینده اســت و در ماه مــارس به عنوان 
کارگردان ســوپرمن: میراث انتخاب شد. او 
به تازگی از در حال اجرا بــودن کار طراحی 

لباس ها، تولید و دیگر موارد خبر داده است.
پیشــتر جیمز گان در زمــان معرفی فیلم 
Superman: Legacy گفته بود که سوپرمن در این 
فیلم قرار اســت تعادلی بین میراث کریپتونی با تربیت 

انسانی اش و تجسم حقیقت، عدالت به روش آمریکایی 
و مهربانی در دنیایی کــه مهربانی را چیزی قدیمی و از 

مد خارج شده می دانند، ایجاد کند.
او ایــن را هم خاطرنشــان کرده بود کــه هنری کویل 
قرار نیســت برای نقش مرد پولادین در فیلم سوپرمن: 
میراث بازگردد و یک بازیگــر جوان تر جای او را در این 
فیلم خواهــد گرفت که در حال حاضر انتخاب نشــده 
اســت.فیلم Superman: Legacy قرار است در ۱۱ 

ژوئیه ۲۰۲۵ )۲۰ تیر ۱۴۰۴( اکران شود.

کاظم نظــری مدیــرکل هنرهای نمایشــی تعامل و 
گفت وگو با هنرمندان را راهی برای حل مشکلات تئاتر 
دانســت و از راه اندازی مجدد فعالیت های جشــنواره 
عروسکی خبر داد.هنر تئاتر که تا امروز در حال سپری 
کردن روزهای بســیار ســختی بوده و با تلاش بسیار 
هنرمندانش به حیاتش ادامه داده است از ابتدای سال 
جدید با رونق خوبی مواجه شــده و تعداد خوبی از آثار 

به تازگی روی صحنه رفته اند.
در همین رابطه کاظم نظری مدیرکل هنرهای نمایشی 
در گفت وگو با خبرنگار خبرگــزاری فارس ضمن ابراز 
امیــدواری برای روزهــای خوب اهالــی و مخاطبین 
تئاتر گفت: ما برای حمایت از گروه های نمایشــی که 
فعال هســتند و گروه هایی که در حال حاضر اجرا دارند 
کمک هزینه  حمایتی خوبــی را در نظر گرفتیم و وزیر 

محترم هم به دنبــال این هســت که برای 
سازمان برنامه بودجه تبیین کند که حوزه ی 
هنرهای نمایشــی به خاطر نوع هزینه هایی 
که دارد و تورمی که افزایش پیداکرده نیاز به 

چه بودجه ای دارد.
وی افزود: خــود معاونت هنــری و اداره کل 
هنرهــای نمایشــی همه  تلاشــش را دارد 

که بتواند حمایت های خوبی را از گروه های نمایشــی 
داشــته باشــد؛ به هر حال بودجه از ماه دوم و سوم به 
بدنه ی ســازمانی و وزارتی تزریق می شــود، به همین 
جهت ما منتظر هستیم که جلسات بودجه وزارت خانه 
راه اندازی شــده تا بتوانیم حمایت خوبــی را از اهالی 
تئاتر داشته باشیم؛ البته قبل از شروع سال جدید وزیر 
فرهنگ جلســات و گفتگوهایی با نمایندگان مجلس 

و کمیسیون فرهنگی داشــته و از طرف این 
مراکز به مــا وعده هایی مبنی بــر بودجه ای 

مناسب داده شده است.
نظری درباره رابطه میــان اداره کل هنرهای 
نمایشــی و هنرمندان تئاتری بیــان کرد: 
در واقــع هیچ رابطــه  ناصوابی میــان اداره 
کل هنرهای نمایشــی و هنرمنــدان بدنه  
تئاتر حرفه ای نیســت و نخواهد بود؛ همه ی تلاش ما 
این اســت که تعامل خوبی را ایجاد کنیم، بارها و بارها 
وزیر فرهنگ و مسئولان معاونت هنری تلاش داشتند 
تا جلســات متعددی را با هنرمندان داشته باشند؛ به 
هر حال ما در شرایط تحریم سختی قرار داریم که این 
تحریم فقط مربوط به اقتصاد نبوده و تمامی حوزه های 
فرهنگ، زیرســاخت ها و مســائل اجتماعــی را دربر 

می گیرد.وی افزود: ما همه  تلاشــمان این است که از 
این تحریم ها بگذریم و روزهــای خوبی را برای عرصه  
هنرهای نمایشی و هنرمندان نجیب تئاتر ایجاد کنیم 
و ســعی کردیم رابطه میان اداره کل هنرهای نمایشی 
و هنرمندان را حفظ کنیم، اما شــاید اشکالاتی هم در 
مدیریت وجود داشــته باشــد که تلاش می کنیم این 
مســائل راهم با گفتگو و بهره برداری از نقد منصفانه ای 
که وجود دارد بهبود ببخشیم.وی افزود: انشالله بتوانیم 
در استحکام این ارتباط و در ایجاد نشاط، امید، نوآوری 
و خلاقیت در تولید آثار هنــری با حضور هنرمندان در 
سالن های تئاتر موفق باشیم، البته بخش اعظم این ها 
ارتباط مستقیم با حمایت های دولتی و ارتباط دو طرفه 
مدیران و هنرمنــدان دارد؛ باید از اســاس گفت وگو و 

تعامل را راه حل مهم تئاتر در کشور دانست.

سوپرمن

صحنه

عطیه موذن  هادی حجازی فــر بازیگر و 
کارگردان فیلم سینمایی »موقعیت مهدی« 
درباره آخرین وضعیت ســریال »عاشورا« 
به عنوان نســخه تلویزیونی این پــروژه، به 
ارائه توضیحاتی پرداخت.هادی حجازی فر 
بازیگر و کارگردان سینما و تلویزیون که در 
حاشیه اولین جشنواره عروسکی تلویزیون 
در جمع خبرنگاران حضور یافته بود درباره 
آخرین وضعیت سریال »عاشــورا« و اینکه 
چه زمانی روی آنتن خواهد رفت بیان کرد: 
زمان مهم نیست مهم این است که با بهترین 
کیفیت ارایه شــود که در حد و نام لشــکر 
عاشورا، آقامهدی باکری و دیگر شهدایی که 

در این لشکر بودند باشد.

مراحل فنی »عاشورا« ادامه دارد
وی اضافــه کرد: ما مســائل و مشــکلاتی 
داشــتیم که همه آن هــا حل شــده و کار 
دارد پیش رود اما خواهشــی که از مدیران 
داشتیم این بود که کمک کنند این سریال 

با بهترین کیفیت پخش شود.
حجازی فر با اشــاره به اینکه سریال به طور 
کامل تحویل نشــده عنوان کرد: ما سریال 
را تحویــل ندادیــم در مراحل فنی اســت 
همزمان تدوین می شود و جلوه های ویژه و 
صداگذاری و اصلاح رنگ هم پیش می رود. 
ما چند بار رفت و برگشت داشتیم اما باید با 

کیفیت مد نظر من پیش برود.

وقتی جایی ناز ما را می کشند چرا به 
جایی برویم که باید خود را ثابت کنیم؟

این بازیگر و کارگردان در پاسخ به سوال دیگر 
خبرنگار مهر درباره بازگشــت به تلویزیون با 
توجه به شــرایط راحت تر پلتفرم ها و بودجه 
بیشتر تصریح کرد: من واقعاً خودم تلویزیون 

را دوست دارم به نظرم باید ویژگی هایی برای 
کار در تلویزیون باشد. اعتمادی وجود داشته 
باشــد. باید نوعی آزادی عمل داده شود. نه 
اینکه در حال حاضر این آزادی عمل نیست 
اما برخوردهای ســلیقه ای دیگــر از توان ما 
خارج اســت. وقتی جاهایی است که به قول 
معروف ناز ما را می کشــند، چرا باید به جایی 
برویم که هنــوز باید خــود را ثابت کنیم که 
ما می خواهیــم کار خوب بســازیم.بازیگر 
»پوست شــیر« اضافه کرد: خوبی تلویزیون 
گستردگی مخاطبانش اســت و به نظر حق 
مخاطب اســت که وقتی از تلویزیون رایگان 
کاری می بیند بهترین ها را هــم ببیند و این 
در دسترس بودن به معنای بی کیفیت بودن 

کارها نیست.

در دسترس بودن تلویزیون 
به معنای این نیست که آنتن را با هر 

چیزی پر کنیم
حجازی فــر تصریح کــرد: فکــر می کنم 
مدیران تلویزیون کار سختی در پیش دارند 
و باید بپذیرند که لزوماً در دســترس بودن 
تلویزیون به معنای این نیست که آنتن را با 

هر چیزی پر کنیم.
وی در پاسخ به سوال دیگری درباره تجربه 
حضور در جشنواره عروســکی اظهار کرد: 
هر اقدامی که کمک کنــد بچه های تهران 
و شهرســتان و هــر جایی که با اســتعداد 
هستند معرفی شوند اتفاق خوبی است. هر 
فعالیتی که به شناسایی استعدادهای جدید 
کمک کند من خود را نســبت به آن موظف 

می دانم. از هر فعالیتی برای اســتعدادیابی، 
برای جایگزینی نیروهای جدید، برای بالاتر 
بردن تعداد آدم هایی که دستی بر کار دارند 
همیشه هستم و فکر می کنم این جشنواره 
هم فضایی تازه اســت برای کسانی که دیده 
نشــدند.این هنرمند که ســابقه کارهای 
عروسکی در تئاتر و تلویزیون را داشته است، 
ادامه داد: در این حوزه بــه آموزش هم نیاز 
داریم تا این افراد با مشاوره هایی دیده شده 

و وارد بازار کار شوند.
 این بچه ها حق شــان اســت و امیدوارم به 
جشــنواره ما هم بیایند و کارهــا را ببینند. 
جشــنواره اگر هدفی جز آموزش و معرفی 
نیروهای جدید به بازار کار نداشــته باشد به 
نظر من به لعنت خدا هم نمی ارزد! فقط دور 

ریختن پول و وقت و انرژی اســت. کاری که 
ما تلاش داریم در جشــنواره تهران مبارک 
انجامش دهیم همین است. هرچقدر ما در 
جشــنواره ها با هم ارتباط تنگاتنگی داشته 

باشیم قطعاً نتیجه بهتری می گیریم.

دیگر با پول دولتی کار دفاع
 مقدسی نمی سازم

کارگردان »عاشورا« درباره اینکه گفته بود 
دیگر سریال دفاع مقدسی نمی سازد درباره 
اینکه همچنان بــر نظر خود پابرجاســت 
یا خیر عنوان کرد: زمانی ایــن کار را انجام 
می دهم که با هزینه شــخصی یا خصوصی 
کاری بســازم. با پول دولتــی چنین کاری 

نمی کنم.
وی درباره اینکــه به دنبال چــه قهرمان یا 
چهره ای اســت که فکر می کند خلا ساخت 
اثر درباره او وجود دارد گفت: بحث قهرمان 
و الگو نیســت. قهرمان های واقعی کسانی 
هستند که اسامی شان روی بن بست هاست 
و ما آن ها را نمی شناســیم. جنگ مخصوصاً 
جنگ ما بی شمار قصه های عجیب و غریب 
دارد که بار تبلیغاتی و این ها منظور نیست. 
موقعیت هــای دراماتیکــی کــه در جنگ 
ساخته می شــود در هیچ موقعیت دیگری 
وجود ندارد، جایی که مرگ و زندگی به یک 

لحظه وابسته است.
حجازی فــر در پایــان گفت: ما در مســیر 
ساخته شدن عاشــورا مجبور شدیم صدها 
قصه را کنار بگذاریم تا در خط اصلی باشیم و 
هر یک از این قصه ها می توانست به تنهایی 
یک رمان و داستان و سینمایی باشد. خیلی 
چیزها دســت به دســت هم می دهد و به 
نظرم کاری که وقتش باشــد خودش انجام 

می شود.

سوپرمن بعدی کیست؟

 نظری: گفت وگو و تعامل راه حل مشکلات تئاتر است

برای زادروز جمیله شیخی

ج از سریال ها شخصیت دیگری داشت خانمِ بازیگر خار
خریدار  مادر و پســر هر دو اردییهشــت 
ماهــی هســتند؛ هــر دو بازیگــر و اتفاقا 
خصوصیات اخلاقی مشــابهی هم بینشان 
دیده می شود. از آن دســته هنرمندانی که 
ترجیح می دهند، هنرشان گویای حرفشان 
باشــد. کافی اســت نامشــان را در فضای 
مجازی جستجو کنید تا با معدود تصاویر و 
گفت وگوهایی که از آنهــا پیدا می کنید، تا 

حدودی به این وجه تشابه برسید.
زنده یاد جمیله شــیخی متولد اردیبهشت 
سال ۱۳۰۹ بود و آتیلا پسیانی هم در همان 
ماه اما با ۲۷ ســال و چند روز اختلاف سنی 

به دنیا آمد.
این دو هنرمند کار مشترک هنری چندانی 
با هم نداشتند. با این همه نقل است از آتیلا 
پسیانی که مادرش سال ۱۳۷۰ در نمایشی 
به نام »آئورا« که خــود کارگردانی می کرد، 
برای اولین بار به پســرش افتخــار داده بود 
که به روی صحنــه برود و به تعبیــری با او 

همکاری کند و بازیگرش باشد.
پســیانی درباره این همکاری روایت کرده 
اســت که »شــیوه ای که من کار می کردم 
خیلی راه دست مادرم نبود و شیوه دیگری را 
دوست داشتند. یادم می آید که روز چهارم 

تمرین بود که به ایشان گفتم من با این شیوه 
اصلا نمی توانم کار کنم. گفتم حتما انتظار 
ندارید که من شــیوه کارم را عوض کنم که 
ایشان پاســخ دادند نه، تو کله شق تر از آن 
هستی که شــیوه ات را عوض کنی! گفتم، 
ولی شما آرام تر از آن هســتی که شیوه ات 
را عوض نکنی...«به رغم تفاوت رفتاری که 
آتیلا پســیانی در بیان این خاطــره به طور 
ضمنی به آن اشــاره می کند امــا هر دو در 
تمایل نداشتن به گفت وگو با رسانه ها، با هم 
مشــترک بودند. با این همه، مهران مدیری 
توانسته بود هر دو را مقابل دوربین به گفت 
وگو بنشاند. مدیری که قبل از »دورهمی« 
هم هــر از گاهــی برنامه هــای گفت وگو 
محوری را برای تلویزیون و شــبکه نمایش 
خانگی آن زمان تولید می کرد، در برنامه ای 
به نام »ببخشید شما« در قالبی نسبتا طنز 

با جمیله شیخی به گفت وگو نشسته بود.
مدیری ســال ها بعد در همان »دورهمی« 
معروفش که حالا مدتی است تعطیل شده، 
با آتیلا پســیانی هم به گفت وگو نشست و 
در توصیــف تجربه همــکاری بــا جمیله 
شیخی چنین گفت: ایشــان به نظر خیلی 
مقتدر و کمی بداخلاق مــی آمدند اما من 

تایم کوچکی با ایشان کار می کردم و بسیار 
مهربان بودند.

پســیانی هم با تاییــد ایــن صحبت های 
مدیــری در توصیــف شــخصیت مادرش 
چنین گفته بود، »بله بســیار مهربان بودند. 
برخــلاف ظاهرش و یا حداقــل نمودی که 
شخصیتشان داشــت، بســیار شخصیت 
آرامی داشتند و بسیار آدم همراهی بودند و 

ظرافت های رفتاری شان بسیار بود.«
ســتاره پســیانی هــم بعدهــا دربــاره 
مادربزرگش جمیله شــیخی گفتــه بود: 
زمانی که فوت کردند من ۱۷ ســال داشتم، 
همیشــه تئاترهای من را تماشــا می کرد و 
به من انگیزه مــی داد. مادربزرگم برعکس 
نقش هایــی که بــازی می کردند، بســیار 

احساساتی بودند.
ستاره پســیانی درســت می گفت. نقش 
های جمیله شــیخی خصوصا در سریال ها 
که با مخاطب عام تری روبه رو هستند، این 
وجهه عمومی را به او می داد. کافی اســت 
مجموعه های »پدرسالار« و »پاییز صحرا« 
را به خاطــر بیاورید تا بر ایــن جمله صحه 
بگذارید و از آنجا که تمایل چندانی به حضور 
مقابل دوربین، خــارج از نقش هایی که ایفا 

می کرد هم نداشــت، بر این اساس بسیاری 
جمیله شیخی را با همان ویژگی های نقش 

هایش می شناسند.
زنده یاد جمیله شــیخی عــلاوه بر حضور 
موفق در ســینما کــه برایش دو ســیمرغ 
بلوریــن برای ایفــای نقــش در فیلم های 
»لیلا« و »مســافران« را به همراه داشت و 
همچنین ایفای نقش در سریال هایی چون 
»تولدی دیگر« و »پس از باران« )که آخرین 

نقشــش قبل از درگذشــتش بود(، حضور 
فعالی در نمایش هــای تلویزیونی آن زمان 
داشت. او در آن روزها که تله تئاتر مثل این 
روزها در تلویزیون کــم رونق نبود، در بیش 
از ۲۵ نمایــش تلویزیونی بازی کرد که همه 

کارهای مطرحی هم بودند.
 جمیله شیخی خرداد ماه سال ۱۳۸۰ بر اثر 
سکته قلبی درگذشــت و پیکر او را در قطعه 

هنرمندان بهشت زهرا به خاک سپردند.
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میدان

مهدی مهدوی معتقد اســت خیلی ها دوســت ندارند 
شهدای یزد دوباره قهرمان شود.یاران قدیمی کنارهم. 
با آمدن سعید معروف به تیم والیبال شهداب یزد، برای 
باشگاه های آســیا،دو پاسور ســابق تیم ملی و دوست 
گرمابه و گلستان دوباره بهم رسیدند. اتفاقی که مهدی 
مهدوی با از آن خوشــحال اســت:»خدا را شکر دوباره 
بعداز ۷ ســال، من و ســعید با هم همبازی شدیم. دلم 
برای سعید تنگ شــده بود ومی خواســتم این اتفاق 
بیفتد با آمدن او به تیم ما در جام باشــگاه های آســیا 
خاطرات ســالهای بازی در تیم ملی برایم دوباره زنده 
می شود. «کاپیتان شهداب یزد، حالا معروف را کاپیتان 
تیمش می داند:» سعید کاپیتان تیم ملی والیبال بوده 

و ســتاره ای که هرتیمی به داشتن آن افتخار 
می کند . شــک نکنید کاپیتان تیم ما هم در 
باشگاه های آســیا هم هســت . امیدوارم با 
استفاده از تجربیاتش در شــان نام شهداب 
اســتفاده کنیم و امیــدوارم بــا کمک همه 

بازیکنان بهترین نتیجه را بگیریم.«
بازیکن ســابق تیم ملــی، جــای قهرمانی 

آســیا را در ویترین افتخارات شــهداب یزد خالی می 
بیند:»ما بعداز دوبــار قهرمانی در لیــگ برتر والیبال 
ایران، جای قهرمانی باشگاه های آســیا در کلکسیون 
ما خالی اســت، که امیدوارم در بحرین آن را به دســت 
آوریم. البته کــه جز قهرمانــی هیچ نتیجــه ای ما را 

راضی نمی کند.«مهدوی تمــاس از اردوی 
تیم ملی با بازیکنان شــهداب را شیطنت می 
داند:»نمــی دانم این چه سیســتم جدیدی 
اســت که مربیانی که تیم ندارند با بازیکنان 
یک تیم صحبت می کنند تا به واســطه جمع 
کردن بازیکنان، بتوانند با یک باشگاه قرارداد 
ببندند. این شیطنت اســت و اصلا حرفه ای 
نیست ، با بازیکنانی که قرارداد دارند مذاکره می کنند ، 
چرا که ناخودآگاه تمرکز آنها را بهم می زنند. به هر حال 
تیم ما یکی از بهترین تیم های لیگ والیبال است با کادر 
و مدیریت حرفــه ای که به همه وعــده هایش در قبال 
بازیکنان عمل کرده و امکانــات لازم را هم داده . تیمی 

که دو سال پشت ســر هم قهرمان لیگ شده و خیلی ها 
دوســت دارند در آن بازی کنند . آقایان نمی خواهند ما 
امسال قهرمان شویم. اما شــک نکنید به خواسته اشان 
نمی رسند.«به نظر او کار در قهرمانی باشگاه های آسیا 
سخت تر شده:» چند سالی اســت که به خاطر سرمایه 
گذاری تیم های آســیایی ، رقابتهای باشگاه های آسیا 
خیلی متفاوت تر شــده اســت و تقریبا همــه تیم ها 
با بازیکنان خارجی می آیند. تیم مــا اما بدون بازیکن 
کمکی خارجی شــرکت می کند.چرا کــه می خواهند 
سهمیه قهرمانی باشگاه های جهان را بگیرند. بنابراین 
ما هــم کار راحتی در بحریــن نداریم. امــا امیدوارم با 

همدلی بچه ها و کادر فنی بهترین اتفاق را رقم بزنیم.«

 پیکارهای وزنه برداری قهرمانی آســیا به عنوان یکی 
از مراحــل گزینشــی المپیک در کره جنوبــی برگزار 
خواهد شــد و بانوان ملی پوش ایران راه دشواری را در 
این مسابقات برای کســب مدال و امتیازات المپیکی 
پیــش رو خواهنــد داشت.مســابقات وزنه بــرداری 
قهرمانی آســیا به میزبانی شــهر جینجو کره جنوبی 
روزهای ۱۴ تا ۲۴ اردیبهشــت برگزاری می شود. این 
مســابقات یکی از مهمترین گزینشــی های المپیک 

۲۰۲۴ توکیو در قاره کهن به شمار می رود.
ریحانه کریمی در دسته ۵۹ کیلوگرم، فاطمه کشاورز 
دســته ۶۴ کیلوگرم، ســیده الهام حســینی و پریسا 
نورعلی دســته ۸۱ و زینب شــیخ ارباب در دسته ۸۷ 
کیلوگرم ترکیب تیم ملــی وزنه برداری بانوان را در این 
پیکارها تشــکیل می دهند.کنفدراسیون وزنه برداری 

آسیا اســتارت لیســت اولیه این رقابت ها را 
اعلام کرد که براســاس آن ریحانه کریمی با 
ورودی ۱۶۵ کیلوگرم در دسته ۵۹ کیلوگرم 
به مصاف رقیبان خواهد رفت. در این دســته 
۲۲ وزنه بردار حضور دارند. بیشترین رکورد 
ورودی از آن لیو شــایفانگ چینی با ورودی 
۲۴۰ کیلوگرم اســت و نماینده کشــورمان 

کمترین رکورد ورودی این دســته را در اختیار دارند. 
البته نام پوپک بسامی نیز در لیست اولیه کنفدراسیون 

آسیا است اما او به رقابت ها اعزام نمی شود.
ریحانه کریمی برای نخســتین بار اســت کــه در این 
مسابقات شــرکت می کند و تاکنون تجربه حضور در 
رقابت های بین المللی را نداشــته است و ۷۵ کیلوگرم 
با نفر اول این دســته فاصله دارد.فاطمه کشــاورز در 

دسته ۶۴ کیلوگرم با ورودی ۲۰۰ کیلوگرم 
نامش در این پیکارها ثبت شــده اســت. در 
این دسته هشــت وزنه بردار حضور دارند که 
بیشترین رکورد به ایون هوا لی از کره جنوبی 
با ورودی ۲۱۰ کیلوگرم تعلق دارد و حداقل 

۱۰ کیلوگرم با نفر اول این دسته فاصله دارد.
کشاورز پیش از این در مســابقات قهرمانی 
سال ۲۰۲۲ آسیا در بحرین در دســته ۶۴ کیلوگرم با 

مجموع ۱۸۰ کیلوگرم رده پنجم آسیا قرار گرفت.
سیده الهام حســینی با ورودی ۲۲۰ کیلوگرم و پریسا 
نورعلــی نیز بــا ورودی ۲۱۰ کیلوگرم در دســته ۸۱ 
کیلوگرم به مصاف رقیبان می روند. در این دســته ۱۳ 
وزنه بردار شرکت می کنند که بیشترین رکورد ورودی 
متعلق به ژویو وانگ از چین بــا ورودی ۲۷۰ کیلوگرم 

است.حســینی هر چند در مســابقات قهرمانی آسیا 
بحرین با مجموع ۲۲۷ کیلوگرم موفق به کســب مدال 
طلا شــد، اما ۴۳ کیلوگرم با نفر اول این دســته فاصله 
دارد که کار او را برای رســیدن به مدال بســیار دشوار 
است.اما نورعلی نخستین تجربه بین المللی خود را در 
مسابقات قهرمانی سال ۲۰۲۲ جهان در کلمبیا پشت 
سر گذاشت. او در دسته ۷۶ کیلوگرم تنها با دو حرکت 
صحیح و با مجموع ۲۰۰ کیلوگرم ششــم شد. وی در 
مســابقات کره جنوبی ۶۰ کیلوگرم با نفــر اول فاصله 
دارد.همچنین آخرین نماینده ایران زینب شیخ ارباب 
با ورودی ۲۱۰ گیلوگرم در دســته ۸۷ کیلوگرم وزنه 
می زند. در این دســته پنج وزنه بردار حضور دارند که 
یینگ یوانگ لو از چین تایپه با ۲۴۳ کیلوگرم بیشترین 

ورودی را به خود اختصاص داده است.

والیبال

وزنه برداری

خریدار  ســرمربی تیم ملی فوتبال ایران 
که امیدوار است در دومین تجربه حضورش 
روی نیمکت این تیم موفق باشــد و عنوان 
قهرمانی آســیا را برای فوتبال کشورمان به 
ارمغان بیاورد، با دو انتخــاب »بازوانش« را 

قطع کرد.
 امیر قلعه نویی ســرمربی تیم ملی فوتبال 
ایران پس از گذشــت نزدیک بــه ۵۰ روز 
از انتخابش تصمیم به تقویــت کادر فنی با 
حضور حمیــد مطهری گرفــت. او پیش از 
این آندرانیک تیموریــان را هم به کادر فنی 
تیم ملی اضافه کرده بــود. مربیانی که یکی 
شکست خورده اســت و یکی هم کمترین 

تجربه را در مربیگری دارد.
مطهری در حالــی به کادر فنــی تیم ملی 
ایران اضافه شــد که کارنامــه نامطلوبی در 
چند سال گذشته داشته اســت. مربی ۴۹ 
ســاله جدید تیم ملی ایران پس از پشت سر 
گذاشتن دوران دستیاری در راه آهن، سایپا 
و پیکان تهــران در ابتدای دهــه ۹۰ همراه 
همیشگی یحیی گل محمدی در تیم هایی 
نظیر پدیده ســابق مشهد و پرسپولیس شد 
تا موفقیت هــای گل محمدی در لیگ های 
بیستم تا بیســت و دوم برای او نیز دست و 

پایی بسازد.
مطهــری کــه خــوش صحبتــی اش در 
نشســت های خبری زبانزد اصحاب رسانه 
شــده اســت در آخرین فصل حضورش در 
پرســپولیس با انتقادات تند و تیزی روبرو 
شــد تا جایی که مدیران باشگاه با نظارت بر 
عملکرد کادر فنی از یحیــی گل محمدی 
خواســتند تمام دســتیاران خــود را کنار 
بگذارد تــا حمید مطهری نیــز چاره ای جز 
خداحافظی با مجموعه باشــگاه نداشــته 

باشد.مطهری پس از جدایی از پرسپولیس 
با پیشنهاد نســاجی مازندران روبرو شد تا 
قهرمان فصل گذشــته جام حذفی تصمیم 

بگیرد فصل جاری را با مطهری آغاز کند. 
او نیز نظارت تمام و کمال در نقل و انتقالات 
تابستانی تیمش داشــت و چندین بازیکن 
از پرســپولیس گرفت تا نه تنهــا عملکرد 
نســاجی را در لیــگ برتر بهبود ببخشــد 
بلکه برای حضــور موفق این تیــم در لیگ 
قهرمانان آســیا برنامه ای بلنــد مدت ارائه 

دهد.
امتیاز گیری پرنوســان نساجی باعث شد تا 
نه تنها رؤیای سرمربیگری مطهری در آسیا 
محقق نشود بلکه او لیگ برتر بیست و دوم را 

نیز به پایان نرســاند و یکی از اخراجی های 
این فصل باشد.

با این حال امیر قلعه نویی با وجود انتقادات 
نســبت به نحــوه عملکرد فنــی مطهری 
تصمیم بــه انتخاب او به عنــوان مربی تیم 

ملی ایران گرفت.
حضور مطهــری در قامت مربــی تیم ملی 
فوتبال حاشیه های عجیبی را در نخستین 
روز انتخابــش به همراه داشــته اســت تا 
جایی که رابطه دوســتانه قلعه نویی با مالک 
باشگاه نساجی مازندران دلیل این انتخاب 

عنوان شود.
بدون شک ســرمربی تیم ملی ایران مسائل 
بســیار مهم تــری را در انتخــاب مطهری 

بررســی کرده و قطعا دوســتی خــارج از 
محیط فوتبالــی او با اطرافیانــش تأثیری 
در این انتخاب نداشته اســت اما نگاهی به 
کارنامه مطهری نشــان می دهد هیچ یک 
از موارد درخواســتی شــخص قلعه نویی 
در مصاحبه هــای اخیرش با ایــن انتخاب 

هماهنگ نیست.
قلعه نویی در نشست خبری پس از پیروزی 
تیم ملی ایران مقابل روسیه درباره تکمیل 
کادر فنی این تیم به اهالی رســانه گفت: ما 
تا خردادماه بازی رســمی نداریم و کارمان 
بررســی بازی های لیــگ برتر و شــرایط 
بازیکنان اســت. از مجموعــه گل گهر که 
کمک کردند تشــکر می کنم. آقای الهویی 

پس از پایان لیگ برتر به ما اضافه می شــود. 
همکار خوب خارجی هم اضافه می شــود. 
کادر ما بیشــتر خواهد شــد. لیگ را کامل 
رصد می کنیــم. چنــد مشــاور در برنامه 

ماست.
صحبت هایی کــه در مصاحبــه دیگر قلعه 
نویی پس از این تاریخ نیز تکرار شد. او حتی 
انتخاب دستیار خارجی برای تیم ملی ایران 
را به جلسات متوالی با مسئولان اجرایی تیم 
و فدراسیون فوتبال مرتبط دانست و عنوان 
کرد بخش بین الملل در حال رایزنی اســت 
تا گزینه ای که سابقه نشستن روی نیمکت 
تیمی در جام جهانی را داشته باشد به ایران 

بیاورند.
با این حال انتخاب مطهری. آندو تیموریان 
نشــان داد قلعه نویی همچنــان عجله ای 
برای انتخــاب گزینه هــای باتجربه ندارد 
و در فاصله ۹ ماه تا شــروع جــام ملت های 
آســیا اقدامی مؤثر برای تقویــت کادر فنی 
اش ندارد. این در حالی اســت که قلعه نویی 
که مربی باتجربه ای اســت، بــرای تکمیل 
کادرش و برطرف کــردن نقاط ضعفش نیاز 
به مربیان و همکارانی باتجربه روی نیمکت 
دارد تا در مواقع ضــروری و زمانی که بازی 

گره می خورد به کمکش بیایند.
پرسش این که اســت که اگر در دیدارهای 
حساس و مهم با تیم های مطرح آسیا بازی 
تیم ملی گره خورد و یا هــر اتفاق غیرقابل 
پیش بینی رخ داد، کدام یک از دستیاران او 
این تجربه را دارند که عصای دست سرمربی 
باشند و او را از آن وضعیت خارج کنند؟ قلعه 
نویی با این انتخاب ها بازوانش را قطع کرد و 
به نظر می رسد از نظر تجربه همچنان روی 

نیمکت تنهاست!

مهدوی:سعید کاپیتان ماست

کار سخت دختر لُر برای تکرار طلای بحرین در جینجو

اوسمار: 

امتیازات دربی ما را به اهدفمان نزدیک کرد
خریــدار   مربی برزیلــی تیــم فوتبال 
پرســپولیس گفــت: هنــوز کار بــرای 
قهرمانــی تمام نشــده و بایــد تمرکزمان 
را همین گونــه بــرای موفقیت تــا آخرین 
بازی لیگ حفــظ کنیم و البتــه امتیازات 
دربی ما را بــه اهدافمان نزدیــک کرد.تیم 
فوتبال پرســپولیس توانســت در صدمین 
شــهرآورد پایتخت که به عقیده بسیاری از 
علاقمندان و کارشناســان فینال مسابقات 
لیگ برتر بود، به برتری برســد و با توجه به 
توقف ســپاهان مقابل ملوان، سرخپوشان 
صدر جدول را تصاحب کردنــد و الان از دو 
رقیب اصلی خود یعنی سپاهان و استقلال 
شانس بیشتری برای قهرمانی دارند.اوسمار 
لوس ویرا دســتیار اول یحیی گل محمدی 
در تیم پرسپولیس روز شــنبه در گفت وگو 
با خبرنــگار ایرنــا، در رابطه بــا برتری در 
شهرآورد، شــانس بالای سرخپوشان برای 
قهرمانی و ... صحبت هایــی انجام داد که در 

زیر می خوانید:

  پرســپولیس بزرگترین بازی لیگ 

ایــران را بــرد. این بــازی را چطور 
می بینید؟

این بــازی در فضای فوق العــاده ای برگزار 
شد. همه مســابقات در سرتاسر دنیا سخت 
و هیجان انگیز هســتند. ما روی این مسابقه 
تمرکز کرده بودیم و با اســتراتژی خیلی که 
کادر فنــی طراحی کرده بــود، بازیکنان را 
راهی زمین کردیم. امتیازات این مســابقه 

برای رسیدن به اهداف ما خیلی مهم بود.

  حالا پرسپولیس در آستانه قهرمانی 
قرار دارد. نظر شما هم همین است؟

اما هنوز ســه بازی مهم پیش رو داریم. الان 
تمرکز مــا روی بازی بعدی اســت و پس از 
آن هم مســابقه بعدی. بازی به بازی پیش 

می رویم.

  به نظر می رسد پرسپولیس ترکیب 
هجومی تری را نســبت به بازی های 

قبلی داشت. این طور نیست؟
همان اســتراتژی  قبلی را دنبال کردیم که 
مقابل مس کرمان داشتیم، یعنی کسب سه 

امتیاز بازی. گروهی از بازیکنانی را داریم که 
به ما کمک می کنند استراتژی لازم را برای 

هر مسابقه انتخاب کنیم.

  آنالیز خوبی که از استقلال داشتید 
در این برد کاملا مشهود بود.

ما از زمان برای اجــرای تمرینات خودمان 
استفاده می کنیم. زمان خوبی برای تمرین 
داشتیم. ۹ روز زمان داشــتیم تا برای بازی 
تمریناتمان را دنبال کنیــم. همه تیم ها را 
آنالیز و بررســی می کنیــم. کادر فنی عالی 
داریم که همه با هــم هــر روز در کنار هم 
تلاش می کنیم تا برای هر مســابقه بهترین 

استراتژی را دنبال کنیم.

  پرسپولیس با این برد روحیه خوبی 
برای ادامه لیگ گرفــت و الان هم از 
شانس بالایی برای قهرمانی برخوردار 

است.
طبیعی اســت که با برد در دربــی انرژی و 
اعتماد به نفس خوبی گرفتیم اما باید همین 
تمرکز را برای ادامه لیــگ هم حفظ کنیم. 

بازی به بازی پیش رویم تــا پایان خوبی را 
رقم بزنیــم. هر بــازی برای خــودش یک 

مسابقه ویژه است.

  نباید از تعویض خوبی هم که انجام 
دادید گذشــت. جایی که عیسی آمد 
و نتیجه را تغییر داد. به نظر می رسید 
برای تعویض ها برنامه ویژه ای داشتید.

تغییرات در هر مســابقه پاسخی به سوالاتی 
است که در طول بازی با توجه به شرایط پیش 
می آید. طبیعی اســت که تغییرات را انجام 

می دهیم تا به اهدافمان نزدیکتر شویم.

  شــما در کشــورهای مختلفی کار 
کردید. دربی تهــران را می توان با چه 

بازی بزرگی مقایسه کرد.
دربی هــا در سرتاســر دنیــا فوق العاده و 

هیجان انگیز هستند.
 من هم با یکــی از بی نظیرترین دربی های 
دنیــا بزرگ شــدم. دربی » گرنــال« بازی 
بزرگ جنوب برزیل. این بازی کاملا شــبیه 
اینجاست. قرمزها اینترناسیونال و آبی های 

گرمیو. 
می دانم که بــرای برتری در دربــی باید با 

مغزی سرد و قلبی گرم بازی کرد.

واکنش فدراسیون دوچرخه سواری به مرگ یک 
رکابزن در حین مسابقه

 دبیر فدراسیون دوچرخه سواری گفت: متاسفانه در جریان رقابت های 
دوچرخه ســواری مازندران یک رکابزن دچار ایســت قلبی شــد که 
تلاش ها برای احیای او بی اثر بود و وی در نهایت جان خود را از دســت 

داد.
حمید عطااللهی در واکنش به خبر درگذشــت یک رکابزن در جریان 
مسابقات دوچرخه ســواری پیشکســوتان مازندران تصریح کرد: این 
مسابقات از سوی هیئت اســتان و در تنکابن برگزار شده و از مسابقات 
تحت پوشش فدراســیون هم نبوده اســت. آنچه در جریان این رویداد 
اتفاق افتاده این اســت که یکی از رکاب زنان در جریان مســابقه اعلام 
می کند که حال خوبی ندارد و شرایطش رو به وخامت است گه از سوی 

کادر پزشکی به بیمارستان منتقل می شود.
وی ادامه داد: متاسفانه بعد از این جریان وی دچار ایست قلبی می شود 
و تلاش ها برای احیای او بی اثر می ماند و در کمال تاســف شاهد فوت 

این ورزشکار بودیم.
عطااللهی در پاسخ به این ســوال که آیا عوامل پزشکی و آمبولانس در 
محل حضور داشته و به سرعت وارد عمل شده اند، گفت: بله، این مسئله 
از جمله موارد ضروری اســت که در حین برگزاری مســابقات رعایت 

می شود و در این مورد نیز شاهد حضور عوامل پزشکی بودیم.
دبیر فدراســیون دوچرخه ســواری در خصوص مطالب مطرح شــده 
در مورد عدم برگــزاری رقابت های بانــوان هم یادآور شــد: برگزاری 
رویدادهای ورزشــی به نظر شــورای تامین اســتان باز می گردد که 
با برگزاری این رقابت در تاریخ مورد نظر موافقت نشــده و درخواســت 
جابجایی زمانی مطرح بوه که این مســئله عجیبی نیست و بارها شاهد 
چنین اتفاقاتی بوده ایم چرا که شورای تامین استان بر اساس شرایطی 
که دارد زمان بندی مســابقات را مشخص می کند و بارها شاهد بوده ایم 

که زمان مسابقات به همین دلیل تغییر کرده و جابجا شده است.
گفتنی است جمشــید جوادی رکابزن ۵۷ ساله بعد از فوت فوتبالیست 
جوان کشورمان که در روزهای گذشته به دلیل ایست قلبی جان به جان 
آفرین تسلیم کرده بود، دومین ورزشکاری اســت که در این روزها و به 

همین دلیل فوت کرده است.

درخواست ایران برای میزبانی جام جهانی 
کشتی آزاد و فرنگی ۲۰۲۴

پس از لغو میزبانی ایران و آمریکا از رقابت های جام جهانی کشتی آزاد و 
فرنگی ۲۰۲۳ به دلیل در پیش بودن المپیک، فدراســیون کشتی قصد 
دارد درخواســت کتبی خود را برای میزبانی جام جهانی کشتی آزاد و 

فرنگی ۲۰۲۴ را ارائه دهد.
 اتحادیه جهانی کشتی اعلام کرد به دلیل اهمیت سال ۲۰۲۳ به عنوان 
ســال قبل از المپیک و لزوم برنامه ریزی تیم ها برای حضور پر قدرت در 
رقابت های کسب سهمیه المپیک، رقابت های جام جهانی کشتی آزاد 
و فرنگی ۲۰۲۳ که قرار بود به ترتیب در آمریکا و ایران برگزار شود را لغو 

کرده است.

حال بــا توجه به لغو میزبانی ایــران از رقابت های جام جهانی کشــتی 
فرنگی در سال ۲۰۲۳، فدراسیون کشــتی قصد دارد درخواست کتبی 
خود از اتحادیه جهانی کشــتی مبنی بر میزبانی جام جهانی ۲۰۲۴ در 

هر دو بخش کشتی آزاد و فرنگی را ارائه کند.
فدراســیون کشــتی خواســتار برگزاری این ۲ رویداد در ایران پس از 

رقابت های المپیک ۲۰۲۴ پاریس است.

دبیر فدراسیون والیبال: 
فدراسیون والیبال تحت فشار مالی است

دبیر فدراسیون والیبال گفت: با توجه به تعداد اعزام های مان فشار مالی 
زیادی روی فدراسیون والیبال به وجود آمده است.

میلاد تقوی در خصــوص اینکه تعداد تیم های فصــل آینده لیگ برتر 
والیبال و اینکه گفته می شــود ۲ تیم راهیاب و هورسان از این رقابت ها 
انصراف داده اند ، اظهار داشت: در حال حاضر فصل آینده لیگ برتر هم 

۱۴ تیمی است و تاکنون تیمی انصراف خود را اعلام نکرده است.
وی افزود: اگر تیمی به دنبال انصراف باشد می تواند امتیازش را بفروشد 
در غیر این صورت فدراســیون والیبال این اختیار را دارد که بر اســاس 
آیین نامه، امتیاز تیم هایی که انصراف داده اند را واگذار کند. در صورت 
انصراف راهیاب و هورســان و همچنین نبود تیم هــای متقاضی برای 

جایگزینی این دو تیم، لیگ را با ۱۲ تیم برگزار خواهیم کرد.
دبیر فدراسیون والیبال درباره ادعای مسئولان شهداب مبنی بر اینکه 
تماس های مشــکوکی از اردوی تیم ملی والیبال بــا بازیکنان این تیم 
گرفته شــده، عنوان کرد: در مورد این مسئله هیچ ســند و مدرکی به 
فدراسیون والیبال ارائه نشده است و اگر مستندی برای اثبات این ادعا 
وجود دارد باید برای ما ارسال شــود اما بعید است این موضوع واقعیت 

داشته باشد.
تقوی دربــاره اوضاع مالی فدراســیون والیبــال گفت: قــرارداد ما با 
اسپانسرها ریالی است؛ اما هزینه های تیم های ملی را به صورت دلاری 
پرداخت می کنیم. بــا توجه به تعداد اعزام های مان فشــار مالی زیادی 
روی فدراسیون والیبال به وجود آمده اســت. از طرفی علاوه بر مشکل 
مالیات که در چند سال گذشــته باعث به وجود آمدن مشکلاتی شده 
بود بیمه تامین اجتماعی هم به این مشکلات اضافه شد. متاسفانه نگاه 
تامین اجتماعی به فدراســیون والیبال همچون یک کارخانه اقتصادی 
است و همین مسئله مشکلات زیادی را برای فدراسیون به وجود آورده 

است.

 دیدار سرمربی تیم ملی با لژیونرها 
وپایی در4 کشور ار

ســرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان به ۴ کشــور اروپایی برای بررسی 
وضعیت لژیونرها سفر خواهد کرد.

اردوی آینده تیم ملی فوتبال کشــورمان در مســیر آماده سازی جام 
ملت های ۲۰۲۳ در خرداد ماه برگزار خواهد شد.

برهمین اساس امیر قلعه نویی برای بررســی وضعیت و دیدار با سردار 
آزمون، مهدی طارمی، میلاد محمدی، احســان حاج صفی، ســامان 
قدوس و اللهیار صیادمنش قصد ســفر به کشــورهای آلمــان، یونان، 

پرتغال و انگلیس را دارد.
قلعه نویی برای آغاز این ســفر منتظر دریافت روادید انگلیس است اما 
با توجه به در اختیار داشتن شــنگن مشکلی برای سفر به ۳ کشور دیگر 
ندارد.او برای دریافت ویزای انگلیس نیز از هفته گذشــته درخواســت 

داده و باید چه زمانی ویزای سرمربی تیم ملی صادر خواهد شد.



اهواز -محمــد مجدم   آیت الله ســید 
ابراهیم رئیســی در دیدار مردمی در مصلی 
مهدیه امام خمینی )ره( اهــواز با بیان اینکه 
خوزســتان دین خود را ادا کرده است اظهار 
کرد: امروز همه کشور به ویژه مسئولان باید 
نســبت به مردم وفادار، مقاوم و باصفای این 

استان ادای دین کنیم.
وی با بیان اینکه خوزســتان در هشت سال 
دفاع مقدس ایستادگی و رشــادت را از خود 
نشان داد، تصریح کرد: ظرفیت های مهمی در 
این استان وجود دارد که از آن جمله می توان 
به نیروهای جوان، کارآمد و اثرگذار اشــاره 
کرد؛ بسیاری از جوانان برومند می توانند در 

این استان تأثیرگذار باشند.
رئیس جمهورگفت:  مســئله اشتغال یکی از 
مسائل مهم خوزستان و دارای اولویت است 
بنابراین اســتاندار و دیگر مسئولان استانی 
باید زمینه اشــتغال را برای مردم این استان 
فراهم کنند؛ مدیران باید در اســتخدام ها از 
نیروی بومی بهره مند شوند چون بر نیروهای 

غیربومی اولویت دارند.
همه بخش ها در اشتغالزایی نقش 

آفرینی داشته باشند
آیت الله رئیســی با بیان اینکه همه بخش ها 
باید در کنار وزارت کار در اشــتغالزایی نقش 
آفرینی داشــته باشــند، بیان کــرد: مردم 
خوزستان و اهواز بدانید که این همه لطف و 
محبت شما را به وفاداری انقلاب مرتبط می 
دانم وگرنه من به غیر از یک طلبه خدمتگزار 
نیســتم و مهمترین افتخار من نوکری برای 
شما مردم اســت؛ مهمترین افتخار من این 
است که برخی به من گفتند که از اول دولت 
هفت بار به خوزستان سفر کردید و در پاسخ 
گفتم برای رفع مشکلات این استان اگر لازم 

باشد ۷۰ بار سفر می کنم.
وی افزود: تا مشــکل آب، بــرق، فاضلاب، 
اشتغال، جوانان و دیگر مســائل حل نشود 
نمی توانم آرام بگیرم چون مــردم وفاداری 
خود را نشــان دادند و حماسه ســاز شدند؛ 

سخن از رأی نیست بلکه سخن از عهد است، 
به عهد باید پایبند بود، همان عهدی که مردم 
خوزســتان با نظام و انقلاب دارند، من هم به 

عهدم با مردم خوزستان وفادار خواهم بود.
رئیــس جمهور با اشــاره به اینکه ســهمیه 
اشتغال در خوزستان مورد توجه است اظهار 
کرد: سهم ۶۰ هزار نفری اشتغال این استان 
مورد توجه و تأکید قــرار دارد؛ امروز صبح به 
بخش هایــی مراجعه کردم که بســیاری از 
جوانان بــرای رفع بیکاری خــود مراجعاتی 
داشتند، حتم بدانید که برای ما اولویت است 
و مدیران استان هم باید برای اشتغالزایی در 

بخش های مختلف توجه داشته باشند.
آیت الله رئیسی با اشاره به اینکه برخی کارها 
در خوزســتان دارای عقــب ماندگی بودند 
تصریح کرد: فاضلاب اهــواز نباید این گونه 
می بود که مردم این شهر با بارش باران دچار 
مشکل شــوند؛ نزولات آســمانی به عنوان 
نعمت تلقی می شود، چرا مردم باید احساس 
مشکل کنند. کاری که در این دو سال انجام 
شده با ۳۰ ســال کار برابری می کند؛ امروز 
۱۵۰ جبهــه کاری در اهواز ایجاد شــده تا 

هرچه سریع تر مشکل فاضلاب حل شود.
به گفتــه وی؛ امروز یک هزار و ۷۰۰ روســتا 
آبرسانی شــده و از این بین ۱۷۶ مورد افتتاح 

شد.
وی افزود: در یک ســال گذشته مطابق کل 
دولت دوازدهم نیروگاه سازی در کشور انجام 
شده است؛ در خصوص زیرساخت های آب، 
برق و فاضلاب مشکلات جدی داشتیم ولی 

کار با سرعت انجام شد.
رئیس جمهور با اشاره به اینکه خودم پیگیر 
مسائل استان خوزســتان و بسیاری از نقاط 
کشور خواهم بود، عنوان کرد: در طرح غدیر، 
آبرســانی به چهار میلیــون و ۷۰۰ هزار نفر 
مورد تأکید بودند که در فاز بعدی هم این کار 
را تکمیل می کنیــم؛ اقدامات حوزه آب، برق 

و فاضلاب در دستور کار جدی دولت است.
آیت الله رئیسی با بیان اینکه مدیران باید در 

تراز مردم انقلابی خوزســتان باشند اظهار 
کرد: هر مدیــری که روحیــه تحولی ندارد 
و خســته ظاهر شــده حتماً باید جای خود 
را به یک مدیــر انقلابی متحــول بدهد؛ به 
خاطر اینکه امروز به یــک حرکت جهادی و 
انقلابی نیازمند هستیم، حرکت معمولی در 

خوزستان جواب نمی دهد.
وی افزود: در این دولــت، برنامه مهم، اجرای 
عدالت است؛ فقر، تبعیض و فساد زیبنده نظام 
اسلامی نیست و این دولت مأموریت خود را 
مبارزه با فقر، فســاد و تبعیض می داند. آنچه 
که امروز از جانب ملت، رهبری فرزانه انقلاب 
اسلامی، خانواده شهدا وظیفه ما است، توجه 
به این ارزش ها هست؛ عقب ماندگی به دلیل 
ســال ها بی توجهی وجــود دارد ولی امروز 
وظیفه ســنگینی برعهده داریم و همگان در 

این رابطه باید تلاش کنند.
اختصاص دادن اراضی به افراد فاقد 
مسکن و واجد شرایط در خوزستان 

پیگیری می شود
رئیس جمهــور با بیان اینکه در خوزســتان 
زمین کم نداریم تصریح کرد: درخوزســتان 
حل مشــکلات صاحبان زمین و مســکن، 
زوج های جــوان، خانواده هایــی که جدید 
تشکیل شده و خانواده هایی که مدت هاست 
از مستأجری رنج می برند با امکانات موجود 
در اســتان کاملًا امکان پذیر اســت. حتماً 
اختصاص دادن اراضی به افراد فاقد مسکن و 
واجد شرایط در خوزستان پیگیری می شود. 
به دنبال انجام وعده خود در حوزه مســکن 
هســتیم تا مردم مســکن را به عنوان یک 
ضرورت اجتناب ناپذیــر برای تأمین آرامش 
خانواده ها داشته باشــند؛ تسهیلات و زمین 
در اختیار مردم قرار می گیرد و به قول خود در 

زمینه ساخت مسکن پایبند هستیم.
آیت الله رئیســی گفت: بنده سرباز این نظام 
هســتم و تلاش می کنم همچون ســربازان 
مخلص نظام؛ شرمنده خون شــهدا و مردم 

مخلص نشوم.

وی با اشاره به اینکه طرح ها و پروژه های نیمه 
تمام در استان خوزستان مثل آب و فاضلاب 
اهواز، آبرسانی و برق رسانی وجود دارد ادامه 
داد: اولویت دولت به ســامان رســاندن این 
طرح هــا و پروژه های ناتمام اســت؛ اولویت 
تخصیص بودجــه و اعتبارات تکمیل همین 

طرح ها است.
مردم خوزستان دشمن را ناکام 

گذاشت
رئیس جمهور خطاب به مردم خوزســتان 
و عشــایر غیوری که امام راحل و مقام معظم 
رهبری همــواره بــه آنها افتخــار می کند، 
بیان کرد: اینکه دشــمن موفق نشد با وجود 
توطئه ها و فتنه ها بر این کشــور و اســتان 
مسلط نشــود چون مردم خوزستان دشمن 
را ناکام گذاشــت؛ حقیقتاً در ایــن فتنه ها و 
اغتشاشــات اخیر مردم خوزستان دشمن را 
ناکام گذاشــتند و رمز موفقیت و ایستادگی 
مردم این اســتان فرهنگ اســلامی، ایرانی 
و قومیت های مختلفی اســت که با فرهنگ 

انقلاب اسلامی و دینی عجین شده است.
رئیسی تاکید کرد: این فرهنگ اصیل باعث 
می شود که در مقابله هجمه ها و شبکه های 
معاند از این مردم صیانت شود؛ فرهنگی که 
علما، ســرداران و مفاخــر آن را ایجاد کرد و 
حتی باعث موفقیــت در جنگ تحمیلی هم 
شــد. چه چیزی دزفول، آبادان، خرمشهر، 

مسجدسلیمان و تمام نقاط، استان را مقاوم 
کرد که در این صحنه بمانند، فرهنگ مردم 
بود که باید به عنوان بزرگترین سرمایه از آن 
حفاظت و حراست کرد؛ دستگاه های دولتی، 
دانشگاه ها، حوزه علمیه و نهادهای مختلف 
باید از مبانــی فرهنگی، آداب و رســوم این 
استان به عنوان سرمایه کشور مورد صیانت 

قرار دهند.
وی پیگیــری مصوبــات دور اول ســفر ، 
ضرورت هــا و اولویت هــای اســتان را جزو 
اولویت های خود دانســت و گفت: باز شدن 
گره ها و مشکلات به دست توانای شما مردم 
و خدمتگــزاری دولت امکان پذیر اســت؛ 
دشــمن، آمریکایی ها و غربی ها گره از کار و 
زندگی هیچ کشوری از جمله ایران باز نکرده 

و باید روی پای خود بایستیم.
رئیس جمهــور با بیان اینکه یقیــن داریم با 
اتکال به دســت توانای مردم ایــران گره ها 
گشوده می شود، ادامه داد: دختران و پسران 
خوزستانی آینده این کشور بسیار درخشان 
خواهند بود؛ دشــمن برای ناامیــد کردن و 
ایجاد یأس در دل مــردم تلاش می کند ولی 
دولت خدمتگزار برای ایجــاد امید در مردم 

تلاش می کند.
وی گفت: از تمام مردم، اساتید، اقشار و علما 
برای حضور تقدیر و تشــکر می کنم و به این 

استان وفادار خواهم ماند.

گرگان-مهنازمحمدزمانی  مدیر کل استاندارد گلستان از پلمب و جمع 
آوری ۷۰ دستگاه تجهیزات بازی شهربازی ها در فروردین ماه امسال خبر داد.

سید مهدی حسینی گفت: به منظور حفظ سلامت و ایمنی استفاده کنندگان 
از تجهیزات شهر بازی ها در فروردین ماه امسال از ۷۰ تجهیز بازی مستقر در 

۱۵ شهربازی در سطح شهر گرگان بازرسی شد.
او افزود: در این بازرســی های به عمل آمده، ۶۸ وســیله بازی غیراستاندارد 
شناسایی و پلمب و ۲ مورد تجهیزات غیر اســتاندارد شهربازی و زمین بازی 

جمع آوری شد.
مدیر کل استاندارد گلستان با بیان اینکه رعایت نکات ایمنی در وسایل بازی 
و تجهیزات پارک ها و شهربازی ها مشمول استاندارد اجباری هستند، افزود: 
لزوم استاندارد شامل سه مرحله ســاخت، نصب و بهره برداری است لذا برای 

دریافت تاییدیه باید هر سه مرحله تحت نظارت کارشناسان استاندارد انجام شود.
او با بیان اینکه افزایش ایمنی تجهیزات بازی پارک ها و شــهربازی ها نیازمند 
همکاری بیشتر مسئولان ذیربط است، افزود:از مسئولین و ارگان های ذیربط 

از جمله شــهرداری ها خواســتاریم که به این موضوع توجه و اهتمام ویژه ای 
داشته باشند و اقدامات لازم را این خصوص به عمل آورند.

حســینی گفت: بهره برداران و مالکین باید تصویری از گواهینامه صادر شده 
برای آن تجهیز را برای ایجاد اطمینان خاطر استفاده کنندگان در کنار تمامی 

تجهیزات تفریحی نصب کنند.
هر ســاله حوادث ناگواری برای اســتفاده کنندگان از وسایل و تجهیزات 
بازی غیر اســتاندارد که عمدتا کودکان هســتند، اتفاق می افتد؛ بنابراین 
تجهیزات بازی مســتقر در زمین های بازی و مهدکودک ها توسط شورای 
عالی اســتاندارد مشمول اســتاندارد اجباری اعلام شــده است و مطابق 
با قوانیــن و مقررات، اســتفاده از تجهیزات بدون تاییدیه ایمنی توســط 

مالکان یا بهره برداران ممنوع است.

اصفهان-مریم مومنــی  اصفهان- شــهردار 
اصفهــان بر اســتفاده از ظرفیت فرهنــگ برای حل 
مســائل شــهرها تاکید کرد و گفت: اگــر به فرهنگ 
اهمیت داده شــود حتی مســائل شــهری از مسیر 

فرهنگی قابل حل است.
علی قاســم زاده  در آئین افتتاحیه نخستین نشست 
هم اندیشــی رؤســای کمیســیون های فرهنگی و 
اجتماعی شورای اسلامی شهرهای مراکز استان های 
کشور با بیان اینکه بسیاری از مشــکلات ما از تعالیم 
و سرچشــمه زلال مرجعیت قابل حل اســت، اظهار 
داشــت: شــهرها در طول تاریخ چهار دوره تحولی را 
پشت سر گذاشتند که دوره اول شــهرهای ابتدایی، 
دوم رنسانس و شهرهای صنعتی، سوم شهرهای سبز 

بودند و امروز دوره شهرهای فرهنگی است.

وی ادامه داد: شاخص شهرهای فرهنگی، تعداد اماکن 
فرهنگی است و موزه، مسجد و فرهنگســرا در آن قابل 
مشــاهده اســت و میزان تولید محصــولات تولیدات 

فرهنگی و آئین ها و رخدادهای فرهنگی بالاست.
شهردار اصفهان بر اســتفاده از ظرفیت فرهنگ برای 
حل مسائل شــهرها تاکید کرد و گفت: اگر به فرهنگ 
بها دهیم حتی مسائل شــهری از مسیر فرهنگی قابل 
حل اســت همانگونه کــه در حوزه خدمات شــهری 
اصفهان طی یک دو دهه اخیر بســیاری از مشکلات 
را با فرهنگ حل و فصــل کردیم و هزینه های خدمات 
شــهری را کاهش دادیم و امروز اصفهان یکی از تمیز 

ترین شهرهای دنیا است .
قاســم زاده با اشــاره به اینکه فرهنگ مــردم در این 
زمینه ارتقا یافته و شــهر را کثیف نمی کنند بلکه در 

نگهداشت مشارکت دارند، خاطرنشان کرد: در حوزه 
حمل و نقــل نیز مشــکل ترافیکی تنها بــا ایجاد پل 
روگذر و پل حل و فصل نمی شــود بلکه باید فرهنگ 

ترافیک ارتقا یابد.
وی تاکید کــرد: در دوره شــهرهای فرهنگی در حل 
مســائل به شــدت از روش های فرهنگــی و افزایش 
مشــارکت مردم و شــخصیت های فرهنگی جامعه 

استفاده می شود.

شهردار اصفهان با بیان اینکه کمیسیون های فرهنگی 
نقش بسیار مهمی در تصمیم سازی دارند، تصریح کرد: 
فرهنگ و ادبیات دینی مان ظرفیت های بسیاری دارد که 

باید برای شهرنشینی استفاده کنیم.
قاســم زاده خطاب به رؤسای شورای شــهرهای مراکز 
استان های کشــور گفت: نشســت دو روزه در اصفهان 
برگزار می شود و از شما انتظار هدیه داریم که هر عیبی در 

این شهر مشاهده کردید به ما منعکس کنید. 

گلستان

پلمب تمامی تجهيزات غير استاندارد شهربازی ها در گرگان

شهردار اصفهان:

مسائل شهرها از مسير فرهنگی مرتفع می شود

ســاری-امیری فــر  مدیرعامل شــرکت گاز 
مازندران از گاز دار شــدن تمام روســتا های استان تا 

پایان سال ۱۴۰۳ خبر داد.
مایلی رستمی مدیرعامل شرکت گاز مازندران گفت: 
در مجموع ۲ هزار و ۶۵۰ روســتا در استان تاکنون از 
نعمت گاز برخوردار شــدند و حدود ۴۰۰ روســتای 
باقی مانده که امســال ۲۰۰ روســتا را صد در صد گاز 

دار می کنیم.
او افزود: مجموعا امسال نزدیک به هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومان اعتبار در نظر گرفته شده است که حدود ۲۰۰ 
روستا امسال و ۲۰۰ روستا هم ســال بعد گاز رسانی 

خواهد شد.
مدیرعامل شــرکت گاز مازنــدران گفــت: تمامی 
روستا هایی که قابلیت گاز رســانی را دارند برای سال 

۱۴۰۳ از نعمت گاز بهره مند خواهند شد.
مایلی با بیــان اینکه میانگین خانوار های روســتایی 

اســتان تقریبا ۱۵۰ خانوار می باشد، افزود: هم اکنون 
عملیات شبکه گذاری گازرســانی در تمامی مناطق 
جواهرده رامســر، ســه هزار تنکابن، مناطق شــیخ 
موسی بابل، مسیر های جاده هراز و منطقه پل سفید 
تا ورسک، منطقه بلده و روستا های تابعه در حال انجام 

است.

البرز- مظفری سخنگوی شــورای اسلامی شهر 
کرج گفت: خردادماه امسال ایســتگاه سه راه رجایی 

شهر قطاری شهری به بهره برداری می رسد.
عمار ایزدیار گفت: عملیات عمرانی ایســتگاه سه راه 
رجایی شهر رو به پایان است بنابراین خردادماه امسال 

شاهد بهره برداری این ایستگاه خواهیم بود.
او می گوید: ایستگاه چهارراه طالقانی تا ۴۵ متری گلشهر 
قطار شهری کرج روزهای یکشنبه و سه شنبه به صورت 

غیرتجاری از ساعت ۱۱ تا ۱۳ خدمت رسانی می کند.
سخنگوی شورای اسلامی شــهر کرج گفت: چنانچه 
رام دوم قطار این ایستگاه تعیین تکلیف شود، ظرفیت 
خدمت قطار شهری در روزهای اعلام شده به صورت 
کامل خواهد بود. او می گوید: عملیات عمرانی ایستگاه 

میدان امام حسین)ع( هم با جدیت دنبال می شود.
ایزدیار در واکنش به درخواست اهالی حصار مبنی بر 
بازگرانی شکل هندســی ورودی حصار به حالت اولیه 

که توسط خبرگزاری صدا و ســیمای البرز پیگیری 
شــد، گفت: پلیس راهور درخواست اصلاح هندسی 
در این نقطه را داشــته بنابراین از رئیس کمیســیون 
عمران شورای اسلامی درخواست کردیم، این موضوع 
مجدد در شورای ترافیک مورد بررسی قرار بگیرد زیرا 

اصحاب رسانه این گله مردم را به ما منتقل کرده اند.

مازندران البرز

وستا های مازندران تا پایان سال ۱۴۰۳ گاز دار شدن تمام ر ج افتتاح یک ایستگاه دیگر قطار شهری کر

رئیس جمهور در جمع مردم اهواز:
مدیران باید در تراز مردم انقلابی خوزستان باشند

با آموزش های فنی و حرفه ای استان انجام شد؛
مهارت آموزی 1200 زندانی  در بوشهر

بوشــهر –رضا حیدری  مدیر کل آموزش فنی و حرفه ای اســتان 
بوشــهر گفت: در ســال گذشــته ۱۲۰۰ زندانی در ســه شهرســتان 
بوشهر،دشتی و دشتستان با شــرکت در 99 دوره آموزشی آموزش های 

فنی و حرفه ای را فرا گرفته اند.
عبدالمجید دراهکی در نشست برنامه ریزی آموزش های مهارتی در زندان 
های استان بوشهر بهترین راهکار اصلاحی زندانیان را مهارت آموزی متناسب 
با نیاز واقعی بازارکار دانست و افزود: توجه به مهارت آموزی و اشتغال زندانیان 

باید در اولویت برنامه های آموزشی در سال جاری باشد.
وی با بیان اینکه ۴۲ مربی آموزش فنی و حرفه ای در حوزه مهارت آموزی 
در زندان های اســتان فعالیت دارند، اضافه کرد: به دنبال ارتقای کمی و 
کیفی مهارت آموزی مددجویان از طریق هم افزایی و تعامل بین بخشی 
برای توسعه مهارت آموزی با ایجاد رشته های جدید متناسب با نیازهای 

روز بازار کارهستیم تا منجربه اشتغال آفرینی شود.
دراهکی با اشــاره به اینکه زمینه برای مهارت آمــوزی ۱۵۰۰ مددجوی 
زندان های استان در سال جاری محیا اســت،اظهار داشت: طرح ایجاد 
وراه اندازی مرکزثابت آموزش فنی و حرفه ای زندان در دستور کار بررسی 
و مطالعه کارشناســی قرار گرفته تا با ایجاد رشته های جدید به زندانیان 
مهارت های نوین و کاربردی ارایه و در زمینه کســب درآمد برای تامین 

معیشت خانواده مددجویان گامهای اساسی برداشت.
مدیر کل آموزش فنی و حرفه ای بوشــهر بــا تاکید بر اینکــه توجه به 
مهارت آموزی و اشــتغال زندانیان با هدف کاهش جمعیت کیفری و به 
حداقل رساندن بازگشت مجدد زندانیان در اولویت ببرنامه های آموزشی 
اســت، گفت: آموزش زندانیان علاوه بر غنی ســازی اوقات سبب کسب 
مهارت مددجویان در دوران محکومیت شده تا پس از طی محکومیت وبا 
حمایت هایی که صورت می گیرد کسب و کاری راه اندازی و وارد بازارکار 
شده و بازگشتی شرافتمندانه وســعادتمند به آغوش خانواده و اجتماع 

داشته و فرد مثمرثمر برای خود ، خانواده و جامعه باشند.
وی به آموزش ۳9 حرفه مختلف در زندان های استان اشاره کرد و افزود: با 
برنامه ریزی صورت گرفته در سال جاری تنوع حرفه ای های آموزشی در 

زندان ها به بیش از ۵۰ حرفه خواهد رسید.

وگاه  بازگشت دوباره واحد شماره ۶ گازی نير
شهيد رجایی به مدارتوليد برق

قزوین-مریم نقدی  واحد شماره ۶ گازی نیروگاه شهیدرجایی پس 
از انجام تعمیرات اساسی و RI، دوباره به مدار تولید برق بازگشت.

 بهمن غنوی معــاون تعمیرات و نگهــداری نیروگاه ســیکل ترکیبی 
گفت: با نزدیک شــدن به فصل گرما، فعالیت های تعمیراتی در نیروگاه 
شــهیدرجایی، مراحل پایانی را طی می کند تا پس از اتمام تعمیرات، با 

تمام توان آماده تامین برق پایدار در پیک تابستان باشد.
غنوی افزود: تمامی فعالیت های تعمیرات اساسی و RI واحد شماره ۶ گازی 
درقالب ۱۴۸۳ فعالیت تعمیراتی و در حوزه های مکانیک، الکتریک و ابزاردقیق 
از سوی متخصصان نیروگاه به انجام رســیدکه حاصل این تلاش ها پس از 

حدود ۱۱۸ روز با بازگشت دوباره این واحد به مدار تولید به ثمر نشست.
غنوی افزود: در حوزه مکانیک دمونتاژ و مونتاژ تجهیزات محفظه احتراق، 
دمونتاژ و مونتاژ پوســته توربین وکمپرســور و روتور توربوکمپرســور 
جهت بازدید دیســک ها، تعویض تای رود ها وپره هــای متحرک و ثابت 
کمپرســوربه همراه دمونتاژ و مونتاژ نازل ها بــر روی تجهیزات، دمونتاژ 
و مونتاژ روتــور ژنراتور، بازدید و تعمیر سیســتم خنــک کاری ژنراتور، 
 NDT روتور کمپرســور و تست های غیر مخرب RI تعمیرات کارگاهی و
هم از ســوی متخصصان تعمیرات مکانیک در ایــن دوره از برنامه های 

تعمیراتی این واحد انجام شده است.
معاون تعمیرات و نگهداری نیروگاه سیکل ترکیبی تصریح کرد: سرویس 
و تست سیســتم ژنراتور و تحریک ژنراتور، انجام تست های الکتریکی و 
بازدید های فنی ژنراتور، تســت رله های حفاظتی ژنراتور، تست رله های 
حفاظتی ترانسفورماتور اصلی، تعمیرات اساســی الکترو موتور فن ها و 
پمپ های ۴۰۰ ولت،  کردند.غنوی در ادامه بیان داشت: همچنین ازدیگر 
فعالیت های حوزه تعمیــرات الکتریک و ابزاردقیق تعمیرات اساســی 
اســتارتر های بریکر های ۴۰۰ ولت و ۶/۶ کیلو ولــت وحفاظت های آن، 
تعمیرات سیستم کنترل اسپیدترونیک، تنظیم و کالیبراسیون نشانده 
ها، بازدید و تست سنســور های اعلان و اطفای حریق تجهیزات واحد و 
انجام تست های الکتریکی و ابزاردقیقی و...، از سوی متخصصان تعمیرات 

نیروگاه سیکل ترکیبی صورت پذیرفته است.
نیروگاه شهیدرجایی قزوین با چهار واحد بخاری هر یک به ظرفیت ۲۵۰ 
مگاوات، ۶ واحدگازی هر یک به ظرفیت ۴/۱۲۳ و ســه واحد بخارسیکل 
ترکیبی به ظرفیــت ۶/۱۰۰ مگاوات جمعا به ظرفیــت ۲۰۴۰ مگاوات، 

نقش مهمی در حفظ و پایداری شبکه سراسری دارد.

مدیرعامل شرکت گاز استان:
وستای ایلام از نعمت گاز ۵۵۵ ر

 برخوردار هستند
ایلام-حسن بیگی   مدیرعامل شرکت گاز ایلام گفت: در حال حاضر 

۵۵۵ روستای استان از نعمت گاز برخوردار هستند.
محمود کشاورز افزود: در حال حاضر ۱۰۰ درصد جمعیت شهری و 99 درصد 
جمعیت روستایی اســتان از نعمت گاز طبیعی برخوردار هستند و تلاش 

می شود تا پایان سال پرونده گازرسانی نیز در مناطق روستایی بسته شود.
وی با اشــاره به اینکه هم اکنون تمامی شــهرهای اســتان از نعمت گاز 
طبیعی برخوردار هســتند، تصریح کرد: در حال حاضر ۵۵۵ روســتای 
استان از نعمت گاز برخوردار و با برنامه ریزی های انجام شده تا پایان سال، 

همه روستاهای دارای قابلیت گازرسانی در استان گازدار خواهند شد.
کشاورز تعداد کل روســتاهای ایلام را ۶۳۷ روســتا عنوان کرد و گفت: 
از این تعداد ۵۵۵ روستا گازدار، ۳۲ روستا در دســت اجرا، ۱۴ روستا در 
برنامه ریزی آتی گازرســانی و ۳۶ روستا بدلیل شــرایط خاص از جمله 
صعب العبور بودن، خالی از ســکنه بودن، جمعیت ســاکن کمتر از پنج 
خانوار و… از لحاظ سرانه کشــوری مصوب برای گازرسانی فاقد توجیه 
و قابلیت گازرسانی هســتند. مدیرعامل شــرکت گاز ایلام اضافه کرد: 
گازرســانی به مناطق محروم از مولفه های اصلی توسعه پایدار روستایی 
است و روند اجرایی پروژه های گازرسانی به یک درصد جمعیت باقیمانده 
روستایی استان که از مناطق کمتر توسعه یافته و صعب العبور هستند، تا 

پایان سال بسته خواهد شد.

شهر سرزمين
روزنامه سراسری صبح ایران
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بانک مرکزی اعلام کرد
تجاری سازی ۱۲.۳ میلیون حساب

مدیر اداره مهندســی نرم افزار بانــک مرکزی با بیان اینکــه از دی ماه 
۱۴۰۱ تاکنون ۱۲ میلیون و ۳۰۰ هزار حســاب تجاری ســازی شده 
است، بر لزوم تسریع در پیوستن ۱۵ بانک باقی مانده به سامانه تفکیک 

حساب های تجاری از غیرتجاری تأکید کرد.
حسن میرزاپور با بیان اینکه تفکیک حساب های تجاری از غیرتجاری 
از دی ماه ۱۴۰۱ با همکاری سازمان امور مالیاتی عملیاتی سازی شده 
اســت، تصریح کرد: طی مدت چهار ماه ۱۲ میلیون و ۳۰۰ هزار حساب 
تجاری سازی شده است که از این تعداد سهم افراد حقوقی دو میلیون و 

۳۰۰ هزار حساب و سهم افراد حقیقی ۱۰ میلیون حساب است. 
وی در توضیح فرایند انجام و پیاده سازی این پروژه گفت: سازمان امور 
مالیاتی پس از انجام بررسی های لازم، پرونده مالیاتی برای یک حساب 
تشــکیل می دهد و این موضوع را به صورت سیستمی به بانک مرکزی 
اعلام می کند و بلافاصله بانک مرکزی نیز این حســاب را بانک مربوطه 
اعلام می کند و بانک نیز ملزم اســت آن حســاب را به عنوان حسابی 
تجاری در نظر گیرد و الزامات مرتبط با حســاب تجــاری را بر روی آن 

اعمال کند. 
این مقام مســئول بانک مرکزی با بیان اینکه برای حساب های تجاری 
مشوق هایی در شــبکه بانکی در نظر گرفته شــده، گفت: از جمله این 
موارد می توان به تسهیل در صدور دسته چک، افزایش سقف برداشت 

از حساب و تحفیف کارمزدهای برخی خدمات بانکی اشاره کرد.
طبق اعلام بانک مرکزی، میرزاپور خاطرنشــان کرد: متأســفانه ۱۵ 
بانک هنوز به این سیســتم نپیوســتند و در حال پیگیــری های لازم 
هستیم تا این تعداد از بانک ها به ســامانه تفکیک حساب های تجاری 
از غیرتجاری بپیوندند؛ چراکه به واســطه نپیوســتن این تعداد بانک 
ها مشــکلاتی در امور مالیاتی حســاب های تجاری ایجاد شده است. 
لذا امیدواریم با تســریع این ۱۵ بانک در پیوســتن به سامانه تفکیک 
حســاب های تجاری از غیرتجاری، بتوانیم کل شبکه بانکی را در پروژه 

تفکیک حساب های تجاری از غیرتجاری داشته باشیم.

نایب رئیس اول اتحادیه املاک مطرح کرد
ونق بازار مسکن وش کمک کننده به ر پیش فر

نایب رئیــس اتحادیه املاک با بیــان اینکه برای کاهــش التهاب بازار 
مسکن دولت باید مشــوق هایی برای ورود ســرمایه گذاران به تولید 
مســکن ارائه کند گفت: پیش فروش مســکن می تواند به رونق تولید 

مسکن کمک کند.
داوود بیگی نژاد با اشــاره به احتمال نوســانات بازار مسکن در ماه های 
آینده گفت: دولت برای کاهش التهاب بخش مســکن باید مشوق هایی 
در اختیار ســرمایه گذاران و انبوه ســازان قرار دهد تا با تولید مناسب 
مسکن با متراژهای مناسب و ایجاد تعادل میان عرضه و تقاضا، از التهاب 
احتمالی در بازار مســکن جلوگیری کند. چرا که اگر سرمایه ها به جای 
رفتن در بخش های غیر مولد و سوداگری در بخش مسکن جهت دهی و 
وارد بخش تولید مسکن شود هم سرمایه سرمایه گذاران کنترل خواهد 

شد و هم سرمایه گذاران به یک سود منطقی و معقول می رسند.

وی با تاکید بر اینکــه افزایش تولیــد و عرضه مســکن می تواند از 
تورم در بخش مســکن جلوگیری کند ادامه داد: این کــه آیا تولید 
مســکن می تواند قیمت ها و تورم بخش مســکن را کنتــرل کند یک 
موضوع بدیهی اســت. به هر مقدار که تولید مســکن افزایش پیدا کند 
به همان نسبت افرادی که خواهان و نیازمند بخش مسکن هستند نیاز 

آنها تأمین می شود.
بیگی نــژاد اضافه کرد: بســیاری از امکانات و تجهیزاتــی که در حوزه 
مسکن استفاده می شود تولیدات داخل هستند اما نیاز انباشت تقاضا در 
حال حاضر به دلیل عدم تولید باعث شده تا قیمت مسکن به شکل غیر 

قابل باوری افزایش یابد.
نایب رئیس اتحادیه مشاوران املاک با اشــاره به اینکه اکثر سازندگان 
مســکن به دلایل مختلفی مثل نبود منابع مالی مناسب از بازار مسکن 
و تولید خارج شــدند ادامه داد: پیش فروش مسکن یکی از گزینه های 
مناســب برای تأمین نقدینگی انبوه سازان و ســازندگان خرد بود اما 
متأســفانه سالهاســت که قانون پیش فروش مســکن باعث شــده تا 

سازندگان مسکن نتوانند وارد عرصه ساخت و ساز شوند.
وی تاکید کرد: نبود گردش سرمایه باعث شده تا بازار مسکن و ساخت و 
ساز قفل شود. سازندگان مسکن وقتی نتوانند واحد مسکونی خود را به 
فروش برساند و به همان نسبت نمی تواند تولید کنند بنابراین این عدم 
تولید مسکن در نهایت قیمت مسکن را افزایش و به ضرر قشر مستأجر 
تمام خواهد شــد. اما تا زمانی که پیش فروش مسکن توسط مشاوران 
املاک صورت می گرفت ســرمایه ولــو اندک به ســمت تولیدکننده 

هدایت می شد.

 اجرایی شدن مالیات بر معاملات مکرر 
 مسکن منوط به اجرای کامل سامانه املاک

 و اسکان است 
 کارشناس مســکن با اشــاره به لایحه وضع مالیات بر معاملات مکرر 
مسکن اظهار داشــت: محقق  شــدن این لایحه به اجرای کامل سامانه 
املاک و اسکان بســتگی دارد.فرشــید ایلاتی افزود: از سوی دیگر این 
ســامانه باید به بانک نیز متصل تا هــر گونه نقل و انتقــالات مالی در 

خصوص املاک مستند به این سامانه صورت بگیرد.
وی با بیان اینکه راه اندازی این ســامانه از سال ۹۴ در دستور کار وزارت 
راه و شهرسازی قرار گرفته است، تأکید کرد: پیش  از این دستگاه هایی 
از جملــه ثبت  اســناد و امــلاک، ســازمان شــهرداری و دهیاری ها 
همکارهای های لازم را نداشته و دیگر دســتگاه های مرتبط مانند آب، 

برق، گاز و تلفن نیز اطلاعات به روزرسانی شده نداشتند.
ایلاتی با اشــاره به برنامه دولت برای ســاماندهی بازار مســکن، بیان 
داشت: مجموع این اقدامات موجب شــده تا امروز شاهد این باشیم که 
روند تعاملات دســتگاه ها برای اجرای کامل سامانه املاک و اسکان در 
مســیر خوبی قرار بگیرد.وی با بیان اینکه شرکت های خدمات رسانی، 
اطلاعات مورد نیاز خود را در سامانه قرار دادند، گفت: همچنین شرکت 

پست در حال تکمیل اطلاعات است.
کارشــناس حوزه مســکن با اشــاره به اینکه با هدف الزام مردم برای 
ثبت نام در سامانه املاک و اســکان باید، ارائه خدمات را منوط به ثبت 
اطلاعات سکونت و مالکیت در این ســامانه قرار بدهند، گفت: چرا که 
این سامانه، مســیر اصلی برای برنامه ریزی، پشتیبانی و تصمیم سازی 
سیاست گذاری ها در بازار مســکن خواهد بود و موجب هدف گذاری و 

حمایت های هدفمند، دقیق و هوشمند در این بخش می شود.

ورود تجدیدپذیرها به ادارات دولتی
بر اساس مصوبه هیئت دولت از ابتدای سال جاری لازم است بخش های 
اداری کشــور ۲۰ درصد برق مصرفی خود را از طریق برق تجدیدپذیر 
تامین کنند و در صورت عدم امکان ایجاد نیروگاه های تجدیدپذیر این 
امکان را خواهند داشــت تا برق مورد نیاز خود را از طریق بورس انرژی 

تامین کنند.
 ایران بــه جهت برخــورداری از منابــع مختلف انرژی، جــزء یکی از 
غنی ترین کشــورهای جهان به شــمار می رود و افزون بر وجود منابع 
گسترده ســوخت های فســیلی نظیر نفت و گاز، دارای قابلیت فراوان 
انرژی های تجدیدپذیر ازجمله باد، خورشید و زمین گرمایی است؛ لذا 
با افزایش جمعیت و رشــد صنایع، تقاضا برای انرژی در کشور افزایش 

یافته است.
توجه به توســعه انرژی های تجدیدپذیر یکی از وجوه سیاســت های 
کلی محیط زیســتی بــوده و دولت ســیزدهم نیز بــرای این موضوع 
اهمیت ویژه ای قائل اســت، تا جایی که علی اکبــر محرابیان وزیر نیرو 
در اواخر سال گذشته از عبور وزارت نیرو از تولید ۱۰۰۰  مگاوات انرژی 
تجدید پذیر در کشــور خبر داد و گفت: وزارت نیرو برای افزایش تولید 

انرژی های پاک و تجدیدپذیر برنامه جامعی دارد.
وی با اشــاره به مهمترین چالش های پیش روی کشور، اظهار کرد: در 
حال حاضر کاهش منابــع تجدید ناپذیر، تامیــن آب و موضوع محیط 
زیست سه چالشی اســت که در کشور با آن  مواجه هســتیم. توجه به 
انرژی های تجدید پذیر از جمله خورشید و باد، راهکار برون رفت از این 

چالش ها است.
علاوه بر این به منظور رفع ناترازی قابل توجــه در تولید و تقاضای برق، 
برنامه جامعی تقدیم دولت و مجلس شورای اسلامی شده است، در این 
برنامه ۱۰ هزار مگاوات به ظرفیت نیروگاه های کشــور افزوده می شود، 
بخشــی از این نیروگاه ها را نیروگاه های خورشــیدی و بادی تشکیل 
می دهد، در عین حــال از روش هــای دیگر برای توســعه انرژی های 

تجدیدپذیر به ویژه انرژی زیست توده بهره مند شده ایم.
توجه به انرژی پاک بــه معنی اهمیت به محیط زندگــی مردم و تولید 
سوخت اقتصادی است، در این راستا با سه محدودیت شامل محدودیت 
در استفاده از سوخت های فســیلی، منابع آبی و محیط زیست رو به رو 
هســتیم که تولید انرژی های تجدیدپذیر پاسخی معتبر برای رفع این 
سه محدودیت اســت.در این بین تامین درصدی از برق مصرفی ادارات 
از طریق انرژی های تجدیدپذیر جزو شاخص های قانون مدیریت سبز 
مصوب برنامه پنج ســاله ششم توســعه کشــور )بند ز ماده ۳۸( است. 
آیین نامه این قانون در خــرداد ۱۳۹۸ در هیات وزیران تصویب شــد 
و طبق آن شــاخص مصرف انرژی ۳۰۰ امتیاز از هــزار امتیاز را دارد و 
تامین برق اداره توسط انرژی های تجدیدپذیر با ضریب دو برابر در این 

آیین نامه محاسبه می شود.
این شــاخص ها برای هر اداره توســط اداره کل محیط زیســت استان 
بررســی و امتیازدهی می شود و ســه ارگان دارای بیشترین و کمترین 
امتیاز در هر اســتان معرفی و اعــلام عمومی  می شــود. همچنین در 

امتیازدهی سازمان خدمات کشوری نیز محسوب می شود.

در قانون رفع موانع توســعه صنعت برق پیش بینی شده صنعت و بخش 
اداری در سال ۱۴۰۲، یک درصد از برق مورد نیاز خود را از طریق انرژی 
تجدیدپذیر تامین کنند، در چنین شــرایطی صنایع می توانند اقدام به 
احداث نیروگاه تجدیدپذیر کنند و برق مورد نیــاز خود را از این طریق 

کنند.

مدیرعامل آبفای استان تهران خبر داد
 تخصیص پاداش به مشترکان زیر الگوی

 مصرف آب
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان تهران گفت: مشترکانی که 

کمتر از الگو و حد مجاز آب مصرف کنند، مشمول پاداش  خواهند شد.
 به نقل از وزارت نیرو، محســن اردکانی با بیان این که الگوی مصرف آب 
در استان تهران ۱۴ مترمکعب برای هر خانوار در ماه است، گفت: رعایت 
الگوی مصرف آب برای کمک بــه تأمین آب مورد نیاز اســتان تهران 

ضروری است و همه باید این مهم را مدنظر قرار دهند.
اردکانی به تشکیل قرارگاه آب در شــرکت آب و فاضلاب استان تهران 
برای مدیریت بهتر آب اشاره و خاطرنشــان کرد: قرارگاه آب دارای سه 

کمیته تأمین، توزیع و مدیریت مصرف آب است.
وی با بیــان این که کمیتــه مدیریت مصــرف بهینه در زمینــه ارائه 
آموزش های لازم به مردم برای درســت مصرف کــردن فعالیت دارد، 
افزود: بــرای تأمین بخشــی از آب تهران بــه دنبال منابــع با کیفیت 
هستیم و در همین چارچوب برخی منابع آب زیرزمینی شهرداری ها، 
مراکز نظامــی، مراکز دولتی و بخــش خصوصی را در حال بررســی و 
کیفیت سنجی هســتیم.اردکانی خاطرنشان ســاخت: تکمیل رینگ 
آبرسانی تهران، ســاخت فاز دوم تصفیه خانه پنجم آب تهران و ارتقا و 
بازســازی تصفیه خانه های پنج گانــه تهران از مهم تریــن پروژه های 

افزایش تأمین آب تهران است که هم اکنون در دست اجراست.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان تهران تاکید کرد: به موازات 
تأمین پایدار آب، اقداماتی همچون نوســازی شــبکه، افزایش حجم 
مخازن ذخیره آب، بهینه ســازی فشار شــبکه و … نیز در چارچوب 
مدیریت توزیع آب در استان تهران در حال اجراست.اردکانی از تلاش 
برای علاج بخشی ســد لار خبر داد و خاطرنشان ســاخت: شرکت آب 
منطقه ای تهــران در این زمینه اقدام هایی صــورت داده و کارها دنبال 

می شود.

رشد ۹ درصدی بارش ها نسبت به پارسال و 
کاهش ۱۵ درصدی نسبت به میانگین بلندمدت

 تازه ترین گزارش دفتر اطلاعات و داده های آب شرکت مدیریت منابع 
آب نشان می دهد میزان بارندگی ها در کشور از ابتدای سال آبی جاری 
)ابتدای مهرماه ۱۴۰۱( تا روز نهم اردیبهشــت ماه به ۱۸۴.۳ میلیمتر 
رسید که نسبت به سال آبی گذشته ۹ درصد رشد را نشان می دهد، اما 

همچنان نسبت به دوره بلندمدت کاهش ۱۵ درصدی دارد.
 تازه ترین گزارش دفتر اطلاعات و داده های آب شــرکت مدیریت منابع 
آب ایران نشــان می دهد که میزان بــارش از ابتدای ســال آبی جاری 
)ابتدای مهرماه ۱۴۰۱( تا نهم اردیبهشت ماه با ۱۸۴.۳ میلی متر بارش 
در مقایســه با زمان مشابه پارســال که ۱۶۸.۷میلیمتر داشته ۹ درصد 
رشــد را نشــان می دهد.میزان بارش در این مدت در مقایســه با دوره 
بلندمدت با بارش ۲۱۶.۵ میلیمتر، کاهش ۱۵درصدی را نشان می دهد.
بر پایه این گزارش، اســتان کهگیلویه و بویراحمد در بین اســتان های 
کشور از ابتدای ســال آبی جاری تانهم اردیبهشــت ماه با دریافت ۷۸۰ 
میلیمتر بارش در مقایســه با ۵۵۴.۹ میلیمتر بارش پارسال، با رشد ۴۱ 

درصدی مقام پرُبارش ترین استان های کشور را دارد.

صفحه 8
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سرمایه
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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کم کاری دستگاه های اجرایی در اتصال به سامانه 
املاک و اسکان

محمدحســین مقدم  یک کارشــناس حوزه 
مسکن گفت: برخی از دستگاه های اجرایی هنوز 
وظایــف قانونی خود را در جهت تکمیل ســامانه 

املاک و اسکان انجام نداده اند.
حســین عبداللهی، کارشــناس حوزه مسکن در 
خصوص دلایل افزایش قیمت مســکن بیان کرد: 
متأســفانه از ســال ۱۳۹۰ تاکنون ساخت وساز 
مســکن در کشــور به میزان کافی انجام نشــده 
و ســالانه حدوداً ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار واحد ساخته 
شــده اســت به همین دلیل با از بین رفتن تعادل 
میان عرضه و تقاضا، افزایش هزینه ساخت مسکن 
و تورم در اقتصاد کلان با رشــد قیمــت در حوزه 
مســکن مواجه شــده ایم.وی در خصوص سامانه 
املاک و اسکان تصریح کرد: تکمیل این سامانه در 
۳ حوزه موجودیت، مالکیت و سکونت ملک انجام 
می شود و اســتفاده از آن می تواند به برنامه ریزی 
بهتر و سیاســت گذاری صحیح در تمام بخش ها 
کمک کند.عبداللهی با اشــاره به فرارسیدن فصل 
نقل وانتقالات مسکن بیان کرد: برای ایجاد ثبات 
در بازار اجاره در زمــان جابه جایی خانوارها، طرح 

مالیات از خانه های خالی اهمیت بیشتری نسبت 
به گذشته پیدا کرده است. پیش نیاز اخذ مالیات از 
خانه های خالی، تکمیل و استفاده از سامانه املاک 
و اسکان کشور اســت؛ به همین خاطر باید هرچه 
زودتر برای به روزرسانی و تکمیل اطلاعات سامانه 

اقدامات لازم صورت گیرد.
این کارشــناس مســکن با انتقاد از اینکه برخی 
از دســتگاه های اجرایــی هنوز وظایــف قانونی 
خود را در جهت تکمیل ســامانه املاک و اسکان 
انجــام نداده اند، عنــوان کرد: بر اســاس تبصره 
۷ مــاده ۱۶۹ مکرر قانون مالیات های مســتقیم، 
وزارت راه و شهرســازی متولی ســامانه املاک 
و اسکان است و تمام دســتگاه های متولی اعم از 
سازمان ثبت اســناد و املاک کشور و شهرداری ها 
می بایســت اطلاعات خود را جهــت بهره برداری 
از ســامانه در اختیار وزارت راه و شهرســازی قرار 
دهند.به گفته عبداللهی نرم افزار سامانه املاک و 
اسکان در وزارت راه و شهرســازی از سال ۱۳۹۸ 
راه اندازی شــده و تاکنون اطلاعــات ۷۳ میلیون 
اقامتگاه اصلی در ســامانه به ثبت رســیده است؛ 

اما ازآنجایی که مســکن یک پــروژه بزرگ ملی 
اســت، تمام دســتگاه های مربوطه بــرای انجام 
پیش نیازهای تکمیل ســامانه باید وظایف خود را 
انجام دهند.این کارشناس مسکن افزود: اطلاعات 
سامانه املاک و اســکان در بسیاری از زمینه ها در 
جهت سیاســت گذاری صحیح تر کارآمد اســت 
به طور نمونه داده های این ســامانه در حوزه های 
مختلف اعــم از پرداخــت یارانه انــرژی به مردم 
تا صدور پروانه ها اســتفاده می شــود؛ همچنین 
شناسایی تعداد اجاره نشین ها و مالکان هر منطقه 
از کشور و متراژ ساخت وسازهای انجام شده در هر 
ناحیه بر اساس سامانه املاک و اسکان امکان پذیر 
اســت.عبداللهی با بیان اینکه ســامانه املاک و 
اســکان مزایای فراوانی در راســتای برنامه ریزی 
بهتر در حوزه مســکن دارد، تصریح کرد: به عنوان 
نمونه سرشماری کشور می تواند مبتنی بر سامانه 
املاک و اســکان انجام شــود؛ زیرا در سرشماری 
نفوس و مسکن ضمن شناســایی نفوس یا هویت 
افراد، مسکن هم تشــخیص داده می شود که این 

امر از طریق سامانه املاک و اسکان ممکن است.

بانک

مسکن

انرژی  روزنامه سراسری صبح ایران
 صاحب امتیاز، مدیر مسئول و سردبیر:

 امیر موسی کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان جمالزاده جنوبی
 پلاک ۱۴۶، واحد ۶
 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵۹۷۶۲
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶۱۷۷۰

آگهی مزایده واگذاری امتیاز بهره برداری
 از 9 باب غرف بازار روز امام متعلق به شهرداری 

شهرداری ملارد در نظر دارد به استناد ماده 13آیین نامه مالی شهرداریها و مجوز شماره 1758/ص ش/1401تاریخ  1401/11/09 موضوع بند 10 مصوبه جلسه شماره 109 مورخ 1401/10/18 شورای اسلامی شهر ملارد ،  برگزاری مزایده عمومی با 
موضوع واگذاری امتیاز بهره برداری از 9  باب غرف بازار روز امام ) ره (  را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.

کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت و تحویل اسناد مزایده تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد.
متقاضیان شرکت در مزایده در صورت عدم عضویت در سامانه نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی ) به صورت بر خط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را بعمل آورند .

1(موضوع مزایده : واگذاری امتیاز بهره برداری از 9  باب غرف بازار روز امام خمینی )ره( .  2(مجموعه قیمت پایه کارشناسی طبق جدول ذیل ارائه گردیده است. 

               )غرفه( بازار روز امام ، ملارد ، بلوار 45 متری رسول اکرم )ص(، ابتدای خیابان امام خمینی )ره( ، زیر پل عابر پیاده

5% تضمین شرکت در 
مزایده به ریال

قیمت پایه کارشناسی 
اجاره بهاء)ماهیانه( به ریال مشخصات فنی  قطعه مساحت تقریبی

کاربری )متر مربع( ردیف

57/000/000 95/000/000 کف سنگ ، بدنه سرامیک ، 
شیشه میرال ، سقف کاذب 1 40 میوه و فرنگی 1

12/000/000 20/000/000 کف سنگ ، بدنه سرامیک ، 
شیشه میرال ، سقف کاذب 2 20 سبزی آماده 2

7/200/000 12/000/000 کف سنگ ، بدنه سرامیک ، 
شیشه میرال ، سقف کاذب 3 20 کاربری آزاد با نظر سازمان )دودهنه ( خالی 3

7/200/000 12/000/000 کف سنگ ، بدنه سرامیک ، 
شیشه میرال ، سقف کاذب 4 20 کاربری آزاد با نظر سازمان

) یک دهنه خالی از فعالیت ( 4

7/200/000 12/000/000 کف سنگ ، بدنه سرامیک ، 
شیشه میرال ، سقف کاذب 5 11 کاربری آزاد 5

12/000/000 20/000/000 کف سنگ ، بدنه سرامیک ، 
شیشه میرال ، سقف کاذب 6 40 کاربری آزاد با نظر سازمان  6

24/000/000 40/000/000 کف سنگ ، بدنه سرامیک ، 
شیشه میرال ، سقف کاذب 7 60 کالای اساسی،آجیل و خشکبار،شوینده 

بهداشتی )شش دهنه( 7

9/000/000 15/000/000 کف سنگ ، بدنه سرامیک ، 
شیشه میرال ، سقف کاذب 8 10 کاربری گوشت گرم 8

9/000/000 15/000/000 کف سنگ ، بدنه سرامیک ، 
شیشه میرال ، سقف کاذب 9 10 کاربری مرغ گرم 9

 نوبت اول

محمد بهمنی- شهردار ملارد

3(مهلت خرید و دریافت اسناد مزایده : از تاریخ  10 /1402/02 تا تاریخ 1402/02/17 ساعت 14:30 در سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( به آدرسwww.setadiran.ir  می باشد .

4( مهلت قبول و بارگذاری پیشنهادات:  از تاریخ 1402/02/17 تا تاریخ 1402/02/28 ساعت 14:30 در سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  می باشد.

5( سپرده شرکت در مزایده  طبق جدول فوق الذکر می باشد ، که پیشنهاد دهنده می بایست به صورت یکی از روشهای 
مشروحه ذیل در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( به آدرسwww.setadiran.ir بارگذاری و اصل رسید بانکی واریز 
وجه یا ضمانتنامه بانکی را تا تاریخ  1402/02/28 ساعت 14:30 در پاکت لاک و مهر شده به دبیرخانه شهرداری واقع در بلوار 

رسول اکرم )ص( ، ساختمان مرکزی شهرداری ملارد تسلیم گردد.
الف( رسید بانکی واریز وجه مذکور به حساب شماره  0116685428003  سپرده شهرداری نزد بانک ملی شعبه ملارد کد2616

ب(ضمانتنامه بانکی به نفع شهرداری ملارد به حساب به شماره  0116685428003  نزد بانک ملی ایران شعبه ملارد 

کد 2616 
6( لازم بذکر است نفرات اول ، دوم و سوم مزایده هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب به نفع کارفرما 

ضبط خواهد شد.
 7( لازم بذکر است سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج می باشد .

 8( لازم بذکر است شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است .
 9( هزینه درج آگهی به عهده برنده مزایده می باشد .

10( زمان بازگشایی پیشنهادها :زمان بازگشایی پیشنهادها در ساعت 14:30 روز شنبه تاریخ 1402/02/30 در سالن جلسات 
ساختمان مرکزی شهرداری ملارد می باشد .

تاریخ انتشار نوبت اول:1402/02/10
 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/02/17

آگهی مزایده 
اداره اوقاف و امور خیریه شهر بسطام در نظر دارد، از طریق نشریه مزایده به شماره 1402/93161 مورخ 1402/2/9 ششدانگ دو باب مغازه در شهر بسطام و یک باب مغازه در شهر مجن و همچنین 

زائر سرای امامزاده محمد)ع( سراوین قطری را از طریق برگزاری مزادیه کتبی و با رعایت شرایط و مقررات اوقافی مطابق جدول ذیل به اجاره واگذار نماید. 

قیمت پایه اجاره مساحت تقریبا به متر مربع مشخصات مورد اجارهنام بقعهردیف
ماهیانه)ریال(

مبلغ سپرده جهت شرکت 
در مزایده)ریال(

2۱/۹۳5000000۶000000مغازه شماره ۱۶امامزاده محمد )ع( بسطام۱

2۳/425500000۶۶00000مغازه شماره۹امامزاده محمد)ع(بسطام 2

405000000۶000000یک باب مغازه واقع در شهر مجنکربلایی اکبر خلف مرحوم حاج محمد۳

۶0000000۷2000000مجموعه زائر سرا با محوطه آنمجموعه زائر سرای امامزاده محمد)ع(امامزاده محمد)ع( سراوین قطری4

آدرس: بسطام میدان امام صادق)ع( کد پستی:3641983441 تلفن:32524420-023 نمابر:32524419 تلفن گویا: 023-32524420 
پایگاه اطلاع رسانی: www.semnan.oghaf.ir پست الکترونیکی:semnan@oghaf.ir سامانه پیام کوتاه:10000114231 متقاضیان می توانند برای کسب اطلاعات بیشتر صرفا در ساعات اداری، 

به قسمت اجارات اداره اوقاف و امور خیریه شهر بسطام مراجعه و یا با شماره تلفن 20-02332524419 داخلی 4 تماس حاصل نمایند. 

 نوبت اول

سازمان اوقاف و امور خیریه
اداره کل اوقاف و امور خیریه استان سمنان 

اداره اوقاف و امور خیریه شهر بسطام

محمد رضا بخشی- رئیس اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان بسطام  استان  سمنان


